
Nükleer enerji projelerinin
uluslararası ölçekte önemli

adımlar olduğunu vurgulayan Siya-
set Bilimi ve Uluslararası İlişkiler
Uzmanı İsmail Cingöz, “Avrupa
halen elektrik ihtiyacının yaklaşık
yüzde 25'ini nükleer santrallerden

karşılıyor. Böyle-
sine yüksek bir
teknolojiye sahip
olmak, belli bir
ligde var olmak
anlamına geliyor.
Nükleer enerji
projeleri Tür-
kiye’ye lig atlata-
cak projelerdir”
dedi. I SAYFA 6
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İstanbul'da tehlike çanları-
nın çaldığı barajlar için 

uzmanlar sıcak havayla birlikte
rekor seviyeye ulaşacak buharlaş-
mayla ilgili uyarıda bulundu.
Kentin su ihtiyacını karşılayan 
barajlarda dün itibariyle doluluk
oranı yüzde 41. 89 oldu. Geçen 
yıl aynı tarihte doluluk oranı ise

71.51'di.  Boğaziçi Üniversitesi
İklim Değişikliği Araştırma 
Merkezi Müdürü Prof. Dr. 
Levent Kurnaz, “Mesela dün öğle 
vakitlerinde Ömerli barajından 
her saat yaklaşık 17 bin ton su 
buharlaştı. Bugün ise 34 bin tona
çıkacak. Çünkü sıcaklık artıyor,
nem birazcık azalıyor” dedi.
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GÜNLÜK SİYASİ GAZETE

Türkiye bir üst 
lige çıkacak!

SICAKLIK ARTIYOR 
NEM AZALIYOR

“Melen'den Ömerli barajına
yaklaşık 100 bin ton su

geliyor, bunun üçte biri cuma günü
buharlaşacak demektir” diyen
Kurnaz, “Ama bunu çarpı 24 
diyerek bir güne yaymanın anlamı
yok çünkü sabaha karşı baktığımız
da bu buharlaşma neredeyse sıfıra
yaklaşıyor. Yaz aylarında buhar-

laşma barajlarımız için en büyük
problemlerden bir tanesi” ifadele-
rini kullandı. Kurnaz, barajların
doluluk oranının düşmesine rağ-
men endişeye gerek olmadığını 
belirterek, “Melen’de su olduğu
müddetçe İstanbul'da çok uzun
süre susuzluk çekilmez” açıklama-
sını yaptı. I SAYFA 8
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Devlet Hava Meydanları İşlet-
mesi (DHMİ) Kars Harakani

Havalimanı arazisinde yetişen otları
açık arttırma usulüyle satacak. 6
Temmuz’da yapılan ihalede 100 bin
lira muhammen bedelle satılan ot-
lara talipli çıkmayınca indirime gi-
dildi. 17 Temmuz’da yapılacak ikinci
ihalede otlara biçilen muhammen
bedel 60 bin lira oldu. I SAYFA 4

çİsmail Cingöz

Hayvancılara
ot satacaklar!

Cumhurbaşkanı 
Erdoğan ve MHP Genel

Başkanı Devlet Bahçeli'nin 
Beştepe'de bir araya geldi. Erdo-
ğan ile Bahçeli'nin görüşmesi
55 dakika sürdü. NATO zirvesi
sonrası gerçekleşen görüşmede,
özellikle İsveç'in NATO'ya kabul
edilmesinin masaya yatırıldığı
öğrenildi. Emekli maaşlarına 
yapılacak zammın da gündeme
geldiği belirtildi. Bahçeli, grup
toplantısında emeklilerin 
yapılan zamdan mutlu olmadı-
ğını ifade etmişti. 
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ENGELLiLERE
SOPALI SALDIRI!

Silivri'de yüzde 60 
engelli ve epilepsi

hastası olan ikiz
kardeşler yanlarındaki

küçük kardeşleri ve
kuzenleriyle sahilde 

otururken, bir grubun
beyzbol sopalı

saldırısına uğradı

Selimpaşa Mahallesinde id-
diaya göre, sahilden evine doğru

giden Serkan Ramazan Bağrıyanık'ın
(17) yanına gelenler Sertan Necati 
Bağrıyanık'ın kardeşi olup olmadığını
sorduktan sonra vurmaya başladı. Yere
düşen Serkan Ramazan, beyzbol sopası
ile aldığı darbeler nedeni ile parmakları

ve kollarında kırıklar oluştu. Gruptakiler
daha sonra sahilde oturan ikiz kardeşler
Sertan Necati, Ertan Ömür Bağrıyanık
(19) ve kuzeni Samet Bağrıyanık'ın
(17) yanına gelerek, sopalarla saldırdı.
Yüzde 60 engelli ve epilepsi hastası olan
ikiz kardeşlerden Ertan Bağrıyanık 
baygınlık geçirdi. I SAYFA 9

ZiRVE SONRASI GÖRÜŞTÜLER!

Kemal Kılıçdaroğlu, Meral Akşe-
ner'e sürpriz bir ziyarette bulundu.

CHP lideri Kılıçdaroğlu'na Genel Başkan
Yardımcısı Ahmet Akın eşlik etti. Seçim-

den sonra ilk defa İYİ Parti Genel 
Merkezi’nde bir araya gelen iki liderin,
yaklaşan yerel seçimler ve ittifak konu-
sunu gündemine aldığı öğrenildi. 
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SURPRiZ
ZiYARET

GÖZLERİNİN
İÇİ GÜLÜYOR

www.gazetedamga.com.tr

Yalı Çapkını adlı dizide Seyran karakterini 
canlandıran Afra Saraçoğlu ve aynı dizideki rol
arkadaşı Mert Ramazan Demir, havaalanında

yurtdışına giderken görüntülen-
mişti. Lizbon'da tatil yapan Afra

Saraçoğlu, en sevdiği karele-
rini 8.1 milyon takipçisinin
beğenisine sundu. Saraçoğ-

lu'nun son pozlarına 
sevenlerinden: “Mert ne
güzel çekmiş”, “Mert'e 
bakarken gözlerinin içi 

gülüyor”, “Resmen
aşıksın”,

“Mert ne-
rede?”

gibi yo-
rumlar
geldi.
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İstanbul'da İBB şirketi 
İSPARK tarafından işletilen 

otoparklara 1 Ağustos’tan itibaren
geçerli olmak üzere yüzde 17.55 zam
kararı alındı. En düşük otopark 
ücreti 23 TL, en yüksek ücret 130 TL
oldu. Orman, koru ve mesire alala-
rına giriş-çıkış ücretlerine de zam
geldi. İBB, yüzde 60 ila yüzde 63
arasında değişen oranlarda zam
yapılmasını talep etmişti. I SAYFA 9
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İSPARK’A yüzde 
17.55 zam geldi!

Avcupa Müslüman Forumu
Başkanı Niyazov, Kur'an

yakma olaylarına değinerek, “Yal-
nızca İsveç'te değil, tüm Avrupa'da
bu tür eylemler yaşanıyor. Bu aşırılık
yanlısı grupların amacı Avrupa'yı
Müslüman ülkelerle kapıştırmaktır”
dedi. Kur'an yakanların arkasında
bazı güçler olduğunu belirten 
Niyazov, “Çok alçak kişiler. Bunlar
Kuran-ı Kerim'e hakaret eden bir
grup” diye konuştu. I SAYFA 11
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Bunlar çok 
alçak kişiler!

BU PROJELER ÖNEMLİ

Ulaştırma ve Altyapı Bakanı
Abdulkadir Uraloğlu, tarihi

Haydarpaşa Garı'nda yürütülen 
restorasyon çalışmalarını inceledi.
Uraloğlu, “Haydarpaşa Garı, 2024
yılında tamamen hazır hale getirile-
rek hizmete alınacak. Arkeopark 

alanındaki 
çalışmalar da 
İstanbul'un tari-
hine ışık tutacak.
Bakır, kurşun ve
arduvaz çatı üst
örtü kaplamaları
ve çatı olukları
aslına uygun 
olarak yenilendi”
dedi.  I SAYFA 8
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Haydarpaşa Garı
2024’te açılıyor

Abdulkadir Uraloğlu

ASLINA UYGUN YAPILDI

İBB ekipleri 15 Temmuz 
Demokrasi Otogarı'nın güney

girişinde bulunan köprüde deprem
güçlendirme çalışması başlattı. 
Çalışmalar hakkında bilgi veren İBB
Genel Sekreter Yardımcısı Arif Gür-
kan Alpay, “Şu anda bulunduğumuz
köprü için 150 günlük bir süre öngö-

rülüyor. Burada
bir aksamaya da
neden olunma-
yacak” diye 
konuştu. Alpay,
diğer alanların
güölendirilmesi-
nin de 1 buçuk
yıl içerisinde biti-
rileceğini söyledi.
I SAYFA 5
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Tahmini 150 günde 
güçlendirilecek!

Arif Gürkan Alpay

OTOGARA EL ATTILAR

Milli eskrimci
Fatma Zehra Köse,

spora nasıl başladığını
anlattı. “Maskeyi taktığım
ilk anda kendimi şövalye
gibi hissetmiştim” 
diyen Köse, “So-
rumluluğumu
erken yaşta fark
etmiş oldum ve
üstüne gitmek
istedim. 
Kendime her
zaman hedefler
koydum. Hayal
etmenin başar-
manın yarısı ol-
duğunu anladım.
Hayallerimde hep
İstiklal Marşı'nı
okutmak vardı” 
ifadelerini kullandı.
I SAYFA 14
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Bayrampaşa'da
derin dondurucuda

cesedi bulunan 19 yaşın-
daki Muhammet Nur Kasa-

dar'ı öldürdüğü belirlenen 28
yaşındaki Hakan Ö. tutuklandı.
Soruşturma kapsamında, 
şüphelinin evinde yapılan incele-
mede üç ayrı bıçağın bulunduğu
öğrenildi. Şüpheli, Mustafa 
Kasadar'ı iple boğarak öldür-
dükten sonra, banyoda parça-
lara ayırdığını söyledi. I SAYFA 3

KENDiMi
ŞÖVALYE 
GiBi HiSSETTiM!

İstanbul'un su 
ihtiyacını karşılayan 

barajların doluluk oranları
şöyle: Ömerli 74.21, Darlık
58.19, Elmalı 33.26, Terkos

31.53, Alibey 23.19, Büyükçek-
mece 23.89, Sazlıdere 25.73,

Istrancalar 34.78, Kazan-
dere 6.6, Pabuçdere

4.6.
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İstanbul'da beklenen sıcaklık artışıyla birlikte 
doluluk seviyesi yüzde 41'lerde bulunan barajlarda

buharlaşmaya dikkat çekildi. Prof. Dr. Levent Kurnaz,
“Öğle saatlerinde Ömerli Barajı'ndan her saat yaklaşık
17 bin ton su buharlaşıyor. Bugün, 34 bin tona çıkacak.

Çünkü sıcaklık artıyor, nem birazcık azalıyor” dedi

ERTAN BAĞRIYANIK BAYGINLIK GEÇiRDi
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ALTI YAŞINDA
TACiZ EDiLDiM!

Geçen sezon Beşiktaş'ta
kiralık olarak forma

giyen orta saha oyuncusu
Dele Alli, çocukluk dönemine
dair çarpıcı açıkla-
malar da 
bulundu.
“Annem 
alkolikti.
Altı yaşın-
dayken
annemin
bir arka-
daşı tarafın-
dan tacize
uğradım” diyen
Alli, “Afrika'ya gönderildim.
Yedi yaşında sigara 
içmeye başladım. Sekiz 
yaşında uyuşturucu satmaya
başladım” ifadelerini 
kullandı. I SAYFA 14
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BOĞARAK 
ÖLDÜRMÜŞ!

Müsilaja yakın takip 
Cumhurbaş-
kanlığı kararıyla

Özel Çevre Koruma
Bölgesi ilan edilen
Tavşan Adası'nda
bilim insanları araştır-
malarını sürdürüyor.

Çalışmayla ilgili bilgi
veren Prof. Dr. Melek
İşinibilir Okyar, “Mü-
silajı oluşturan türlerin
denizlerimizde var
olduğunu biliyoruz”
dedi. I SAYFA 10
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BARAJLAR ŞİMDİ DE BUHARLAŞMA TEHLİKESİ İLE KARŞI KARŞIYA

iSTANBUL UZUN SÜRE 
SUSUZ KALMAZ
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COLORADO Eyalet Üniversitesi’nden
(CSU) araştırmacılar, fiziksel aktivitenin
beyindeki hücreleri birbirine bağlayan

beyaz cevherini yenileme yeteneği üzerinde olumlu
bir etkisi olup olmadığını görmek için 60 yaşın
üzerindeki insanları inceledi. Haftada en az üç kez
40 dakikalık yürüyüşlere çıkmanın beynin beyaz
maddesini yenilediğini ve bilişsel olarak kişiyi
güçlü tutmaya yardımcı olabileceğini buldular.
Araştırmanın sonuçları, yaşlı insanlara beyinlerini
sağlıklı ve aktif bir şekilde tutmanın basit bir yo-
lunu sunuyor.

Hafızada iyileşme gözlendi  

Beyaz madde, beynin ve omuriliğin kısımlarını
sinir liflerine bağlayan beynin en geniş ve en derin
kısmındaki doku. Sağlıklı bir beyaz cevher daha iyi
hafızaya, daha iyi problem çözmeye ve artan biliş-
sel yetenekleri de beraberinde getirir. NeuroImage
dergisinde yayınlanan araştırma için ekip, 247 katı-
lımcıyı gözlemledi. Katılımcıların her biri 60-80
yaşları arasında olan ve günlük yaşamlarında çok
az şiddetli fiziksel aktivite gerçekleştiren kişilerdi.
Araştırmacılar, katılımcıların sınırlı aktivitelerine
rağmen hala yeterli düzeyde bilişsel yeteneğe sahip
olduklarından emin olmak istediler ve ardından
onları üç farklı gruba ayırdılar. İlk grup, katılımcı-
ların düzenli olarak esnedikleri ve az fiziksel efor
gerektiren rutinler uyguladıkları bir programa tabi
tutuldu. İkinci grupta, haftada üç kez 40 dakikalık
yürüyüşe çıktılar. Son gruba ise haftada üç kez, fi-
ziksel ve zihinsel olarak en zorlayıcı görevlerden
biri olarak görülen dans egzersizleri verildi.

Beyaz cevheri küçülttü

Katılımcılara çalışmalar başladığından ve çalışma-
lardan altı ay sonra beyaz cevherlerinin sağlığının
ve işlevinin incelendiği beyin taramaları yapıldı.
Son iki grupta yer alanlar, programa altı ay katıl-
dıktan sonra daha sağlıklı beyin ve beden işlevleri
gösterdiler. fiziksel olarak daha zinde hale geldiler.
Ayrıca araştırmacılar, beyinlerinin MRI taramala-
rında beyaz cevherlerinin de yenilenmiş gibi görün-
düğünü buldular. Yürüme grubunun parçası
olanlar en iyi sonuçları gösterenler oldu ve hafıza
sınavlarında da en iyi performansı sergilediler. Ak-
tivitesi oldukça durgun olan ilk gruptaki kişilerde
ise beyaz cevherlerinin küçüldüğü görüldü ve bazı
bilişsel testlerde de daha kötü performans göster-
diler.

Gençlerde henüz denenmedi

Çalışmanın ortak yazarı ve CSU’da nörobilim ve
insani gelişme profesörü olan Dr Agnieszka
Burzynska, The New York Times’a beyaz madde
üzerine çok fazla araştırma yapılmadığını söyledi:
“Bazı bilim insanları, sadece birkaç yıl öncesine
kadar beynin yapısının yaşam boyunca değişebile-
ceğine bile inanmıyorlardı.” Araştırmacılar, bu ça-
lışmanın sonuçlarının genç insanlar için de geçerli
olup olmadığından emin değiller, ancak insanlara
sağlıklı kalmak için aktif bir yaşam tarzı yaşamala-
rını tavsiye ediyorlar. Burzynska, The Times’a ver-
diği demeçte; bulguların beynin beyaz maddesini
korumak için kalkmak ve hareket etmek için güçlü
bir neden verdiğini söylüyor.
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Yürümek hafızaya
çok iyi geliyor

Fazla şeker komaya sokuyor
Kurban Bayramı’nda çocukların aşırı et ve şeker tüketimine dikkat edilmesi gerektiğini belirten Çocuk Sağlığı ve Hastalıkları Bölümünden Uzm. Dr.
Akif Çelik, ailelere uyarılarda bulundu. Çelik, “Şeker hastalığı, karaciğer yetmezliği ve kronik böbrek hastalığı, yüksek tansiyon gibi sağlık sorunları
olan çocuklarda aşırı şeker tüketimi, kan şekerinin aşırı ve ani yükselmesine, vücut suyunun azalmasına hatta komaya dahi neden olabilir” dedi
ÇAMLICA Medipol Üniversitesi Hasta-
nesi Çocuk Sağlığı ve Hastalıkları Bö-
lümü’nden Uzm. Dr. Akif Çelik,
bayramlar gibi özel günlerde değişen
beslenme rutinine bağlı olarak birçok
sindirim probleminin yaşandığını belir-
terek “Bayramlar vasıtasıyla toplumda
birliktelik ruhu artar, milli bilinç oluşur
ve sosyal ilişkiler gelişir. Ama doğum
günleri, bayramlar gibi özel kutlamalar
ve etkinliklerde aşırı besin tüketimi, dü-
zensiz beslenme alışkanlıklarına ve sin-
dirim sorunlarına neden olabilir.
Bayramlarda ve özel etkinliklerde ço-
cukların beslenmesi, ailenin diğer birey-
lerinden farklı değildir. Sağlıklı
beslenme önerileri tüm aile için geçerli-
dir. Makro besin ögelerimiz yağ, kar-
bonhidrat (şeker) ve proteinlerden
oluşur. Vücudumuz ve metabolizma-
mız günlük dengeli oranda protein, yağ
ve karbonhidrata gereksinim duyar, bu
dengenin herhangi bir şekilde bozul-
ması sağlığımızı olumsuz etkiler. Gün-
lük alınan enerjinin yüzde 50-55’inin
karbonhidrattan, yüzde 10-15’inin pro-
teinden, yüzde 30-35’inin de yağlardan
gelmesi önerilir” diye konuştu. Aşırı
şeker tüketiminin ishale neden oldu-
ğuna da değinen Çelik, şöyle devam
etti: “Günlük harcadığımız enerjiden

daha fazla kaloriyi almak ve aşırı besin
tüketimi kısa dönemde kabızlık, kusma,
karın ağrısı, ishal gibi sindirim sorunla-
rına neden olur. Uzun vadede ise obe-
zite, kalp ve damar hastalıkları,
hipertansiyon gibi ciddi sağlık sorunla-
rına neden olabilir. Aşırı şeker tüketimi-
nin de ishal yaptığı bilinir. Özellikle
doğum günleri ve bayramlarda aşırı
şeker tüketiminden kaçınmak gerekir.
Şeker hastalığı, karaciğer yetmezliği ve

kronik böbrek hastalığı, yüksek tansi-
yon gibi sağlık sorunları olan çocuk-
larda aşırı şeker tüketimi, kan şekerinin
aşırı ve ani yükselmesine, vücut suyu-
nun azalmasına hatta komaya dahi
neden olabilir. Yağlar en yavaş sindiri-
len makro besindir. Yağlı yiyecekler özel
günlerde genellikle keyifli bir kaçamak
olarak tüketilir. Aşırı yağ tüketimi kısa
dönemde şişkinlik, hazımsızlık, mide
krampları, ishallere neden olduğu gibi

uzun vadede ise kalp ve damar hasta-
lıklarına yol açabilir."

Protein kaçağına dikkat

Fazla protein alımının da zararlarına da
işaret eden Çelik, “Vücudumuzun yapı
taşı proteinlerden oluşur. Proteinler vü-
cudumuz için önemli bir makro besindir.
Özellikle kırmızı veya beyaz et, yumurta
ve tahıllar başlıca protein kaynaklarıdır.
Aşırı protein tüketiminin böbreklerimizin
çok daha fazla oranda süzme yapmasına
ve ardından da idrarda protein kaçağına
yol açtığı gösterildi. Protein ağırlıklı bes-
lenmenin protein yıkımının son ürünü
olan ürik asidin eklemlerde birikimi so-
nucu oluşan Gut hastalığına neden ol-
duğu da bilinir. Ayrıca çoğunlukla
bağırsaklarımızda yaşayan ve vücudu-
muz için sağlıklı olan mikroorganizmalar
vardır. Bu canlıların, sindirim sistemi ve
bağırsak sağlığı üzerine, bağışıklık siste-
minin güçlenmesine ve metabolizmamı-
zın düzenlenmesi gibi birçok faydalı
görevleri vardır. Bağırsak mikrobiyomu
olarak adlandırılan bu canlıların sayısı,
dengesiz ve tek makro besin ağırlıklı bes-
lenme gibi durumlarda hızla azalır ve za-
rarlı mikroorganizmaların sayısı artar.
Bu nedenle sağlığımız olumsuz yönde 
etkilenir” ifadelerini kullandı. 
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P rostat büyüdüğünde yaşanan

idrar şikayetlerinin hastanın gün-
lük yaşamını zorlaştırdığına dik-

kat çeken Hattat Klinik’ten
Üro-Androloji Uzmanı Prof. Dr. Halim
Hattat, “Hayat kalitesini düşürür. İdrar
şikayetleri sertleşme sorunu, erken bo-
şalma ve cinsellikte başarısızlık korkusu
yaratabilir. Yapılan incelemelerle prostat
büyümesinin ne boyutta olduğu, iyi
huylu mu yoksa kötü huylu mu olduğu
anlaşılabilir. İyi huylu prostat büyüme-
sinde tıkanıklığın derecesine göre ilaçlar
veya cerrahi işlemler gibi hastaya uygun
tedavi seçilebilir. Son yıllarda kullanılan
teknolojik tedaviler ve lazerler en az yan
etki ile prostat büyümesini başarıyla te-
davi eder” diye konuştu. Erkeklerin pro-
stat olma korkusu yaşadıklarını aktaran
Prof. Dr. Hattat, “Bir hastalık zanne-
dilse de prostat aslında erkeklerde bulu-
nan bir salgı bezi. Kestane
büyüklüğündeki bu bez mesanenin tam
altında yer alıyor ve idrar kanalını çevre-
liyor. Dolayısıyla prostat dokusunda bü-
yüme olduğunda idrar yolu şikayetleri
gelişiyor. İşte bu yakınmalar ve prostatın
iyi huylu büyümeleri halk arasında ‘pro-
stat olmak’ olarak biliniyor” dedi.

40'lı yaşlara dikkat 

Prostat büyümesinin her erkekte mey-

dana gelen doğal bir durum olduğu-
nun aktaran Prof. Dr. Hattat, “40’lı
yaşlardan itibaren erkek vücudunda
oluşan hormon değişimleri prostatı
büyütüyor. Yani gerçekten de her erkek
hayatının belli bir noktasında ‘prostat’
oluyor. Ancak bu büyüme erkeklerin
sadece üçte birinde tedavi gerektirecek
boyuta ulaşıyor. Ailesinde prostat bü-
yümesi olanlar bu hastalığa daha sık
yakalanıyor. 60 yaşındaki erkeklerin
yarısından fazlasında prostat büyü-
mesi bulunuyor. Prostat büyüdüğünde
ve idrar yolunu sıkıştırıp can sıkıcı
idrar şikayetlerine yol açtığında tedavi
de şart oluyor” diye konuştu.

İdrar sıkıntısı belirti

Prostatın iyi huylu büyümesinde belir-
tiler yavaş yavaş yıllar içinde arttığın-
dan birçok erkeğin ciddi tıkanıklıkları
olsa bile buna alışabildiğine dikkat
çeken Prof. Dr. Hattat, “Erkekler bu
belirtileri ‘normal’ kabul edebiliyor.
Yine de prostat büyümesinde sık id-
rara çıkmak, zor idrar yapmak, idrara
başlarken bir süre beklemek, idrarı
kesik kesik boşaltmak, tuvaletten çık-
tıktan çok kısa bir süre sonra tekrar
idrar hissi duymak ve mesanenin tam
boşalmadığını hissetmek en sık görü-
len yakınmalar arasında. Bunlara ani

idrar sıkışmalarını, idrar kaçırma ve
geceleri idrar hissiyle uyanmayı da ek-
leyebiliriz. İdrar sıkıntıları olan erkek-
lerin vakit kaybetmeden bir uzmana
danışması gerekiyor” ifadelerini kul-
landı.

Son teknolojik tedaviler 

Prostat büyümesi tedavisinde, büyü-
müş olan prostat dokusunu ortadan
kaldırıp idrar kanalındaki tıkanıklığının
giderildiğini belirten Prof. Dr. Hattat,
“Bu tıkanıklığın derecesi ise hangi te-
davinin seçileceği konusunda ana fak-
tör.  Günümüzde iyi huylu prostat
büyümesini çeşitli ilaç tedavileri, cer-
rahi işlemler veya ısı terapileri ile gide-
rebiliyoruz.  Hafif tıkanıklarda ilaçlar
etkili olabilirken, daha ileri durum-
larda cerrahilere yönelebiliyoruz. Son
yıllarda geliştirilen lazer tedavileri ise
en son teknolojik çözümleri sunuyor.
Örneğin çok yüksek enerji kullanılarak
prostatı buharlaştıran lazerlerde, has-
talar işlemden birkaç saat sonra evle-
rine gidebiliyor ve günlük yaşamlarına
birkaç gün içinde başlayabiliyor.
Sonda ihtiyacı en aza indiriliyor, kan
sulandırıcı kullanan hastalarda ilacın
kesilmesi gerekmiyor. En güzeli de
idrar sıkıntıları 24 saat içinde büyük
ölçüde rahatlıyor” dedi.

Prostat bezinin idrar fonksiyonla-
rının yanında cinsel yaşamı da
olumsuz etkilediğinin altını çizen
Prof. Dr. Halim Hattat, “İyi huylu
prostat büyümesinde yaşanan
idrar şikayetleri cinsellikte korku
yaratabiliyor. İdrar sorunu yaşa-
yan erkek, bunun beraberlik esna-
sında olmasından çekinerek
cinsellikten soğuyabiliyor. Cinsel
isteksizlik ve başarısızlık korkusu
başlayabiliyor. Tüm bunlar sert-
leşme problemine yol açabiliyor.
Yine uzun vadede erken boşalma
da görülebiliyor. Bu nedenle özel-
likle 40 yaş üzerinde yaşanan cin-
sel fonksiyon sorunlarında prostatı
kontrol etmek gerekiyor. Prostat
büyümesinde uygulanan tedavi-
lerde de mesaneye geri boşalma,
meni hacminde azalma, isteksizlik,
sertleşme problemi gibi yan etkileri
daha az olanları seçmek cinsel ha-
yatı koruyor” diye konuştu.

SERTLEŞME
PROBLEMİ 

Dönemsel olarak ürolojik muayene ve PSA kontrolleri yaptırmak prostat büyümesini erken
dönemde teşhis şansı tanıyor. Üro-Androloji Uzmanı Prof. Dr. Halim Hattat, “40’lı yaşlardan
itibaren erkek vücudunda oluşan hormon değişimleri prostatı büyütüyor” dedi ve özellikle
ailesinde prostat hastalığı olanların kontrollerini aksatmaması gerektiğini söyledi. 

60-80 yaş aralığındaki 247
katılımcıyı gözlemleyen yeni
bir çalışma, yürüme gibi fizik-
sel aktivitelere katılmanın,
beyni olumlu bir şekilde
etkileyebileceğini buldu.

COLORADO Eyalet Üniversitesi’nden
(CSU) araştırmacılar, fiziksel aktivitenin
beyindeki hücreleri birbirine bağlayan

beyaz cevherini yenileme yeteneği üzerinde olumlu
bir etkisi olup olmadığını görmek için 60 yaşın
üzerindeki insanları inceledi. Haftada en az üç kez
40 dakikalık yürüyüşlere çıkmanın beynin beyaz
maddesini yenilediğini ve bilişsel olarak kişiyi
güçlü tutmaya yardımcı olabileceğini buldular.
Araştırmanın sonuçları, yaşlı insanlara beyinlerini
sağlıklı ve aktif bir şekilde tutmanın basit bir yo-
lunu sunuyor.

Hafızada iyileşme gözlendi  

Beyaz madde, beynin ve omuriliğin kısımlarını
sinir liflerine bağlayan beynin en geniş ve en derin
kısmındaki doku. Sağlıklı bir beyaz cevher daha iyi
hafızaya, daha iyi problem çözmeye ve artan biliş-
sel yetenekleri de beraberinde getirir. NeuroImage
dergisinde yayınlanan araştırma için ekip, 247 katı-
lımcıyı gözlemledi. Katılımcıların her biri 60-80
yaşları arasında olan ve günlük yaşamlarında çok
az şiddetli fiziksel aktivite gerçekleştiren kişilerdi.
Araştırmacılar, katılımcıların sınırlı aktivitelerine
rağmen hala yeterli düzeyde bilişsel yeteneğe sahip
olduklarından emin olmak istediler ve ardından
onları üç farklı gruba ayırdılar. İlk grup, katılımcı-
ların düzenli olarak esnedikleri ve az fiziksel efor
gerektiren rutinler uyguladıkları bir programa tabi
tutuldu. İkinci grupta, haftada üç kez 40 dakikalık
yürüyüşe çıktılar. Son gruba ise haftada üç kez, fi-
ziksel ve zihinsel olarak en zorlayıcı görevlerden
biri olarak görülen dans egzersizleri verildi.

Beyaz cevheri küçülttü

Katılımcılara çalışmalar başladığından ve çalışma-
lardan altı ay sonra beyaz cevherlerinin sağlığının
ve işlevinin incelendiği beyin taramaları yapıldı.
Son iki grupta yer alanlar, programa altı ay katıl-
dıktan sonra daha sağlıklı beyin ve beden işlevleri
gösterdiler. fiziksel olarak daha zinde hale geldiler.
Ayrıca araştırmacılar, beyinlerinin MRI taramala-
rında beyaz cevherlerinin de yenilenmiş gibi görün-
düğünü buldular. Yürüme grubunun parçası
olanlar en iyi sonuçları gösterenler oldu ve hafıza
sınavlarında da en iyi performansı sergilediler. Ak-
tivitesi oldukça durgun olan ilk gruptaki kişilerde
ise beyaz cevherlerinin küçüldüğü görüldü ve bazı
bilişsel testlerde de daha kötü performans göster-
diler.

Gençlerde henüz denenmedi

Çalışmanın ortak yazarı ve CSU’da nörobilim ve
insani gelişme profesörü olan Dr Agnieszka
Burzynska, The New York Times’a beyaz madde
üzerine çok fazla araştırma yapılmadığını söyledi:
“Bazı bilim insanları, sadece birkaç yıl öncesine
kadar beynin yapısının yaşam boyunca değişebile-
ceğine bile inanmıyorlardı.” Araştırmacılar, bu ça-
lışmanın sonuçlarının genç insanlar için de geçerli
olup olmadığından emin değiller, ancak insanlara
sağlıklı kalmak için aktif bir yaşam tarzı yaşamala-
rını tavsiye ediyorlar. Burzynska, The Times’a ver-
diği demeçte; bulguların beynin beyaz maddesini
korumak için kalkmak ve hareket etmek için güçlü
bir neden verdiğini söylüyor.
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Yürümek hafızaya
çok iyi geliyor

Fazla şeker komaya sokuyor
Kurban Bayramı’nda çocukların aşırı et ve şeker tüketimine dikkat edilmesi gerektiğini belirten Çocuk Sağlığı ve Hastalıkları Bölümünden Uzm. Dr.
Akif Çelik, ailelere uyarılarda bulundu. Çelik, “Şeker hastalığı, karaciğer yetmezliği ve kronik böbrek hastalığı, yüksek tansiyon gibi sağlık sorunları
olan çocuklarda aşırı şeker tüketimi, kan şekerinin aşırı ve ani yükselmesine, vücut suyunun azalmasına hatta komaya dahi neden olabilir” dedi
ÇAMLICA Medipol Üniversitesi Hasta-
nesi Çocuk Sağlığı ve Hastalıkları Bö-
lümü’nden Uzm. Dr. Akif Çelik,
bayramlar gibi özel günlerde değişen
beslenme rutinine bağlı olarak birçok
sindirim probleminin yaşandığını belir-
terek “Bayramlar vasıtasıyla toplumda
birliktelik ruhu artar, milli bilinç oluşur
ve sosyal ilişkiler gelişir. Ama doğum
günleri, bayramlar gibi özel kutlamalar
ve etkinliklerde aşırı besin tüketimi, dü-
zensiz beslenme alışkanlıklarına ve sin-
dirim sorunlarına neden olabilir.
Bayramlarda ve özel etkinliklerde ço-
cukların beslenmesi, ailenin diğer birey-
lerinden farklı değildir. Sağlıklı
beslenme önerileri tüm aile için geçerli-
dir. Makro besin ögelerimiz yağ, kar-
bonhidrat (şeker) ve proteinlerden
oluşur. Vücudumuz ve metabolizma-
mız günlük dengeli oranda protein, yağ
ve karbonhidrata gereksinim duyar, bu
dengenin herhangi bir şekilde bozul-
ması sağlığımızı olumsuz etkiler. Gün-
lük alınan enerjinin yüzde 50-55’inin
karbonhidrattan, yüzde 10-15’inin pro-
teinden, yüzde 30-35’inin de yağlardan
gelmesi önerilir” diye konuştu. Aşırı
şeker tüketiminin ishale neden oldu-
ğuna da değinen Çelik, şöyle devam
etti: “Günlük harcadığımız enerjiden

daha fazla kaloriyi almak ve aşırı besin
tüketimi kısa dönemde kabızlık, kusma,
karın ağrısı, ishal gibi sindirim sorunla-
rına neden olur. Uzun vadede ise obe-
zite, kalp ve damar hastalıkları,
hipertansiyon gibi ciddi sağlık sorunla-
rına neden olabilir. Aşırı şeker tüketimi-
nin de ishal yaptığı bilinir. Özellikle
doğum günleri ve bayramlarda aşırı
şeker tüketiminden kaçınmak gerekir.
Şeker hastalığı, karaciğer yetmezliği ve

kronik böbrek hastalığı, yüksek tansi-
yon gibi sağlık sorunları olan çocuk-
larda aşırı şeker tüketimi, kan şekerinin
aşırı ve ani yükselmesine, vücut suyu-
nun azalmasına hatta komaya dahi
neden olabilir. Yağlar en yavaş sindiri-
len makro besindir. Yağlı yiyecekler özel
günlerde genellikle keyifli bir kaçamak
olarak tüketilir. Aşırı yağ tüketimi kısa
dönemde şişkinlik, hazımsızlık, mide
krampları, ishallere neden olduğu gibi

uzun vadede ise kalp ve damar hasta-
lıklarına yol açabilir."

Protein kaçağına dikkat

Fazla protein alımının da zararlarına da
işaret eden Çelik, “Vücudumuzun yapı
taşı proteinlerden oluşur. Proteinler vü-
cudumuz için önemli bir makro besindir.
Özellikle kırmızı veya beyaz et, yumurta
ve tahıllar başlıca protein kaynaklarıdır.
Aşırı protein tüketiminin böbreklerimizin
çok daha fazla oranda süzme yapmasına
ve ardından da idrarda protein kaçağına
yol açtığı gösterildi. Protein ağırlıklı bes-
lenmenin protein yıkımının son ürünü
olan ürik asidin eklemlerde birikimi so-
nucu oluşan Gut hastalığına neden ol-
duğu da bilinir. Ayrıca çoğunlukla
bağırsaklarımızda yaşayan ve vücudu-
muz için sağlıklı olan mikroorganizmalar
vardır. Bu canlıların, sindirim sistemi ve
bağırsak sağlığı üzerine, bağışıklık siste-
minin güçlenmesine ve metabolizmamı-
zın düzenlenmesi gibi birçok faydalı
görevleri vardır. Bağırsak mikrobiyomu
olarak adlandırılan bu canlıların sayısı,
dengesiz ve tek makro besin ağırlıklı bes-
lenme gibi durumlarda hızla azalır ve za-
rarlı mikroorganizmaların sayısı artar.
Bu nedenle sağlığımız olumsuz yönde 
etkilenir” ifadelerini kullandı. 
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idrar şikayetlerinin hastanın gün-
lük yaşamını zorlaştırdığına dik-

kat çeken Hattat Klinik’ten
Üro-Androloji Uzmanı Prof. Dr. Halim
Hattat, “Hayat kalitesini düşürür. İdrar
şikayetleri sertleşme sorunu, erken bo-
şalma ve cinsellikte başarısızlık korkusu
yaratabilir. Yapılan incelemelerle prostat
büyümesinin ne boyutta olduğu, iyi
huylu mu yoksa kötü huylu mu olduğu
anlaşılabilir. İyi huylu prostat büyüme-
sinde tıkanıklığın derecesine göre ilaçlar
veya cerrahi işlemler gibi hastaya uygun
tedavi seçilebilir. Son yıllarda kullanılan
teknolojik tedaviler ve lazerler en az yan
etki ile prostat büyümesini başarıyla te-
davi eder” diye konuştu. Erkeklerin pro-
stat olma korkusu yaşadıklarını aktaran
Prof. Dr. Hattat, “Bir hastalık zanne-
dilse de prostat aslında erkeklerde bulu-
nan bir salgı bezi. Kestane
büyüklüğündeki bu bez mesanenin tam
altında yer alıyor ve idrar kanalını çevre-
liyor. Dolayısıyla prostat dokusunda bü-
yüme olduğunda idrar yolu şikayetleri
gelişiyor. İşte bu yakınmalar ve prostatın
iyi huylu büyümeleri halk arasında ‘pro-
stat olmak’ olarak biliniyor” dedi.

40'lı yaşlara dikkat 

Prostat büyümesinin her erkekte mey-

dana gelen doğal bir durum olduğu-
nun aktaran Prof. Dr. Hattat, “40’lı
yaşlardan itibaren erkek vücudunda
oluşan hormon değişimleri prostatı
büyütüyor. Yani gerçekten de her erkek
hayatının belli bir noktasında ‘prostat’
oluyor. Ancak bu büyüme erkeklerin
sadece üçte birinde tedavi gerektirecek
boyuta ulaşıyor. Ailesinde prostat bü-
yümesi olanlar bu hastalığa daha sık
yakalanıyor. 60 yaşındaki erkeklerin
yarısından fazlasında prostat büyü-
mesi bulunuyor. Prostat büyüdüğünde
ve idrar yolunu sıkıştırıp can sıkıcı
idrar şikayetlerine yol açtığında tedavi
de şart oluyor” diye konuştu.

İdrar sıkıntısı belirti

Prostatın iyi huylu büyümesinde belir-
tiler yavaş yavaş yıllar içinde arttığın-
dan birçok erkeğin ciddi tıkanıklıkları
olsa bile buna alışabildiğine dikkat
çeken Prof. Dr. Hattat, “Erkekler bu
belirtileri ‘normal’ kabul edebiliyor.
Yine de prostat büyümesinde sık id-
rara çıkmak, zor idrar yapmak, idrara
başlarken bir süre beklemek, idrarı
kesik kesik boşaltmak, tuvaletten çık-
tıktan çok kısa bir süre sonra tekrar
idrar hissi duymak ve mesanenin tam
boşalmadığını hissetmek en sık görü-
len yakınmalar arasında. Bunlara ani

idrar sıkışmalarını, idrar kaçırma ve
geceleri idrar hissiyle uyanmayı da ek-
leyebiliriz. İdrar sıkıntıları olan erkek-
lerin vakit kaybetmeden bir uzmana
danışması gerekiyor” ifadelerini kul-
landı.

Son teknolojik tedaviler 

Prostat büyümesi tedavisinde, büyü-
müş olan prostat dokusunu ortadan
kaldırıp idrar kanalındaki tıkanıklığının
giderildiğini belirten Prof. Dr. Hattat,
“Bu tıkanıklığın derecesi ise hangi te-
davinin seçileceği konusunda ana fak-
tör.  Günümüzde iyi huylu prostat
büyümesini çeşitli ilaç tedavileri, cer-
rahi işlemler veya ısı terapileri ile gide-
rebiliyoruz.  Hafif tıkanıklarda ilaçlar
etkili olabilirken, daha ileri durum-
larda cerrahilere yönelebiliyoruz. Son
yıllarda geliştirilen lazer tedavileri ise
en son teknolojik çözümleri sunuyor.
Örneğin çok yüksek enerji kullanılarak
prostatı buharlaştıran lazerlerde, has-
talar işlemden birkaç saat sonra evle-
rine gidebiliyor ve günlük yaşamlarına
birkaç gün içinde başlayabiliyor.
Sonda ihtiyacı en aza indiriliyor, kan
sulandırıcı kullanan hastalarda ilacın
kesilmesi gerekmiyor. En güzeli de
idrar sıkıntıları 24 saat içinde büyük
ölçüde rahatlıyor” dedi.

Prostat bezinin idrar fonksiyonla-
rının yanında cinsel yaşamı da
olumsuz etkilediğinin altını çizen
Prof. Dr. Halim Hattat, “İyi huylu
prostat büyümesinde yaşanan
idrar şikayetleri cinsellikte korku
yaratabiliyor. İdrar sorunu yaşa-
yan erkek, bunun beraberlik esna-
sında olmasından çekinerek
cinsellikten soğuyabiliyor. Cinsel
isteksizlik ve başarısızlık korkusu
başlayabiliyor. Tüm bunlar sert-
leşme problemine yol açabiliyor.
Yine uzun vadede erken boşalma
da görülebiliyor. Bu nedenle özel-
likle 40 yaş üzerinde yaşanan cin-
sel fonksiyon sorunlarında prostatı
kontrol etmek gerekiyor. Prostat
büyümesinde uygulanan tedavi-
lerde de mesaneye geri boşalma,
meni hacminde azalma, isteksizlik,
sertleşme problemi gibi yan etkileri
daha az olanları seçmek cinsel ha-
yatı koruyor” diye konuştu.
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Dönemsel olarak ürolojik muayene ve PSA kontrolleri yaptırmak prostat büyümesini erken
dönemde teşhis şansı tanıyor. Üro-Androloji Uzmanı Prof. Dr. Halim Hattat, “40’lı yaşlardan
itibaren erkek vücudunda oluşan hormon değişimleri prostatı büyütüyor” dedi ve özellikle
ailesinde prostat hastalığı olanların kontrollerini aksatmaması gerektiğini söyledi. 

60-80 yaş aralığındaki 247
katılımcıyı gözlemleyen yeni
bir çalışma, yürüme gibi fizik-
sel aktivitelere katılmanın,
beyni olumlu bir şekilde
etkileyebileceğini buldu.Karşısında

oturmayın!

BILINÇSIZLIK 
YAĞLANDIRIYOR

TÜRKIYE’DE beklenen Afrika sıcakları-
nın da yaklaşmasıyla özellikle evlerde ve iş 
yerlerinde sıklıkla kullanılan klimanın göze 

etkilerini tek tek anlatan Etiler Dünyagöz Hastane-
si’nde Op. Dr. Aylin Akbay, “Klima ortamı soğu-
turken bir taraftan da ortamdaki nemi alır. Göz 
de bu durumda çok etkilenir. Çünkü klima; gözün 
yüzeyinde, göz kapağımızla gözümüzün arasındaki 
sıvının buharlaşmasına sebep olur. Böylece göz ka-
pağıyla gözün sürtünmesini artırır. Ardından hasta, 
göz kuruluğu hissetmeye başlar. Göz kuruluğu çok 
sık görülen ve poliklinikte çok karşımıza çıkan bir 
durumdur. 2 türlü göz kuruluğu vardır. Bunlar-
dan biri gözyaşının eksikliği diğeri ise gözyaşının 
yüzeyden hızla uzaklaşması, buharlaşmasıdır. En 
çok gördüğümüz ise gözyaşının hızlı uzaklaşması 
yani buharlaşmasıdır. Klima da bunu çok arttırıyor” 
açıklamasında bulundu.

Göze zarar verir
Op. Dr. Aylin Akbay, “Klima, gözümüzün yüze-
yindeki gözyaşını azaltması sebebiyle gözümüze 
zarar veren bir durum haline geliyor. Göz kuruluğu 
yapıyor demiştik. Bu dolaylı yönden de göz yüze-
yinde enfeksiyonlara yatkınlık yapar. Yani viral ve 
bakteriyel enfeksiyon sıklığını artırır. Ayrıca gözde 
allerjik konjonktivit reaksiyon sıklığını da arttırır. 
Bu nedenle hasta; yanma, batma, kaşınma, sulanma 
şikâyetleri sıklıkla karşımıza gelir” dedi. Klimanın 
göz yüzeyini kuruttuğundan kontakt lens kullanıcı-
larının gözünde de problem yaratacağını vurgula-
yan Op. Dr. Akbay, “Eğer düzgün ve rutin düzenli 
muayeneye gelmiyorlar ise ve kötü bir kullanıcı 
ise göz yüzeyindeki kuruluk daha fazla görülür. 
Konjonktivitler daha ağır seyreder. Hatta kornea 
iltihabı yani keratit dediğimiz bir durumla da karşı-
laşırız ki bu görme azalmasına sebebiyet verebilen 
bir durumdur” şeklinde konuştu.

Ciddi hasar verebilir
Romatolojik bağ dokusu hastalığı olanlar, sistemik 
ilaç kullananlar, diyabet hastaları, tiroit hastalarının 
zaten göz kuruluğu problemi yaşadığını belirten 
Op. Dr. Akbay şunları söyledi:
“Bu kişilere klima, daha ciddi bir sonuçlara neden 
olup daha ciddi hasar verebilir. Konjonktiviti daha 
ağır seyredebilirsiniz. Hasta ne kadar sıkıntılı bir 
konjonktivit geçirirse göz yüzeyinde o kadar hasar 
kalabiliyor ya da kuru göz şiddeti o kadar fazla 
olabiliyor. Yaz aylarında en önemli şeylerden biri 
klimaya karşı oturmamaktır. Örneğin araba seyir 
halindeyken veya ofiste bilgisayar, cep telefonuna 
bakarken klima kullanıyoruz. Bu cihazlar kullanıl-
dığında zaten göz kırpma sayımız azalır. On-Onbeş 
saniyede bire iner. Klima da eklendiğinde göz daha 
çok kurur. Bu yüzden klimaya karşı oturmamalı. 
İkincisi klima filtrelerini ve kanallarını çok düzgün 
temizlenmesi gerekiyor. Klima da kullanıyorsak 
ortamda mutlaka nem cihazı da olması lazımdır. 
Belli bir oranda çalıştıktan sonra durması gereki-
yor. Eğer ortamda yoksanız klimanın kapatılması 
gerekiyor ki tekrar nem oluşsun.”  DHA

DOÇ. Dr. Ali Osman Yıl-
dırım, “Hipertermi, vücu-
dunuzun salabileceğinden 

daha fazla ısı emdiğinde veya üret-
tiğinde ortaya çıkar. Bir insanın 
normal vücut ısısı yaklaşık 36-36,5 
santigrat derecedir. 38 santigrat 
derecenin üzerindeki herhangi bir 
vücut sıcaklığı ortalamanın üstünde 
değer verir. Hipertermi genellikle 
sıcak, nemli koşullarda aşırı zorla-
manın sonucudur. Hiperterminin 
çoğu formu önlenebilir” dedi. “Bu-
rada önemli olan; Hipertermi ateş-
le aynı şey değildir” diyen Yıldırım, 
“Hipertermiye sahip olduğunuzda 
vücut ısınız, hipotalamusunuz 
tarafından kontrol edilen belirli bir 
“ayar noktasının” üzerine çıkar. 
Ancak ateşiniz olduğunda, hipota-
lamusunuz aslında vücudunuzun 
ayar noktası sıcaklığını yükseltir. 
Vücut sıcaklığındaki bu kasıtlı ar-

tış, vücudunuzun bir hastalık veya 
enfeksiyonla savaşma girişimidir” 
ifadelerinmi kullandı. 

Kimler tehlikede?
Herkesin ısı hastalığına yakalana-
bilceeğini belirten Yıldırım, “Ancak 
aşağıdaki durumlarda özellikle 
yüksek risk altındadır; Susuz kal-
mış yeterli miktarda sıvı almamış 
kişiler. 65 yaş üstü veya 4 yaş altı 
olmak. Sıcak havalarda yorucu 
fiziksel aktivite yapanlar. Aşırı 
derecede alkol tüketimi. Elektrolit 
dengesizliği olanlar. Kistik fibroz 
gibi terleme yeteneğinizi etkileyen 
bazı hastalıklarınız varsa. Kalbi-
niz, akciğerleriniz, böbrekleriniz, 
karaciğeriniz, tiroidiniz veya kan 
damarlarınız ile ilgili sorunlar 
belirli tıbbi durumlarınız varsa. 
Fazla kilolu veya zayıfsanız. Uyarı-
cılar, yatıştırıcılar, sakinleştiriciler 
veya kalp ve kan basıncı gibi belirli 
ilaçları alınıyorsa. Dar ve ağır elbise 

giyenlerde görülür. 2004 ile 2018 
arasında, ABD’de her yıl ortalama 
702 ısıya bağlı ölüm meydana geldi. 
Sporcular, açık havada çalışanlar, 
askeri kursiyerler, bebekler ve yaşlı-
lar hipertermi geliştirme olasılığı en 
yüksek olanlardır” bilgisini verdi. 

Belirtileri nelerdir?
Hipeterminin belirtilerini sıraya-
lan Yıldırım, “Isı krampları tipik 
olarak ayaklarınızda, baldırlarınız-
da, uyluklarınızda, ellerinizde veya 
kollarınızda ani kas spazmlarına 
neden olur. Kramplar ağrılı veya 
gergin olabilir. Kramp geçtikten 
sonra kaslarınız ağrıyabilir. Isı 
bitkinliği belirtileri şunları içerir: 
Bulanık görüş. Baş dönmesi. Hızlı 
nefes alma veya kalp atış hızı. Yor-
gunluk. Baş ağrısı. Baş dönmesi 
veya senkop (bayılma). Düşük kan 
basıncı. Kas ağrıları veya kramp-
ları. Mide bulantısı ve kusma. 
Zayıflık” dedi. 

MÜGE CESUR ÖZMEN

Özellikle yaz aylarında, kullanılan soğutucu 
klima nedeniyle göz hastalıklarında artış oldu-
ğunu vurgulayan Op. Dr. Aylin Akbay, “Olumsuz 
etkilerinden kurtulmak isteyenler klimaya karşı 
oturmamalıdır. Klimanın filtre ve kanalları çok 
düzgün temizlenmelidir” uyarısında bulundu
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HIPETERMIYEHIPETERMIYE
YAKALANMAYIN!YAKALANMAYIN!

Kan emdikten sonra ölmüyor

ISI krampları, 
ısı bitkinliği, 
ısı döküntüsü 
ve ısı stresinin 
tedavisini an-
latan Yıldırım, 
“Hafif ila orta 
derecede ısı 
hastalığı semp-
tomları yaşar-
sanız, şunları 
yapmalısınız: 
Fiziksel aktivi-
teyi durdurun 
ve serin, iyi 
havalandırılan 
bir ortamda 
dinlenin. Ağır 
veya dar giy-
sileri çıkarın. 
Kaybedilen 
elektrolitleri 
yerine koymak 
için hafif tuzlu 
içecekler için. 
Spor içecekleri 
veya birkaç 
çay kaşığı tuz 
karıştırılmış su 
içebilirsiniz. 
Kafeinli içecek-
lerden kaçının. 
Cildinize soğuk 
kompres uy-
gulayın. Tahriş 
olmuş cildi 
kuru tutun. 
Kızarıklıktan 
kaynaklanan 
rahatsızlığı 
azaltmak için 
bir toz veya 
merhem sürün. 
Çocukları (veya 
evcil hayvanla-
rı) asla araba 
gibi kapalı, 
sıcak yerlerde 
bırakmayın

DAR GİYSİLERİ DAR GİYSİLERİ 
HEMEN ÇIKARIN HEMEN ÇIKARIN 

KARACIĞER yağlanması görülme 
oranının son zamanlarda arttığını 
ifade eden Medipol Mega Üniver-

site Hastanesi Organ Nakli Bölümünden 
Prof. Dr. Onur Yaprak, “Günümüzde 
fazla kilolu insanların dışında zayıf veya 
normal kilodaki kişilerde de karaciğer 
yağlanmasının arttı. Karaciğer yağlanma-
sı, karaciğer hücrelerinin yüzde 5’inden 
fazlasının yağ hücresi haline gelmesiyle 
oluşur. Karaciğer yağlanması, günümüz 
dünyasının, artan en büyük sorunları ha-
line geldi. Yağlanma, karaciğerin normal 
hücrelerinin yüzde 5’inden fazlasını yağ 
hücrelerinin oluşturmaya başlamasıdır. 
Yağlanmayı hafif derece, orta derece ve 
şiddetli derece olarak 3’e de ayırabiliriz. 
Yağlanma oranı, dünya çapında büyük 
bir artış göstermekte. Bundan 20 yıl önce 
yüzde 10 civarındayken, bugün her dört 
kişiden birinin, yani toplumun yüzde 
25’inin, karaciğeri yağlı diyebiliriz. Hatta 
Türkiye’de bu oran yüzde 30 civarında” 
diye konuştu.

Alışkanlıklar değişti
Karaciğer yağlanmasının en büyük ne-
denlerinden birinin metabolik sendrom 
olduğunu belirten Prof. Dr. Yaprak, 
“Eğer kişide metabolik sendrom denilen 
bir durum, insülin direnci varsa yüzde 
40 ile 80 oranı arasında karaciğer yağlı 
demektir. Toplumun beslenme alışkan-
lığı değişti. Früktoz dediğimiz şekerden, 
hazır gıdalarla beslenme başladı. Frukto-
zun karaciğerde, alkol benzeri bir iltihap 

oluşturması söz konusu. Bilinçsiz yapılan 
diyetler, uzun süre aç kalınma da karaci-
ğeri yağlandırıyor. Metabolik hastalıklar 
da toplumda artmaya başladı. Genetik 
mutasyonlar ortaya çıkmaya başladı. 
Mesela PNLP LA3 diye bir gende oluşan 
mutasyon, zayıf veya normal kilodaki 
kişilerde de karaciğer yağlanması oluş-

masına neden 
oldu. 

Bir 

diğer neden ise kalıtımsal durumlar. Yani 
siz ne yaparsanız yapın, kilolu değilseniz 
bile, karaciğeriniz yağlı olabiliyor. Zayıf 
kişilerde kas kitlesi kaybı da karaciğer 
yağlanmasına sebep olan önemli bir 
etken. Proteinden düşük beslenme, uzun 
süreli açlık kas kaybına neden olur ve 
böylece vücutta yağ dokusu oluşmaya 
başlar. Aslında dışardan kilolu görünme-
seniz bile gizli yağlanma dediğimiz, kas 
dokusunun yerini yağ dokusunun alması 
da gizli yağlanmaya yol açıyor. Yine bu 
da karaciğer yağlanmasını beraberinde 
getiriyor” ifadelerini kullandı. DHA

Toplumun beslenme alışkanlığının değiştiğini söyleyen Prof. Dr. Onur Yaprak, 
“Bilinçsiz yapılan diyetler ve uzun süre aç kalma karaciğeri yağlandırıyor” dedi

Prof. Dr. Onur 
Yaprak

ARTAN hava sıcaklıklarıyla birlikte sivrisinek 
şikayetlerinin de ardı arkası kesilmiyor. Özel-
likle son günlerde hastaneye başvuruların da 

artmasıyla birlikte uyarılarda bulunan Türkiye Alerji 
ve Klinik İmmünoloji Derneği (AİD) Başkan Yardım-
cısı Prof. Dr. Demet Can, Asya kaplan sivrisineğinin 
zehirli olmadığını ancak kan emme sırasında salgıladığı 
bir maddenin reaksiyona ve ciddi cilt lezyonlarına se-
bep olduğunu belirterek, “Kan emdikten sonra ölme-
mesi ve birkaç kez kan emebilmesi nedeniyle hastalık 
bulaştırma riski de yüksek 
oluyor” dedi. Can, “Genelde 
sivrisinek ısırmalarında nor-
mal reaksiyon, ısırık yerinde 
yaklaşık 20 dakikada zirveye 
ulaşan kızarıklık ve şişlik 
ortaya çıkmasıdır. Yanma ve 
kaşıntıya yol açan bu şişlik 
nohut tanesi büyüklüğün-
dedir, 24 ila 36 saat içinde 
düzelir” açıklamasını yaptı.  
SEÇKIN ULA
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KüçüKçeKmece'de ormanlık alanda
ağaca asılı halde erkek cesedi bulundu.
Üzerinden kimlik çıkmayan 25 yaşların-

daki kişinin cansız bedeni, olay yeri incelemesinin
ardından Adli Tıp Kurumu morguna kaldırıldı. Beş-
yol Mahallesi İnönü Caddesi'nde yol kenarındaki
ormanlık alanda saat 11.00 sıralarında, kimliği belir-
siz 25 yaşlarındaki bir erkek, iple ağaca asılı halde
bulundu. İhbar üzerine olay yerine polis ve sağlık
ekipleri sevk edildi. Sağlık ekiplerinin yaptıkları ilk
incelemede, asılı halde bulunan kişinin hayatını kay-
bettiği belirlendi. Polis ekipleri tarafından çevrede
güvenlik önlemi alınarak, olay yerinde inceleme ya-
pıldı. 25 yaşlarındaki kişinin cansız bedeni, yapılan
incelemelerin adından Adli Tıp Kurumu morguna
kaldırıldı. Polis, olayla ilgili çalışma başlattı.

16 yıl önce evlenen Cem Sal-
tıkalp, 2020 yılının Kasım
ayında bazı sebeplerden do-

layı eşiyle boşandı. 11 yaşındaki kızı ve
15 yaşındaki oğlunun velayeti Cem Sal-
tıkalp'e verildi. Feshane'nin lunaparkında
çalışan Saltıkalp'i iş yerinde ziyaret eden
kızı Pervin Buse Saltıkalp, bir arkadaşını
karşılamak için lunaparkın dışına çıktı.
Yevadut Caddesi'nde karşıdan karşıya
geçerken telefonla konuşan 11 yaşındaki
Buse hızla gelen minibüs türü aracı far-
ketmedi yola adım attı. Minibüs sürü-
cüsü de onu farketmedi, 11 yaşındaki
Buse'ye çarptı. Küçük kız, çarpmanın et-
kisiyle metrelerce havaya savrularak yere
düştü. Pervin Buse Saltıkalp'e ilk müda-
haleyi çevredekiler yaptı. Hastaneye kal-
dırılan 11 yaşındaki Buse tüm
müdahalelere rağmen hayatını kaybetti.
Minibüsün sürücüsü gözaltına alındık-
tan sonra serbest bırakıldı. Kızını trafik
kazasında kaybeden acılı baba kızı ve
oğluyla yaşadığı evde konuştu.

Hastaneye beni almadılar

Cem Saltıkalp " Kızım Feshane lunapar-
kına gelmişti. Telefon geldi, 'Kızınıza
araba çarptı' dediler, ben inanmadım.
Olay yerine geldiğimde kızımın herşeyi
yerdeydi. Hastaneye beni almadılar, ba-
şınız sağ olsun kurtaramadık dediler. Bir

arkadaşını karşılamak için lunaparkın dı-
şına çıkmış. Araç bayağı hızlı geliyormuş
araç yeşilde değil sarı ışıkta çarpmış.
Kızım 30-35 metre sürüklenmiş" dedi.
Saltıkalp "İzlediğimde görüntüleri ne
hissettiğimi söylemek çok zor. İçiniz par-
çalanıyor. Biri izlese benim durumuma
düşer. İzlediğimde elim ayağım dolaştı,
ben böyle bir kaza hayatımda görme-
dim. Kızım hayat doluydu, neşe kayna-
ğıydı. Bu olay olmadan önce, 'Baba
bana Beşiktaş forması alır mısın?' dedi
kısmet olmadı. Keşke olsaydı" diye ko-
nuştu.

Eve girmek istemiyorum

Acılı baba "Ben kızımı toprağa verdiğim
zaman, ona çarpan insanın serbest kal-
ması içimi daha da yaktı. Evimde her
yerde hayali var kızımın. Eve girmek is-
temiyorum. Kızım karanlıktan korkardı,
üşüdüğü zaman soğuktan da çok rahat-
sız olurdu. Işıklar onun için hala yanıyor.
Benim kızım morgtayken ben bağırıyor-
dum; 'Benim kızım üşür ben onu oradan
alayım, ısıtayım' diye bağırıyordum.
Toprağa verdiğim zaman karanlıktaydı,
karanlıktan korkuyordu o. Benim bir
oğlum var, evlatı ayırt etmiyor insan ama
o başkaydı. Gel desem gelemez, kalk
mezarından gel desem gelemez. Sadece
adalet istiyorum" dedi. DHA

Gel desem gelemez!
Eyüpsultan'da geçen hafta karşıdan karşıya geçerken minibüsün çarpmasıyla metrelerce savrulan ve hayatını kaybeden
Buse Pervin Saltıkalp'ın babası Cem Saltıkalp, "Evimde her yerde hayali var kızımın. Eve girmek istemiyorum. Gel
desem gelemez, kalk mezarından gel desem gelemez. Sadece adalet istiyorum" açıklamalarında bulundu

Ağaca asılı 
halde bulundu

Örümcek hırsızlar!

Şüpheli polise
teslim oldu

Ankara'da bisikletiyle evine
dönerken, bir otomobil sürücü-

sünün arkadan çarpması so-
nucu hayatını kaybeden Umut

Gündüz, ölüm yıldönümünde
'İstanbul'daki Dostları' tarafın-

dan anıldı. Açıklama sonrası,
bisikletle, Beşiktaş'tan Bebek'e

arası anma sürüşü yapıldı.

A nkara'da, 15 Temmuz 2020 tari-
hinde meydana gelen olayda, 19
yaşındaki Umut Gündüz, antren-

mandan bisikletiyle evine dönerken, al-
kollü olduğu tespit edilen bir sürücünün
arkadan çarpıp kaçmasının ardından ha-
yatını kaybetti. Gündüz, ölümünün ilk yıl-
dönümünde 'İstanbul'daki Dostları' adlı
grup tarafından anıldı.

Umut'la hiç tanışamadı

Beşiktaş Sahili'nde gerçekleşen anmaya
katılanlar adına bir basın açıklaması ya-
pıldı. Grup sözcüsü Berk Çetin tarafın-
dan yapılan açıklamada "Biz burada,
Umut'un 'İstanbul'daki Dostları' olarak
buluştuk. Aslında birçoğumuz Umut'un
adını, geçen yıl aldığımız kahredici bir
haberden öğrendik. Bundan tam bir yıl
önce Ankara'da alkollü bir araç sürücüsü
19 yaşındaki bisikletçi Umut Gündüz'ü
katletmişti. Bugün burada bulunanların
büyük çoğunluğu Umut'la hiç tanışa-
madı. Ama biz kendimizi Umut'un en
yakın dostları, en sıkı yoldaşları sayıyo-
ruz ve onun adını yaşatmakta kararlıyız"
debildi. 

Mücadele edeceğiz

Açıklamada, "Umut yalnızca son derece
yetenekli bir sporcu değil aynı zamanda
bu ülkenin ve dünyanın geleceğini dert
edinen, çalışkan bir komünistti. Hayal-
leri, beklentileri vardı ve bunlar için mü-

cadele etti. Bisikletiyle çekilmiş bir fotoğ-
rafının üstüne şu notu düşmüştü: "Hayat
sonunu bilemediğimiz için güzel ve ilgi
çekici. Yarın ne olacak duygusu bizi diri
tutar." Bugün, Umut'un dostları olarak
onu yaşatmanın, "sonunu bilemesek de
hayatı güzel ve ilgi çekici" kılmanın en iyi
yolunun onun gibi mücadele etmek ol-

duğuna inanıyoruz. Bisikletli cinayetleri-
nin "kaza" deyip geçiştirilmemesi için,
katillerin tutuksuz yargılamayla ve gös-
termelik cezalarla ödüllendirilmemesi
için mücadele edeceğiz. Bisikletin hak et-
tiği toplumsal saygıyı görebilmesi için,
bisikletlilerin yollarda güven içinde pe-
dallayabilmesi için, trafikte eşitlik ve öz-

gürlük için mücadele edeceğiz. Türkiye'yi
günün birinde enerji ve otomotiv tekelle-
rinden kurtarmak için, kentlerimizin "bi-
siklet dostu kentler" olarak anılması için
mücadele edeceğiz" ifadelerine yer ve-
rildi. Basın açıklamasının ardından grup,
bisikletleriyle Beşiktaş'tan Bebek'e anma
sürüşü gerçekleştirdi. DHA

BISIKLETLI
PROTESTO

Esenyurt'ta, sürücüsünün ara sokağa süratli ve kontrolsüz girdiği
hafif ticari araç, az kalsın yoldaki 2'si bisikletli çocuk 6 kişiyi eziyordu

olay, geçen pazar günü saat 22.30
sıralarında Bağlarçeşme Mahalle-
si'nde yaşandı. Güvenlik kamera gö-

rüntülerine saniye saniye yansıyan olayda
sürücü, hafif ticari aracıyla süratli ve kontrol-
süz şekilde girdiği sokaktakilerin yüreklerini
ağızlarına getirdi. Fren sesini duyunca üzerine
doğru kontrolsüz bir şekilde gelen aracı fark
eden Zülküf Gözer, bir anda kenara kaçarak,
ölümden döndü. Sürücü, bu sefer de önündeki
2 bisikletli çocuk ve sokakta yürüyenleri ezmek
üzereyken aracının direksiyonunu kırdı. Top-
lam 6 kişinin ölümden döndüğü, sokaktakilerin
yüreklerini ağızlarına geldiği olay sonra sürücü,
hiçbir şey olmamış gibi yoluna devam etti.

Kendimi kenara attım

Yaşananları anlatan Zülküf Gözer, "Akşam
22.00 - 22.30 sıralarıydı. Dükkanımı kapatmış,
evime gidiyordum. Tam sokağa girdim, acı bir
fren sesi duydum. Ne olduğunu anlayamadık,
mahallede kalabalıktı, o esnada. Refleksle sa-
ğımı kontrol ettim. Bir baktım araba üzerime
doğru geliyordu. Ben önce bana kastı var san-
dım. Üzerime doğru gelince kendimi kenara
attım. Akabinde araba durmadı. 2 tane de bi-
sikletli geliyordu o esnada. Ben bisikletli küçük
çocuktan korktum. Onu ezmesinden korktum.
Zor toparladı kendini. Muhtemelen siren sesin-
den kaçıyordu" dedi. DHA

Maganda dehşeti

beyoğlu'nda farklı günlerde evden hır-
sızlık olayı olduğu ihbarını alan güven
timleri hırsızlık olayının olduğu sokak ve

çevresinde güvenlik kameralarını izlemeye aldı.
Cerrahi maskeli, kapüşonlu iki şüphelinin Kasım-
paşa ve Kalyoncu Kulluğu mahallelerinde ara so-
kaklarda keşif yaptığını belirledi. Hırsızlık
şüphelilerinin dairelerin demir korkuluklarına tutu-
narak örümcek adam gibi tırmandığını belirledi.
Polisler kameralarda şüphelinin kolundaki dövmeyi
fark etti. Dövmeden yola çıkan güven timleri başka
kameralardan da şüphelilerin eşkalini belirledi.
Şüphelilerin sokak aralarında keşif yapması, evleri
gözetlemesi ve örümcek adam gibi binalara tır-
manması güvenlik kameralarına yansıdı. Hırsızlar-
dan birisinin dairenin korkuluk demirlerini ayakları
ile yamultması da kameralara yansıdı. DHA

Zeytinburnu'nda çıkan tartışmada
Sinan K.'yı (21) silahla ateş ederek öl-
dürdüğü iddia edilen Mehmet. C.Ç. (24)

polise teslim oldu. Şüpheli Mehmet C.Ç. adliyeye
sevk edildi.  Öte yandan olay günü yaşananlar gü-
venlik kamerasına yansıdı. Olay 26 Haziran'da
Zeytinburnu Yeşiltepe Mahallesi'nde meydana
geldi. Şüpheli Mehmet C.Ç ve eşi A.Ç.'nin, H. is-
mindeki kız arkadaşlarıyla, H.'nin babasına ait me-
kana gelip gitme konusunda aralarında
küfürleşmeye varan tartışma yaşandı. Bu olay üze-
rine H.'nin erkek arkadaşı Abdulkadir U.(21) Meh-
met C.Ç.'yi telefonla arayarak tehdit etti. Daha
sonra Mehmet C.Ç. ile olay yerinde buluşmak için
sözleşen Abdulkadir U. yanına arkadaşı Sinan K.'yı
da alarak gitti. Olay yerinde çıkan kavgada Sinan
K., Mehmet C.Ç. tarafından silahla ateş edilmesi
sonucu yaralandı. Mehmet C.Ç. olay yerinden
otomobille kaçarken, yaralanan Sinan K. kaldırıl-
dığı hastanede hayatını kaybetti. DHA
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KüçüKçeKmece'de ormanlık alanda
ağaca asılı halde erkek cesedi bulundu.
Üzerinden kimlik çıkmayan 25 yaşların-

daki kişinin cansız bedeni, olay yeri incelemesinin
ardından Adli Tıp Kurumu morguna kaldırıldı. Beş-
yol Mahallesi İnönü Caddesi'nde yol kenarındaki
ormanlık alanda saat 11.00 sıralarında, kimliği belir-
siz 25 yaşlarındaki bir erkek, iple ağaca asılı halde
bulundu. İhbar üzerine olay yerine polis ve sağlık
ekipleri sevk edildi. Sağlık ekiplerinin yaptıkları ilk
incelemede, asılı halde bulunan kişinin hayatını kay-
bettiği belirlendi. Polis ekipleri tarafından çevrede
güvenlik önlemi alınarak, olay yerinde inceleme ya-
pıldı. 25 yaşlarındaki kişinin cansız bedeni, yapılan
incelemelerin adından Adli Tıp Kurumu morguna
kaldırıldı. Polis, olayla ilgili çalışma başlattı.

16 yıl önce evlenen Cem Sal-
tıkalp, 2020 yılının Kasım
ayında bazı sebeplerden do-

layı eşiyle boşandı. 11 yaşındaki kızı ve
15 yaşındaki oğlunun velayeti Cem Sal-
tıkalp'e verildi. Feshane'nin lunaparkında
çalışan Saltıkalp'i iş yerinde ziyaret eden
kızı Pervin Buse Saltıkalp, bir arkadaşını
karşılamak için lunaparkın dışına çıktı.
Yevadut Caddesi'nde karşıdan karşıya
geçerken telefonla konuşan 11 yaşındaki
Buse hızla gelen minibüs türü aracı far-
ketmedi yola adım attı. Minibüs sürü-
cüsü de onu farketmedi, 11 yaşındaki
Buse'ye çarptı. Küçük kız, çarpmanın et-
kisiyle metrelerce havaya savrularak yere
düştü. Pervin Buse Saltıkalp'e ilk müda-
haleyi çevredekiler yaptı. Hastaneye kal-
dırılan 11 yaşındaki Buse tüm
müdahalelere rağmen hayatını kaybetti.
Minibüsün sürücüsü gözaltına alındık-
tan sonra serbest bırakıldı. Kızını trafik
kazasında kaybeden acılı baba kızı ve
oğluyla yaşadığı evde konuştu.

Hastaneye beni almadılar

Cem Saltıkalp " Kızım Feshane lunapar-
kına gelmişti. Telefon geldi, 'Kızınıza
araba çarptı' dediler, ben inanmadım.
Olay yerine geldiğimde kızımın herşeyi
yerdeydi. Hastaneye beni almadılar, ba-
şınız sağ olsun kurtaramadık dediler. Bir

arkadaşını karşılamak için lunaparkın dı-
şına çıkmış. Araç bayağı hızlı geliyormuş
araç yeşilde değil sarı ışıkta çarpmış.
Kızım 30-35 metre sürüklenmiş" dedi.
Saltıkalp "İzlediğimde görüntüleri ne
hissettiğimi söylemek çok zor. İçiniz par-
çalanıyor. Biri izlese benim durumuma
düşer. İzlediğimde elim ayağım dolaştı,
ben böyle bir kaza hayatımda görme-
dim. Kızım hayat doluydu, neşe kayna-
ğıydı. Bu olay olmadan önce, 'Baba
bana Beşiktaş forması alır mısın?' dedi
kısmet olmadı. Keşke olsaydı" diye ko-
nuştu.

Eve girmek istemiyorum

Acılı baba "Ben kızımı toprağa verdiğim
zaman, ona çarpan insanın serbest kal-
ması içimi daha da yaktı. Evimde her
yerde hayali var kızımın. Eve girmek is-
temiyorum. Kızım karanlıktan korkardı,
üşüdüğü zaman soğuktan da çok rahat-
sız olurdu. Işıklar onun için hala yanıyor.
Benim kızım morgtayken ben bağırıyor-
dum; 'Benim kızım üşür ben onu oradan
alayım, ısıtayım' diye bağırıyordum.
Toprağa verdiğim zaman karanlıktaydı,
karanlıktan korkuyordu o. Benim bir
oğlum var, evlatı ayırt etmiyor insan ama
o başkaydı. Gel desem gelemez, kalk
mezarından gel desem gelemez. Sadece
adalet istiyorum" dedi. DHA

Gel desem gelemez!
Eyüpsultan'da geçen hafta karşıdan karşıya geçerken minibüsün çarpmasıyla metrelerce savrulan ve hayatını kaybeden
Buse Pervin Saltıkalp'ın babası Cem Saltıkalp, "Evimde her yerde hayali var kızımın. Eve girmek istemiyorum. Gel
desem gelemez, kalk mezarından gel desem gelemez. Sadece adalet istiyorum" açıklamalarında bulundu

Ağaca asılı 
halde bulundu

Örümcek hırsızlar!

Şüpheli polise
teslim oldu

Ankara'da bisikletiyle evine
dönerken, bir otomobil sürücü-

sünün arkadan çarpması so-
nucu hayatını kaybeden Umut

Gündüz, ölüm yıldönümünde
'İstanbul'daki Dostları' tarafın-

dan anıldı. Açıklama sonrası,
bisikletle, Beşiktaş'tan Bebek'e

arası anma sürüşü yapıldı.

A nkara'da, 15 Temmuz 2020 tari-
hinde meydana gelen olayda, 19
yaşındaki Umut Gündüz, antren-

mandan bisikletiyle evine dönerken, al-
kollü olduğu tespit edilen bir sürücünün
arkadan çarpıp kaçmasının ardından ha-
yatını kaybetti. Gündüz, ölümünün ilk yıl-
dönümünde 'İstanbul'daki Dostları' adlı
grup tarafından anıldı.

Umut'la hiç tanışamadı

Beşiktaş Sahili'nde gerçekleşen anmaya
katılanlar adına bir basın açıklaması ya-
pıldı. Grup sözcüsü Berk Çetin tarafın-
dan yapılan açıklamada "Biz burada,
Umut'un 'İstanbul'daki Dostları' olarak
buluştuk. Aslında birçoğumuz Umut'un
adını, geçen yıl aldığımız kahredici bir
haberden öğrendik. Bundan tam bir yıl
önce Ankara'da alkollü bir araç sürücüsü
19 yaşındaki bisikletçi Umut Gündüz'ü
katletmişti. Bugün burada bulunanların
büyük çoğunluğu Umut'la hiç tanışa-
madı. Ama biz kendimizi Umut'un en
yakın dostları, en sıkı yoldaşları sayıyo-
ruz ve onun adını yaşatmakta kararlıyız"
debildi. 

Mücadele edeceğiz

Açıklamada, "Umut yalnızca son derece
yetenekli bir sporcu değil aynı zamanda
bu ülkenin ve dünyanın geleceğini dert
edinen, çalışkan bir komünistti. Hayal-
leri, beklentileri vardı ve bunlar için mü-

cadele etti. Bisikletiyle çekilmiş bir fotoğ-
rafının üstüne şu notu düşmüştü: "Hayat
sonunu bilemediğimiz için güzel ve ilgi
çekici. Yarın ne olacak duygusu bizi diri
tutar." Bugün, Umut'un dostları olarak
onu yaşatmanın, "sonunu bilemesek de
hayatı güzel ve ilgi çekici" kılmanın en iyi
yolunun onun gibi mücadele etmek ol-

duğuna inanıyoruz. Bisikletli cinayetleri-
nin "kaza" deyip geçiştirilmemesi için,
katillerin tutuksuz yargılamayla ve gös-
termelik cezalarla ödüllendirilmemesi
için mücadele edeceğiz. Bisikletin hak et-
tiği toplumsal saygıyı görebilmesi için,
bisikletlilerin yollarda güven içinde pe-
dallayabilmesi için, trafikte eşitlik ve öz-

gürlük için mücadele edeceğiz. Türkiye'yi
günün birinde enerji ve otomotiv tekelle-
rinden kurtarmak için, kentlerimizin "bi-
siklet dostu kentler" olarak anılması için
mücadele edeceğiz" ifadelerine yer ve-
rildi. Basın açıklamasının ardından grup,
bisikletleriyle Beşiktaş'tan Bebek'e anma
sürüşü gerçekleştirdi. DHA

BISIKLETLI
PROTESTO

Esenyurt'ta, sürücüsünün ara sokağa süratli ve kontrolsüz girdiği
hafif ticari araç, az kalsın yoldaki 2'si bisikletli çocuk 6 kişiyi eziyordu

olay, geçen pazar günü saat 22.30
sıralarında Bağlarçeşme Mahalle-
si'nde yaşandı. Güvenlik kamera gö-

rüntülerine saniye saniye yansıyan olayda
sürücü, hafif ticari aracıyla süratli ve kontrol-
süz şekilde girdiği sokaktakilerin yüreklerini
ağızlarına getirdi. Fren sesini duyunca üzerine
doğru kontrolsüz bir şekilde gelen aracı fark
eden Zülküf Gözer, bir anda kenara kaçarak,
ölümden döndü. Sürücü, bu sefer de önündeki
2 bisikletli çocuk ve sokakta yürüyenleri ezmek
üzereyken aracının direksiyonunu kırdı. Top-
lam 6 kişinin ölümden döndüğü, sokaktakilerin
yüreklerini ağızlarına geldiği olay sonra sürücü,
hiçbir şey olmamış gibi yoluna devam etti.

Kendimi kenara attım

Yaşananları anlatan Zülküf Gözer, "Akşam
22.00 - 22.30 sıralarıydı. Dükkanımı kapatmış,
evime gidiyordum. Tam sokağa girdim, acı bir
fren sesi duydum. Ne olduğunu anlayamadık,
mahallede kalabalıktı, o esnada. Refleksle sa-
ğımı kontrol ettim. Bir baktım araba üzerime
doğru geliyordu. Ben önce bana kastı var san-
dım. Üzerime doğru gelince kendimi kenara
attım. Akabinde araba durmadı. 2 tane de bi-
sikletli geliyordu o esnada. Ben bisikletli küçük
çocuktan korktum. Onu ezmesinden korktum.
Zor toparladı kendini. Muhtemelen siren sesin-
den kaçıyordu" dedi. DHA

Maganda dehşeti

beyoğlu'nda farklı günlerde evden hır-
sızlık olayı olduğu ihbarını alan güven
timleri hırsızlık olayının olduğu sokak ve

çevresinde güvenlik kameralarını izlemeye aldı.
Cerrahi maskeli, kapüşonlu iki şüphelinin Kasım-
paşa ve Kalyoncu Kulluğu mahallelerinde ara so-
kaklarda keşif yaptığını belirledi. Hırsızlık
şüphelilerinin dairelerin demir korkuluklarına tutu-
narak örümcek adam gibi tırmandığını belirledi.
Polisler kameralarda şüphelinin kolundaki dövmeyi
fark etti. Dövmeden yola çıkan güven timleri başka
kameralardan da şüphelilerin eşkalini belirledi.
Şüphelilerin sokak aralarında keşif yapması, evleri
gözetlemesi ve örümcek adam gibi binalara tır-
manması güvenlik kameralarına yansıdı. Hırsızlar-
dan birisinin dairenin korkuluk demirlerini ayakları
ile yamultması da kameralara yansıdı. DHA

Zeytinburnu'nda çıkan tartışmada
Sinan K.'yı (21) silahla ateş ederek öl-
dürdüğü iddia edilen Mehmet. C.Ç. (24)

polise teslim oldu. Şüpheli Mehmet C.Ç. adliyeye
sevk edildi.  Öte yandan olay günü yaşananlar gü-
venlik kamerasına yansıdı. Olay 26 Haziran'da
Zeytinburnu Yeşiltepe Mahallesi'nde meydana
geldi. Şüpheli Mehmet C.Ç ve eşi A.Ç.'nin, H. is-
mindeki kız arkadaşlarıyla, H.'nin babasına ait me-
kana gelip gitme konusunda aralarında
küfürleşmeye varan tartışma yaşandı. Bu olay üze-
rine H.'nin erkek arkadaşı Abdulkadir U.(21) Meh-
met C.Ç.'yi telefonla arayarak tehdit etti. Daha
sonra Mehmet C.Ç. ile olay yerinde buluşmak için
sözleşen Abdulkadir U. yanına arkadaşı Sinan K.'yı
da alarak gitti. Olay yerinde çıkan kavgada Sinan
K., Mehmet C.Ç. tarafından silahla ateş edilmesi
sonucu yaralandı. Mehmet C.Ç. olay yerinden
otomobille kaçarken, yaralanan Sinan K. kaldırıl-
dığı hastanede hayatını kaybetti. DHA
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Bayrampaşa’da derin dondurucuda cesedi bulunan 19 yaşındaki Muhammet Nur Kasa-
dar’ı öldürdüğü belirlenen 28 yaşındaki Hakan Ö. tutuklandı. Soruşturma kapsamında, 
şüphelinin evinde yapılan incelemede üç ayrı bıçağın bulunduğu öğrenildi. Şüpheli, 
Mustafa Kasadar’ı iple boğarak öldürdükten sonra, banyoda parçalara ayırdığını söyledi

Pasaport 
operasyonu

İSTANBUL’DA kaçırıldıktan 
sonra iple boğularak öldürülen 
ve parçalara ayrılmış cesedi 

derin dondurucuda bulunan 19 ya-
şındaki Muhammet Nur Kasadar’ın 
katil zanlısı adliyeye sevk edildi. 
Ailenin eski bir çalışanı olan Hakan 
Ö.’nün poliste verdiği ifadesinde 
işlediği vahşi cinayeti tüm detayları 
ile anlattı. Mustafa Kasadar’ı iple 
boğarak öldürdükten sonra, banyo-
da parçalara ayırdığını ve iki ayrı de-
rin dondurucuya koyduğunu anlatan 
Hakan Ö.’nün daha sonra aileyi 
arayarak fidye istediği öğrenildi.

Pazarlık yapıldı
İstanbul’da 11 Temmuz polise 
başvuran Milli gazete yazarı Mus-
tafa Kasadar, bir gündür haber 
alamadıkları oğlu Muhammet Nur 
Kasadar’la ilgili telefonla arayan bir 

kişinin 40 bin dolar fidye istediğini 
söyleyerek yardım istedi. Asayiş 
Şube Müdürlüğü, Gasp Büro Amir-
liği ekipleri tarafından olayla ilgili 
başlatılan soruşturmada operasyon 
başlatıldı. Polis, aileden fidye isteği-
ni kabul etmiş gibi yaparak pazarlık 
etmesini istedi. Polisin gözetimin-
de yapılan görüşmelerde, arayan 
kişiyle pazarlık sonucu 70 bin lira 
karşılığında anlaşıldı.

Gözaltına alındı
Sultangazi ilçesinde bir parkta ve-
rilen buluşma yerinde polis tarafın-
dan geniş güvenlik önlemleri aldı. 
Fidye için gelen şüpheli Hakan Ö. 
polis ekipleri tarafından yakalandı. 
Asayiş Şube Müdürlüğünde sorguya 
alınan Hakan Ö. önce suçlamaları 
kabul etmezken, daha sonra işlediği 
vahşi cinayeti tüm detayları ile 

anlatarak suçunu itiraf etti. Şüphe-
linin daha önceden ailenin yanında 
çalıştığı, yaklaşık 2 yıl önce işten 
ayrıldığı ve taksicilik yaptığı belir-
lendi. Şüphelinin gösterdiği Bay-
rampaşa’daki evde yapılan aramada 
talihsiz gencin derin dondurucular 
içinde parçalanmış cesedi bulundu.

Fidye istemiş
Gasp Büro Amirliğinde ifade 
veren şüphelinin 10 Temmuz 2023 
tarihinde buluştuklarını anlatan 
Hakan Ö.’nün “Onunla buluştuk. 
Bir süre dolaştık. Bir lokantada 
yemek yedikten sonra nargile içmek 
için benim evime geldik. Orada 
konuşurken, eski konular açıldı. 
Ailesinin benim hakkımı yediğini 
söylediğimde aramızda tartışma 
çıktı” dediği öğrenildi. Tartışmanın 
kısa sürede kavgaya dönüştüğünü 

iddia eden Hakan Ö.’nün “Bir anlık 
öfkeyle onu iple boğarak öldürdüm. 
Kendimi kaybetmişim. Kendime 
geldiğinde öldüğünü fark ettim. 
Sonra cesetten nasıl kurtulacağımı 
düşündüm. Cesedi parçalamaya 
karar verdim. Banyoya taşıya-
rak onu evde bulunan bıçaklarla 
kestim ve evde bulunan iki derin 
dondurucuya yerleştirdim” dediği 
kaydedildi. Fidye istemeye cinayet-
ten sonra karar verdiğini anlatan 
Hakan Ö.’nün “Aileyi arayarak 
para istedim. Amacım aldığım o 
para ile ortadan kaybolup kaçmaktı. 
Ancak polis beni yakaladı” dediği 
belirtildi.  Daha önceden iki suç 
kaydı olduğu öğrenilen Hakan Ö. 
işlemlerinin tamamlanmasının ar-
dından adliyeye sevk edildi. Şüpheli 
daha sonra tutuklanarak cezaevine 
gönderildi. DHA

İSTANBUL Cumhuriyet 
Başsavcılığı Terör Suçları 
Soruşturma Bürosu tara-

fından yürütülen soruşturmalar 
kapsamında  FETÖ/PDY terör 
örgütü içerisinde elem ve faaliyet 

yürüttükleri, örgüt 
üyeleri ile irtibatlı 
oldukları tespit edilen, 
aralarında eski askeri 
öğrenci, avukat ve 
örgüte yakın okullar-
da öğretmen olarak 
çalışanlarında olduğu 
14 şüpheli hakkında 
gözaltı kararı verildi. 
Sabah yapılan operas-
yonla şüphelilerden 9’u 
yakalanarak gözaltına 
alınırken, 3 şüphelinin 
de yurtdışında olduğu 
belirlendi. Şüphelilerin 
emniyetteki işlemleri 
sürüyor. DHA

14 ŞÜPHELIDEN 
9’U YAKALANDI

ESENYURT’TA 
YANGIN PANIĞI

GÜRCISTAN’DA 
YAKALANDI

İstanbul’da FETÖ silahlı terör örgütüne yönelik farklı so-
ruşturmalarda haklarında gözaltı kararı verilen 14 şüphe-
liden 9’u yakalanarak gözatlına alındı

FETÖ’nün 15 Temmuz 2016’daki hain darbe 
girişimi sırasında vatanı savunmak için 
sokağa çıkarak darbeci askerlere karşı 
dururken şehit düşen kadınlar, hüzün ve 
gururla yad ediliyor

Şişli’de geçtiğimiz yıl eylül ayında öldürülen Sırp suç örgütü lideri Juvan Vu-
kotic’e silahlı saldırıda motosikleti kullandığı belirlenen ve hakkında kırmızı 
bülten bulunan Yakup Doğan, Gürcistan’da yakalanarak Türkiye’ye getirildi

OLAY, Muhsine Hatun 
Mahallesi’nde saat 22.30 
sıralarında meydana geldi. 

İddiaya göre, iki grup arasında 
henüz bilinmeyen bir nedenle 
kavga çıktı. Çıkan kavganın silahlı 
çatışmaya dönüşmesiyle, çevre-
deki vatandaşlar durumu polis 
ekiplerine haber verdi. Açılan 
ateş sonrası şans eseri yaralanan 
olmazken, şüpheliler hızla olay 
yerinden kaçtı. Bu sırada devriye 
gezen Fatih İlçe Emniyet Müdür-
lüğü’nde görevli mahalle bekçileri 
silah sesleri üzerine kavga eden-
lere müdahale etti. İhbarla gelen 
polis ekipleri ise çevrede geniş gü-
venlik önlemleri alıp, iş yerlerine 
ait güvenlik kamera görüntülerini 
inceledi. Çok sayıda boş kovan 
olduğunu tespit eden ekipler, 
ateş açan şüphelileri yakalamak 
için çalışma başlattı. Bu arada 
mahalle bekçilerinin şüphelileri 
kovaladığı anlar bir vatandaşın 
cep telefonu kamerasına yansıdı. 
Görüntüler de bir mahalle bekçi-
sinin kavga edenleri ayırmak için 
havaya uyarı ateş açtığı görülüyor. 
Polis ekipleri olayla ilgili incele-
me başlattı. DHA

SILAHLI 
ÇATIŞMA
Fatih’te iki grup arasında çıkan kavgada 
taraflar birbirine silahla ateş açtı. Açılan 
ateş sonucu şans eseri yaralanan olmaz-
ken, şüpheliler olay yerinden kaçtı. Polis 
ekipleri olay sonrası kaçan şüphelileri 
yakalamak için çalışma başlattı

İstanbul merkezli 6 ilde yerli ve 
yabancı uyruklu kişilere dolar ile 
euro biriminden fahiş fiyatlara sahte pasaport, kimlik, ehli-
yet, oturum kartı vb. belgeler düzenleyen şüphelilere yönelik 
düzenlenen operasyonda, 8 şüpheli gözaltına alındı

İSTANBUL emniyeti Mali 
Suçlarla Mücadele Şube 
Müdürlüğü ekipleri, yerli 

ve yabancı uyruklu kişilere, 
dolar ve euro para biriminden, 
fahiş fiyatlarla sahte pasaport, 
kimlik, ehliyet, oturum kartı 
vb. belgeler düzenleyen kişile-
rin tespit edilmesi için çalışma 
başlattı. Yapılan çalışmalarda 
bu belgeleri düzenleyen kişile-
rin belgeleri kargo aracılığıyla 
yurt içinde ve yurt dışında 

alıcılara gönderdiği, bu yolla 
yüksek meblağlarda haksız ka-
zanç elde ettiklerini belirledi. 
Ekipler, çalışmaların devamın-
da yabancı uyruklu kişilerin 
de aralarında bulunduğu 10 
şüpheliye yönelik İstanbul 
merkez olmak üzere Ankara, 
Kayseri, Bursa, Tekirdağ ve 
Gaziantep’te 13 adrese eş 
zamanlı operasyon düzenledi. 
Operasyonda 8 kişi gözaltına 
alındı. DHA

SIRP suç örgütü Skalja-
ri’nin lideri Juvan Vukotic 8 
Eylül’de Şişli Mecidiyeköy 

Varyant Viyadük üstünde uğradığı 
silahlı saldırıda hayatını kaybetti. 
Saldırının ardından konuyla ilgili 
çalışma başlatan Organize Suçlarla 
Mücadele Şube Müdürlüğü ekiple-
ri, Vukotic’in yine Sırp suç örgütü 
Kavaç’ın azmettirmesiyle, organize 
suç örgütü lideri Barış Boyun suç 
örgütü üyeleri tarafından öldürül-
düğü ortaya çıktı. Ekipler konuyla 
ilgili yaptıkları ilk operasyonda ola-
ya karıştığı tespit edilen 15 şüpheli-
yi gözaltına aldı. Şüphelilerden 13’ü 
tutuklandı, 2’si adli kontrol şartıyla 
serbest bırakıldı.

Tutuklandı
Organize polisi, olayda motosikleti 
kullanan Yakup Doğan’ın da yaka-
lanması için çalışmalarına devam 
etti. Yurt dışında olduğu belirlenen 
Doğan’ın takip eden ekipler, şüphe-
linin Gürcistan’da olduğunu tespit 
etti. Gürcistan’da yakalanarak 

gözaltına alınan Doğan çıkarıldığı 
mahkemece tutuklandı. Türkiye’ye 
iade edilen Doğan, polis ekiplerince 
Artvin Sarp Sınır Kapısı’nda alın-
dıktan sonra, tutuklanarak cezaevi-
ne gönderildi. DHA

BOGARAK 
OLDURMUS!

YANGIN, Koza Mahallesi 
1342. Sokak’ta, saat 14.30 
sıralarında, Esenyurt Bele-

diyesi’ne ait çöp toplama araçları-
nın bakım ve onarımının yapıldığı 
atölyede çıktı. Edinilen bilgiye göre; 
atölyedeki kaynaklama işlemi sıra-
sında çıkan kıvılcımlar, aracın yakıt 
deposuna sıçradı. Deponun tutuş-

masıyla başlayan yangın kısa sürede 
büyüyerek atölyeyi sardı. Yangına 
müdahale eden çalışanlar, durumu 
itfaiye, polis ve sağlık ekiplerine 
haber verdi. Olay yerine gelen çok 
sayıda itfaiye ekibinin müdahale 
ettiği yangın, kontrol altına alındı. 
Yangında yaralı ve can kaybı yaşan-
mazken atölyede hasar oluştu. DHA

Esenyurt Belediyesi’ne ait çöp toplama araçlarının bakım onarımı-
nın yapıldığı atölyede çıkan yangın, itfaiye ekiplerince söndürüldü

TÜRKİYE’DE demokrasiye 
darbe vurmak için Türk Silahlı 
Kuvvetleri (TSK) içine sızan 

FETÖ’cü askerlerin kalkıştığı darbe 
girişiminin üzerinden 7 yıl geçti. Dün 
gibi akıllarda olan o kara gecede, va-
tanını korumak için şehit düşen cesur 
kadınlar, demokrasi mücadelesinin 
ön saflardaki kahramanları olarak 
anılıyor. Darbe girişiminde cuntacı 
askerlere karşı siper olan kadınlardan 
birçoğu gazi olurken, 11’i şehit düştü. 
Bir an bile düşünmeden, FETÖ’cülere 
karşı, canları pahasına, omuz omuza 
mücadele eden kadınlar, cesaret ve 
vatan sevgisi örneği sergiledi. 

O gece neler oldu?
AA muhabiri, Kurtuluş Savaşı’ndaki 
kahraman kadınların torunları olarak 
verdikleri mücadeleyle destan yazan 
kadınların 15 Temmuz akşamı yaşadık-
larını derledi: Ayşe Aykaç: Ev hanımı 
olan 44 yaşındaki Aykaç, Cumhurbaş-
kanı Recep Tayyip Erdoğan’ın “sokağa 
çıkın” çağrısı üzerine eşiyle gittiği 
Boğaziçi Köprüsü’nde (15 Temmuz 
Şehitler Köprüsü) şehit düştü. Şehade-
te yürüyen Aykaç, 4 çocuk annesiydi.
Türkan Türkmen Tekin: Malatyalı, 
3 çocuk annesi 52 yaşındaki Türkan 
Türkmen Tekin, FETÖ’cü askerlerin 
işgal etmek istediği Atatürk Havali-
manı’na giderken, Esenler’de cuntacı-
ların kullandığı tankın altında kalarak 
yaralandı. Ev hanımı Tekin, kaldırıldığı 
hastanede şehit oldu. Ve diğer kadın-
larımız Gülşah Güler, Sevda Güngör, 
Seher Yaşar, Zeynep Sağır, Demet 
Sezen ve Demet Sezen 15 Temmuz 
gecesi şehit oldular. AA

Kahramanlar
unutulmuyor



T ürkiye’de kaşar peynir üretiminin başkenti
olan Kars’ta zorlu kış şartlarında hayvanların
tüketmesi gereken otlar da adeta altın değe-

rinde. Devlet Hava Meydanları İşletmesi, (DHMİ)
Kars Harakani Havalimanı arazisinde yetişen otları
açık arttırma usulüyle satışa çıkardı. İlk ihale 6
Temmuz tarihinde yapıldı. Açık arttırma usulüyle
yapılan ihalede otlara biçilen değer yüz bin lira oldu.
Ancak ihaleye teklif verilmeyince muhammen bedelde in-
dirime gidildi. İhalenin muhammen bedeli 60 bin lira
oldu. Yeni ihale 17 Temmuz tarihinde yapılacak.

Teminat 18 bin lira

Kars’taki ot satışı ihalesinin teknik şartnamesinde şu bil-
gilere yer verildi: “DHMİ Kars Havalimanı arazisinde ye-
tişen otların satışı KDV dahil 60 bin TL muhammen
bedel üzerinden açık artırma usulü ile ihale edilip satışı
yapılacaktır. Söz konusu ot satışına ait sözleşme taslağı
ve ihale şartnamesi DHMİ Genel Müdürlüğü Pazarlama

ve Ticaret Dairesi Başkanlığı veya Kars Harakani Ha-
valimanı Pazarlama ve Ticaret Şefliği'nden KDV dâhil

250 TL  karşılığında temin edilebilir. İhaleye katıl-
mak isteyenler 18 bin TL geçici teminat
vereceklerdir.”

Kiralık masaj koltuğu!

DHMİ’nin ilginç ihaleleri bununla da sınırlı kalmadı. Ga-
ziantep Havalimanı’nda biri dış hat olmak üzere iki adet
masaj koltuğu aylık 2 bin 500 lira muhammen bedelle ki-
raya verilecek. İhale bugün yapılacak. İhalenin teknik
şartnamesinde şu bilgilere yer verildi: “Gaziantep Havali-
manında terminal binası iç hatlar giden yolcu arındırılmış
salonda 1 adet, dış hatlar giden yolcu arındırılmış sa-
londa 1 adet olmak üzere 2 adet masaj koltuğu mahalli,
beheri KDV dahil 2 bin 500 TL aylık muhammen kira be-
deli üzerinden DHMİ Kira İhale Yönergesi doğrultu-
sunda açık ihale usulü ile ihale edilerek 31.12.2023
tarihine kadar kiraya verilecektir.
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DoyaSıya 
eğlenDiler

Y ine CHP bir kongre döneminde yine
başlık değişim… Şöyle bir geçmişten
bu güne düşününce Çatalca CHP İlçe

Örgütü her kongre dönemi değişim, yeni-
lenme sloganlarıyla seçime girerken aslında
değişim ve yenilenme hangi açıdan gerçek-
leşiyor sorgulamak gerek. Sanki bir çember
içinde sıkışılmış ve aynı isimler dönüp duru-
yor. Değişen sadece isimler fakat sistem, si-
yaset görüşü hep aynı. İhtiyaç olan yeni bir
bakış açısı, geçmişten bu güne gelen yöne-
tim anlayışı yerine günümüze uygun bir an-
layış. Geçmişten bu güne gelen yönetim
anlayışından kastettiğim uzun yıllar parti
içinde görev almış, Çatalca’nın siyaset ha-
yatında söz sahibi olmuş ve yönetilmesinde
payı olan kişilerin bugün değişim ve yenilik
adı altında isimlerinin çıkması kafa karışık-

lığı yaratıyor. 
Sahsi tezim şu ki; yenilik ve değişim geç-

miş dönemdeki kişilerle hesabı olmayan,
içinde partinin herhangi bir üyesine karşı
negatif duygu barındırmayan, herkese karşı
aynı mesafede durabilecek, kimseyle göbek
bağı olmayan veya vefa borcu bulunmayan
kişilerin aday olmasıyla gerçekleşecektir.
Neden bunu söylüyorum çünkü aynı kişi-
lerle yol almak bazılarına göre avantaj
belki ama bazılarına göre dezavantaj böyle
olunca küskünler, parti çalışmalarına katıl-
mak istemeyenler, dışlanacağı fikriyle
gurup içinde yer almak istemeyenler oluyor.
Bu durumda parti hem gücünü kaybediyor
hem de yeni düşünce ve soluk getirecek kişi-
lerin katılımından yoksun kalıyor. Bence
artık Çatalca CHP Örgütü için yenilik geç-

miş hesaplarını kapatacaklarla
olmaz. Bahsettiğim gibi herkese aynı mesa-
fede duracak genç, dinamik, siyasi hedefleri
olan kişilerin önünü açmakla olacak. Benci-
lik duygusuyla örgüt olunmuyor. Ben olma-
lıyım görüşü yerine yeni birini
kazandırmak, belki de yılların verdiği siyasi
birikimlerinizi aktarıp, yol gösterici olarak
katkı sunacağınız gençleri kazandırma ça-
basında olmak çok daha önemli bir girişim
olacak. 

Benzer cümleleri partinin daha üst kada-
mesi içinde söyleye bilirim. Bakıyorum
gençler siyasete çok uzak neden diye düşün-

düğümde belki de kendilerini ifade edecek-
leri bir ortam bulamadıklarından, sadece
görevlerinin birinin dediklerini uygulamak,
bayrak asmak ne bileyim parti kitapçığı,
broşürü dağıtmaktan daha öteye gideme-
diği için yaşadığı değersizlik duygusundan
kaynaklı olabilir. Gençlere güvenmelisiniz!
Yenilik aynı fikirleri paylaşan kişilerin deği-
şimiyle olmaz, yeni düşüncelerden korkma-
yın. Gerçek değişimden korkmayın.
Otoritenizin sarsılacağından endişe duyarak
değişimi yaratmak mümkün değil. 

Gençleri siyasete kazandırmanın ve mo-
tive etmenin yolu sorumluluk vermek, kendi
fikirleriyle yönetimsel faaliyetleri gerçekleş-
tirecekleri bir ortam sağlamakla olacaktır.
Yaşı büyük olanın, deneyimi çok olanın ba-
şarılı olacağı kanısı yanlıştır. Mesela Çatal-
ca’nın Eski Belediye Başkanı Sayın Fırat
Aykut kaç yaşında belediye başkanı ol-
muştu? Ya da diğer bir isim Gülay Atığ Ça-

talca Belediye Başkanı seçildiği vakit kaç
yaşındaydı. Yani demek istediğim belediye
başkanlığı, ilçe başkanlığı için yaşın kemale
ermiş olması gerekmez. Aksine genç olmak
dinamikliği, enerjiyi ve azmi beraberinde
getirir ve bu özellikler de başarılı bir lider
olmak için en kıymetli unsurlardır. 

Düşüncem şu ki; artık CHP Çatalca Ör-
gütü bu kısır çekişmelerden, bölünmeler-
den, küskünlüklerden kurtulmak istiyorsa
yeni isimlere, hesapsızca yola çıkacak kişi-
lerin yolunu açmalı. Üyelere de bir tavsi-
yem olacak kişiye küslük olur partiye
küslük olmaz. Çünkü siyasi partilerin amacı
kişiye hizmet değildir, ilçesine ülkesine hiz-
mettir, değer katmaktır. Bunun içinde her-
kesin fikrine, emeğine, azmine ihtiyaç
vardır. Bir ideolojinin benimsetilmesi, anla-
şılması ve hayata dahil edilmesi amacıyla
kurulmuş bir partinin geleceği kişisel çekiş-
melere, şahsi egolara kurban edilemez.

Gerçek değişimden korkmayın

Devlet Hava Meydanları İşletmesi (DHMİ) Kars Harakani Havalimanı arazisinde
yetişen otları açık arttırma usulüyle satacak. 6 Temmuz’da yapılan ihalede 100 bin
lira muhammen bedelle satılan otlara talipli çıkmayınca indirime gidildi. 17 
Temmuz’da yapılacak ikinci ihalede otlara biçilen muhammen bedel 60 bin lira oldu

Savaş atak
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savasatak@gmail.com

DHMİ’DEN 
SATILIK OT!
DHMİ’DEN 
SATILIK OT!
DHMİ’DEN 
SATILIK OT!
DHMİ’DEN 
SATILIK OT!
DHMİ’DEN 
SATILIK OT!
DHMİ’DEN 
SATILIK OT!
DHMİ’DEN 
SATILIK OT!
DHMİ’DEN 
SATILIK OT!
DHMİ’DEN 
SATILIK OT!

ERCAN 
ÖZTÜRK

ÖZEL HABER

Eğitimler başladı
Kadıköy Belediyesi Karikatür Evi Yaz Atölyeleri’nin ilk dönemi yaklaşık 200 öğrencinin katılımıyla
başladı. Karikatür eğitimlerinin ikinci ve üçüncü etabı için de kayıtlar devam ediyor.

Her yıl yaz ve kış sezonunda
düzenlediği birbirinden özel
eğitim programlarıyla karika-

tür sanatının geleceğe aktarılması için
önemli çalışmalara imza atan Karikatür
evi’nde 2023 yaz atölyeleri başladı. Üç
dönemden oluşan yaz atölyelerinin ilk
eğitim programı, ortalama 7’şer öğren-
cinin bulunduğu 20 sınıfta gerçekleştiri-
liyor. Her yaştan mizah ve çizgi
severlerin buluştuğu Kadıköy Belediyesi
Karikatür evi’nde gerçekleştirilen atöl-
yeler, 13 eğitmen çizer tarafından verili-
yor. Farklı yaş gruplarından
katılımcıların yararlanabileceği ücretsiz
atölyelerle ilgili detaylı bilgi almak ve
başvuru yapmak isteyenler, karikatur-
evi.kadikoy.bel.tr adresini ziyaret 
edebilir.

20 atölyemiz var

Kadıköy Belediyesi Karikatür evi So-
rumlusu Meriç Karçal da yaz atölyele-
rine çizerliğe meraklı çocukların yoğun
ilgi gösterdiğini söyledi. Atölyeler için

kayıtların kısa sürede dolduğunun altını
çizen Karçal, “Şu an yaz atölyelerimizin
1. döneminde 20 atölyemiz var, bu 20
atölyenin 18’i ilkokul ve ortaokul grubu.
Yine 2. ve 3. dönemimiz olacak temmuz

ve ağustos ayları içerisinde olacak, ka-
yıtlarımız sürüyor. Kış dönemi atölyele-
rimizle birlikte yılda ortalama 2 bin – 2
bin 500 öğrenciyi Karikatür evi’nde
ağırlıyoruz” dedi. HABer MerKeZİ

Bin 500 ton
asfaltlama

Modern ve yaşanabilir kent anlayışını
merkeze alarak Kartal’ın ve Kartallıların
ulaşım ve altyapı sorunlarına çözüm üreten
Kartal Belediyesi, asfalt serimi çalışmaları
Esentepe Mahallesi’nde devam ediyor

Yaz aylarını fırsat bilen Kartal Belediyesi
Fen İşleri Müdürlüğü ekipleri mahallenin en
işlek caddelerinden biri olan İnönü Cad-

desi’nde asfaltlama çalışması gerçekleştiriyor. Yaklaşık
400 metre uzunluğundaki caddede gidiş geliş şeritle-
rinde hummalı bir çalışma gerçekleştiren ekipler, önce
yaklaşık 800 metre uzunluğundaki eski asfaltı kazıya-
rak tüm caddeyi yeni dökülecek asfalta hazır hale ge-
tirdi. Yeni serim için hazır hale getirilen İnönü
Caddesi’nde daha sonra asfalt makinesi yardımıyla
serim yapan ekipler, yoğun bir çalışma gerçekleştiriyor.
Silindir yardımı ile yeni serilen asfalt sıkıştırılarak yaya
ve araç trafiğine hazır hale getiriliyor, kazısı yapılan
şerit de trafiğe açık tutularak trafiğin sıkışması engel-
lenmiş oluyor. Çalışmalar tamamlandığında yaklaşık
olarak 1500 tona yakın asfalt serimi gerçekleştirilmiş
olacak. Ekiplerin diğer mahalle ve bölgelerdeki asfalt
mesaisi ise hazırlanan programa göre devam edecek.
HABER MERKEZİ

Bağcılar Belediyesi’nin düzenle-
diği Yaz Etkinlikleri programı
yoğun ilgi görüyor. Bu kapsamda

her gün bir mahallede etkinlik alanı oluşturu-
larak, her yaştan ilçe sakininin sıcak geçen yaz
aylarında keyifli anlar yaşaması sağlanıyor.
Saat 15.00’te başlayan etkinlik sırasında ço-
cuklar, şişme oyun parkurları ve ‘Aslan Hür-
kuş: Görevimiz Gökbey” adlı animasyonlar
ile eğleniyor, arkadaşlarıyla hoşça vakit geçiri-
yor. Etkinliğin ilerleyen saatlerinde ise canlı
müzik dinletisi sunuluyor. Özellikle çocukların
sevdiği şarkılardan oluşan repertuvarlarla et-
kinliğe renk katılıyor. Müziğin ritmine ayak
uyduran davetliler, birlikte şarkılara eşlik edi-
yorlar.  Yine akşam güneş batımıyla birlikte de
ayrı bir heyecan yaşanıyor. Katılımcılar, Bağ-
cılar Belediyesi’nin ikramı olan patlamış mısır
ve gazoz eşliğinde yıldızların altında açık hava
sineması tadında bir akşam yaşıyor. 

Hediye verilecek

Yaz Etkinliklerini geleneksel hale getirecekle-
rini ifade eden Bağcılar Belediye Başkanı Ab-
dullah Özdemir, okulların tatil olmasıyla
birlikte gençlerin vakitlerini en iyi şekilde geçir-
mesi ve kötü alışkanlıklardan uzak kalmasının
önemine dikkat çekti. Başkan Özdemir, şöyle
konuştu: “Etkinliklerimiz şişme oyun parkur-
ları, canlı müzik dinletisi, animasyonlardan
oluşuyor. Yine, bu yıl yer alacak olan Kahoot
Bilgi Yarışmasında birinciye mini tablet, ikin-
ciye dijital saat ve kulaklık hediyece edeceğiz.
Bağcılar huzurun ve mutluluğun adresi ol-
mayı hak ediyor.”  HABER MERKEZİ

Müzelere
ziyaret
Silivri Belediyesi, “Kadınlarımızla
Cami ve Müzelerimizi Geziyoruz”
sloganıyla ilçede yaşayan kadınlar
için kültür gezisi düzenliyor

Silivri Belediye Başkanı Volkan
Yılmaz’ın “Kültürle bezenmiş bir
kent” vizyonu doğrultusunda çalış-

malarını sürdüren Silivri Belediyesi, “Kadınla-
rımızla Cami ve Müzelerimizi Geziyoruz”
sloganıyla ilçede yaşayan kadınlar için ücret-
siz kültür gezisi düzenliyor. Gezi kapsamında
Silivrili kadınlar salı, çarşamba ve cuma gün-
leri Hz. Yuşa Cami ve Türbesi, Çamlıca Cami
| Çamlıca Tepesi ve İslam Medeniyetleri Mü-
zesini ziyaret ediyor. Katılımın 15 yaş üzeri ve
sınırlı sayıda olduğu gezi için merkez kayıt yeri
Silivri Belediyesi Kültür ve Sosyal İşler Mü-
dürlüğü iken, köy ve beldeler için ise kayıtlar
mahalle muhtarlıklarından yapılabiliyor. Mer-
kez bölge araçları 20 Temmuz 2023 tarihine
kadar saat 09.00’da VEGA AVM önünden,
köy ve belde araçları ise 25 Temmuz-23 Ağus-
tos tarihleri arasında saat 09.00’da muhtarlık
önlerinden hareket edecek. Gezi ile Silivrili ka-
dınların kültürel ve sosyal yaşamına katkı sağ-
lanması hedefleniyor. HABER MERKEZİ



İ BB ekipleri Bayrampaşa’da bulunan 15
Temmuz Demokrasi Otogarı'nın güney
girişinde deprem güçlendirme çalışması

başlattı. Ekipler otogarın güney girişinde bu-
lunan katlar arasında bağlantıyı sağlayan
köprünün kolonlarında güçlendirme çalış-
ması yapacak. Çalışmalar hakkında İBB
Genel Sekreter Yardımcısı Arif Gürkan Alpay
bilgi verdi. Alpay, köprünün kolonları ve kiriş
bağlantılarında güçlendirme çalışması yapa-
caklarını ifade etti. Köprünün güçlendirme
çalışmalarının 150 gün süreceğini öngördük-
lerini belirten Alpay, çalışmalar süresince
otogardaki işleyişte aksamalar olmayacağını
söyledi. Alpay, otogar içerisindeki yapılarda
içinde gerek duyulması halinde güçlendirme
çalışmaları yapacakları da anlattı.

Sıkıntılar vardı

İBB Genel Sekreter Yardımcısı Arif Gürkan
Alpay, “Şu anda bulunduğumuz otogarımız
1987 yılında inşaatına başlanmış ve 1994 yı-
lında İstanbulluların hizmetine açılmıştı.
Aradan geçen bu zaman dilimi içerisinde de
çeşitli işletmeciler tarafından işletilmeye
devam etmekteydi. 2019 yılından sonra da
İBB tarafından tekrar işletmeye alınmış ala-
nımızdı. Özellikle 2019 yılından sonra bu
alanlarla ilgili daha önce de basında da çıkan
haberler ve görüşmelerde de göreceğiniz
üzere sıkıntılar yaşanmaktaydı. Hem işleyiş
adına, hem mekanlar adına sıkıntılar yaşan-
maktaydı. İlk önce biz bu işleri bir rayına
soktuk ve oldukça düzgün ve İstanbullu va-
tandaşlarımıza yakışır iyi bir hizmet kalitesi
sunmak adına çalışmalarımızı gerçekleştir-
dik. Şu anda birçok fonksiyonu barındıran
sadece otogar değil hizmet adına birçok

fonksiyonu barındıran bir alan oldu” bilgisini
verdi. 

Analizler yapıldı

“2019 yılından itibaren de özellikle yapının
25-29 yıllık yapı olması nedeniyle de yapının
statik açıdan yani deprem güvenliği açısın-
dan da incelemelerine başladı” diyen Alpay,
“Çok hızlı bir şekilde deprem etkisindeki per-
formans değerlendirmeleri raporları hazır-
landı. Bunu da İBB bünyesindeki Deprem
Daire Başkanlığı'nda İstanbul Şehircilik Atöl-
yesi tarafından bütün bu analizler yapıldı.
220 bin metrekarelik bir inşaat alanından
bahsediyoruz şu anda otogar alanı ve çevre-
sindeki yollarla birlikte şu anda altında bu-
lunduğumuz, köprülerle birlikte de 290 bin
metrekare bir yapıdan bahsediyoruz. Bu
alanda güçlendirme yapının birbiriyle olan
birleşik ve özellikle temeldeki birleşmeleri ne-
deniyle de bütün bu sistemin birlikte çözül-
mesi daha doğru olacağı kanaatindeydik. Biz
özellikle güçlendirme çalışmalarını dinamik
yüklerin çok olduğu ne demek dinamik yük?
Araçların üstünden geçtiği, otobüslerin üs-
tünden geçtiği şu anda bulunan Güneydoğu
cephesindeki güney girişindeki, bu katlar
arası köprü gibi dinamik yüklerin çok olduğu
alanların raporlamaları ve projeleriyle başla-
dık. Özellikle riskli gördüğümüz ki şu arka
tarafta iki bağlantı noktasını gördüğümüz bu
köprüyü de 2 yıl öncesinden trafiğe kapattık.
Dolayısıyla yük almasını engellemiş olduk.
Bu hazırlanan rapor çerçevesinde projeleri-
miz tamamlandı" ifadelerini kullandı. 

Yıkım kararı çıktı

Arif Gürkan Alpay, otogar içerisinde yapı-

lan çalışmalarda vatandaşların etkilenme-
yeceğini belirterek, “Şu anda özellikle Gü-
neydoğu istikametinde bulunan ve katlar
arası köprü dediğimiz 8 açıklıklı yüzde 10
eğimli viyadük köprüden çalışmamıza baş-
lıyoruz. Öncelikli olarak temelinde ve te-
meldeki bağ kirişlerdeki güçlendirme daha
sonraki kolon kiriş bağlantılarındaki güç-
lendirme işlemimizi tamamlamış olacağız.
Neden bu bölgeden başladık? Çünkü özel-
likle günde 100-150 bin kişinin kullandığı
ve bin bin 500 aracın da otogarı kullandı-
ğını varsaydığımız zaman buranın sirkülas-
yonunu da bir taraftan kesilmemesi
gerekiyordu. Dolayısıyla iyi bir programla-
mayla önce burada sonra daha önce de işte
basında yer alan iki peronlar arasındaki
bağ ki, bu bağ köprüsü aslında 2 yıldır kul-
lanılmıyor ve kullanıma kapalı. Oranın da
yıkım kararları çıktı. Onu da kaldıracağız
ki, o zaten otogarın sirkülasyonunda bir sı-
kıntı yaratmıyor. Güney girişindeki ana vi-
yadüklerle de çalışmayı sürdüreceğiz.
Bütün deprem performans analizleri ya-
pıldı ve bütün projeler hazırlanıyor. Şu
anda bu noktadan başlayarak daha sonra
da asıl yapıların da bulunduğu alanlarda
da ihtiyaç halinde o raporlarla çıkan proje-
ler ışığında, ihtiyaç halinde de güçlendirme
çalışmalarımızı başlatmış ve hızlı bir şe-
kilde tamamlamış olacağız. Şu anda bu-
lunduğumuz köprü için 150 günlük bir
süre öngörülüyor. Burada bir aksamaya da
neden olunmayacak. Diğer alanlara da bu
arada hızlı bir şekilde girip 1 – 1 buçuk yıl
içerisinde artık deprem güvenliği tam anla-
mıyla sağlanmış bir otogarla vatandaşımızı
buluşturmuş olacağız" diye konuştu.  DHA

ÖN-SÖZ

Ali İbrahim ÖNSOY
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U yumak istiyorum ama uyandığımda hangi 
gün, hafta, ay ve mevsimin olduğunun pek
önemi yok.

Önemli olan içinde yaşamımızı idame ettiğimiz siste-
min yöneticileri, uygulayıcıları, ona biat edenleri ve
seçim dönemlerinde söz verenler, onların ardı sıra takip
edenler ve sıra arkadaşlarım ile kapı komşularımın
yalan söyleyip ihanet etmemeleri.

Önemli olan geceleri aç yatağa girilmemesi, bencil-
lik, sahip olma hırsı, ukalalık, hırsızlık ve soygunculu-
ğun olmaması, emeğin alın terinin kurumadan hakkının
verilmesi bu nedenle uyumak istiyorum ama uyandı-
ğımda tüm bu olumsuzlukların olmamasını temenni
ediyorum.

Çok şey mi istiyorum?
***

Geçenlerde “Sezai Sami” ile karşılaştım. Kendisi ik-
tisat okudu ama “iktisatçıyım” diyemiyor. Hatta emekli
olduğu yıllar DİSK’e bağlı “emekliler sendikası” baş-
kanlığı yaptı. Gündelik yaşama dair konuşmamız somut
belgeli veriler üzerine oldu.

“Yaşanan ekonomik ve politik bunalım sistemin kro-
nik bir sancısı. Emekçi yani çalışanlar ile emeklilerin
ücret/maaşları en düşük seviyede tutulması ve yaşamsal
geçim seviyesinin alabildiğine artması alım gücünün
zorlukları yaşanan bunalımı alenen göstermekte oldu-
ğunu söyledi.

Ülkemizin en yüksek değerdeki kâğıt/banknot parası
200 TL. dir. 200 TL.nin dolaşıma çıkması 01.01.2009
yılı. İkiyüz liranın dolaşıma çıktığı tarihte asgari ücret
546 lira milletvekili maaşları 9895 lira, emekli cum-
hurbaşkanı maaşı 10800 lira, Sezai Sami’nin emekli
maaşı ise 954 liraydı.

200TL. en büyük Banknot olduğunda aynı günlerde
gramı 48 lira olan altından 4.16 gram; doların kuru
1.52 den 131.5 dolara denk geliyordu. Sezai Sami’nin
emekli maaşına göre 19.87 gram altın ya da 627,60
ABD dolarına denk geliyordu. Aradan 14 koca yıl geçti
ne değişti?

En büyük banknot 200 TL'yi temel alarak 
güncellersek acaba ne oldu?

Güncel dolar kuru 26.20 TL. gram altın ise 
1650 TL.

Hala en büyük banknot 200 TL. olduğuna göre 7.60
dolar, gram altın ise 0.12 grama denk gelmekte.

2009’un başında 200 TL. 131.5 dolar eden bugün
7.60 dolar etmekte; 4.16 gram eden 200 TL. günü-
müzde 0.12 etmekte.

Ülke paramızın değerine değer katan çalışan ve üre-
tici hemen herkes aradan geçen 14 yılda dolar bazında
17.30 kat, gram altında 34.65 kat değer kaybetmiş.

Asgari ücret 546 TL’den 11402 TL. ye yükselmiş.
2009 yılında gayri safi milli hasılanın kişi başı oranı

8560 dolar ederken, 2022 yılında 10.655 dolar olduğu
resmi olarak belirtiliyor. Sormak gerek devletin önemli
kurumu kişi başı gelirin arttığını beyan ederken “dev-
let” bunun ne kadarını vatandaşa refah payı olarak
yansıtılıyor?

200 T.liranın on dört yılda nasıl pul olduğunun resmi.
İşte bu nedenle uyandığımda bu kara tabloyu gör-

mek istemiyorum.
Ya siz?

Uyumak istiyorum ama
uyandığımda!

İBB ekipleri 15 Temmuz Demokrasi Otogarı'nın güney girişinde bulunan köprüde 
deprem güçlendirme çalışması başlattı. Çalışmalar hakkında bilgi veren İBB Genel
Sekreter Yardımcısı Arif Gürkan Alpay, "Şu anda bulunduğumuz köprü için 150 günlük
bir süre öngörülüyor. Burada bir aksamaya da neden olunmayacak" diye konuştu.

150 GUNDE
BITIRILECEK

GÜÇLENDİRME
YAPILIYOR

cökme tehlikesi
Eyüpsultan'da bulunan
174 yıllık Adile Sultan

Türbesi çökme riski 
nedeniyle kalaslarla

desteklendi. Türbenin 
içindeki bakımsızlık da

dikkat çekiyor. Sanat 
tarihçisi Hayri Fehmi
Yılmaz, "Adile Sultan 
İstanbul için çok özel

biridir. Maalesef 
İstanbul'daki kültür

varlıklarının hepsini her
zaman koruyamıyoruz ve

aynı zamanda ziyaret
edemiyoruz" dedi

EYÜPSULTAN'DA, Sultan II.Mah-
mud'un kızı ve Sultan II. Abdülha-
mid'in halası olan Adile Sultan ve aile

üyelerinin defnedildiği toplam sekiz mezarın bu-
lunduğu 174 yıllık Adile Sultan Türbesi bakım-
sızlık ve çökme riski dikkat çekiyor. Çevresinde
Mihrişah Sultan Türbesi ve Tarihi Eyüpsultan
Mezarlığı'nın da bulunduğu yapının kapısının
asma kilitle kapatıldığı, pencere camlarının ve
bazı korkuluklarının kırıldığı görüldü. Sultan Ab-
dülmecit döneminde inşa edilen türbenin, kapı
ve iç bölüm odalarında yer alan duvarların bir-
çok noktasında ise çatlak ve parçalanmalar mey-
dana geldiği, çökme riskine karşı tavana
kalaslarla destek sağlanması göze çarptı. Mezar-
ların bulunduğu odanın ise tozla kaplandığı,

bazı sandukala-
rın yerinde ol-
madığı görüldü.
Sanat tarihçisi
Hayri Fehmi
Yılmaz, Adile
Sultan Türbesi
ile ilgili bilgi
verdi.

Bakım
yapılmalı

Hayri Fehmi
Yılmaz, "19.

yüzyılın ortalarında inşa edilmiş bir yapıdan
bahsediyoruz. Sonrasında Adile Sultan
1899'da vefat ettiğine göre en sonda da o def-
nedildi buraya. Dolayısıyla uzunca bir sürecin
içerisinde. Hemen bitişiğinde, Hüsrev Paşa'nın
türbesi var. Böyle birkaç türbe yan yana iç içe
geçmiştir orada. Yapı 19. yüzyıl son devir Os-
manlı mimarisinin tipik özelliklerini yansıtıyor.
Maalesef İstanbul'daki kültür varlıklarının hep-
sini her zaman koruyamıyoruz ve aynı za-
manda ziyaret edemiyoruz. Belki hanımlarla
ilgili ekiplerin bunu daha iyi çalışması gerekir.
Sivil toplum örgütlerinin, bakanlıkların buna
da sahip çıkması gerekiyor. Adile Sultan İstan-
bul için çok özel biridir. Yani Gül Camii'nin ya-
nında Sıbyan Mektebi, Arap Camii'nde
şadırvanı yahut Cihangir Camii'nde büyük bir
çeşmesi vardır. Dolayısıyla böyle şehrin her ye-
rinde onun hayır eserlerini izleyebiliriz, takip
edebiliriz. O İstanbul'a sahip çıkmak için çok
çalışmış ve adı her yerde yaşıyor. Bir şekilde
türbesinin de herhalde daha iyi korunması ve
bakımının sağlanması gerekiyor. Fakat bu işte
çok iyi değiliz maalesef" ifadelerini kullandı.

Mütevazı bir yapı

Adile Sultan hakkında bilgi veren Yılmaz, "Sul-
tan II. Mahmut'un kızıdır. Sultan Abdülme-
cit'in kız kardeşi, sonra gelen Osmanlı
padişahlarının da Abdülaziz ve Abdülhamit'in

halasıdır. Hanedanın en önemli figürlerinden
biri ve ileri yaşında büyük saygı görmüş. İşte
onun özellikle Fındıklı Sarayı'ndaki Ramazan
sohbetleri, iftar toplantıları çok meşhur olur-
muş ki II. Abdülhamit devrinde de bu süreçler
devam etmiş. Hanedanın bir büyüğü olarak
19.yüzyılın ikinci yarısına adeta damgasını vur-
muş hanımlardan biridir. Aslında çok zengin
bir hanım. Muhteşem saraylar inşa ediyor ama
dindar bir müslüman olduğu anlaşılıyor. Çok
zengin bir türbe inşa ettirmek istememiş, daha
mütevazı bir yapı inşa ettirmiş. Öncelikle kendi
sevdikleri için bunu hazırlamış ve onların oraya
defnedilmesini sağlamış. En sonunda 1899'da
kendisi vefat ettiğinde o da oraya defnedilmiş.
Mimarlık tarihi açısından değil ama İstanbul
kültürü açısından hiç şüphesiz çok hoş bir ha-
tıra bu. Osmanlıların dünyaya bakışı dindarlığı
ve ahiret anlayışıyla ilgili bir sürü mesaj da veri-
yor bize, mütevazılığı. Hani çok zengin bir
hayat da yaşasa böyle daha mütevazı bir me-
kanda sonsuz uykusunu uyumak istemesi as-
lında bence çok şey öğretiyor bize" dedi. Özel
bir mimarlık şirketi tarafından 2015-2019 yılları
arasında restore edilmek üzere proje dosyası
hazırlandığı bilinen yapının, Kültür Varlıkları ve
Müzeler Genel Müdürlüğü yetkisinde olduğu,
türbenin "Ecdada Vefa Sanatı İhya" projesi
kapsamında restore edilmesinin planlandığı
öğrenildi.   DHA

İhalerler hep 
aynı şirkete!
Tuzla Belediyesi, sosyal
medya hesabından, “Seninle
aynı gün doğmak ne güzel
reis” paylaşımı yapan Yücel
Korkmaz’ın şirketine tam 
32 ihale verdi. Korkmaz’ın
şirketinin belediyeden aldığı
son ihale ise malzemeli
taziye hizmeti işi oldu

Tuzla Belediye-
si'nin Şadi Yazı-
cı’nın koltuğa

oturmasından sonra ilçede
yaptığı organizasyon-
ları hep aynı şirket-
lere verdiği görüldü.
Belediye, 2012 yılın-
dan 2023 yılına
kadar Eriza Organi-
zasyon isimli fir-
maya 32 ihale
verdiği ortaya çıktı.
Belediyenin sandalye kira-
lama, çikolata alımı, kültür
sanat etkinlikleri, medya hiz-
meti, kostüm kiralama gibi
her yıl aynı başlıklı ihaleleri
hep Eriza Organizasyon isimli
firmaya ihale ettiği ortaya
çıktı. 

Malzemeli taziye işi!

Tuzla Belediyesi’nin Eriza Or-
ganizasyon isimli firmaya ver-
diği son ihale ise “Malzemeli
taziye hizmeti” işi oldu. 14
Haziran tarihinde açık usulle
yapılan ihalenin yaklaşık ma-
liyeti 1 milyon 657 bin lira
olarak belirlendi. İhaleye sa-
dece Eriza Organizasyon ka-
tıldı. Belediye ile şirket 1
milyon 597 bin liraya söz-
leşme imzaladı. Şirket beş ay
boyunca Tuzla’daki taziyeleri
organize edecek. Böylece şir-
kete 11 yılda 32’nci ihale ve-
rilmiş oldu.

Sandalye kiralama!

Pendik Belediyesi ayrıca pa-
zarlık usulüyle yapılan üç
aylık sandalye kiralama ihale-
sini de Eriza Organizasyon fir-
masına verdi. Belediye ile
şirket arasında 1 milyon 356
bin liralık sözleşme imzalandı.
İhalenin şartnamesinde kaç
tane sandalye kaç tane masa
kiralanacağına yer verilme-
mesi ise dikkat çekti. Şirketin
2011 yılı itibarıyla Ak Partili
belediyelerden aldığı ihale
sayısı ise 70’i buldu.

ERCAN 
ÖZTÜRK

ÖZEL HABER

Depremzedelere
2’şer kiloluk paket
Türk Kızılay'ın vekaletle kurban kesim
kampanyasıyla hazırlanan kurban
payları, Kahramanmaraş merkezli 
depremden etkilenen ailelere dağıtıldı.
2'şer kiloluk paketleri hanelere ulaştırdı

KURBAN paylarını ihtiyaç sahiplerine ulaş-
tıran Kızılay, hazırladığı 2'şer kiloluk paket-
lerle de Kahramanmaraş merkezli

depremlerden etkilenen şehirlerde konteyner kent-
lerde yaşayan afetzedelere destek oldu. Toplamda iki-
şer kilodan oluşan 25 bin paket kurban eti hazırlayan
Kızılay gönüllüleri 50 tonluk kurban payını konteyner
kentlerde yaşayan ailelere ulaştırdı. Kızılay et olarak
yaptığı dağıtımların dışında aldığı vekâletlerden ay-
rıca Et ve Süt Kurumu iş birliğiyle kavurma konser-
veleri hazırlıyor.  Kızılay, hazırlığını yaptığı kurban
kavurma konserveleriyle yıl boyu ihtiyaç sahiplerine
kurban eti ulaştırmaya devam edeceğini açıkladı. Kı-
zılay, 2023 Vekaletle Kurban Kampanyası kapsa-
mında Türkiye'nin yanı sıra 21 ülkedeki ihtiyaç
sahiplerine de ulaştı. Kızılay, yurt dışında daimi tem-
silcilikleri ile açlık ve savaşla mücadele eden ülkelerde
kurban etlerinin dağıtımını bayram boyunca gerçek-
leştirdi. Bu yıl yaklaşık 3,5 milyon kişiye kurban eti
dağıtılması planlanıyor. DHA



İ nşa süreci devam eden yeni dünya
sisteminde Türkiye’nin bölgesel ve
sonrasında da küresel bir güç olabil-

mesi için Rusya ile kurduğu yakın ilişkile-
rin büyük önem taşıdığını işaret eden
Cingöz, “Türkiye-Rusya ilişkileri tarihinin
en büyük projesi’ olan Akkuyu Nükleer
Güç Santrali (NGS) iki ülke arasındaki iş
birliğinin gelişimine büyük katkı sağlıyor.
Akkuyu NGS, Türkiye’nin önce bölgesel,
sonrasında ise küresel bir güç olması için
önemli hamlelerden biri olarak tarihteki
yerini alacaktır. Akkuyu NGS’nin yakın za-
manda faaliyete geçecek olması ve 2023
Cumhurbaşkanlığı seçimi ile yeni hükü-
metin kurulması da Rusya ile Türkiye ara-
sında yeni ilişkilerin de gelişeceği yönünde
beklentileri büyütmüştür. Yeni nükleer
santral projelerini Türk-Rus ortaklığı ile
yapabiliriz. Rusya bu konuda büyük bir bi-
rikime ve güçlü bir teknolojiye sahiptir.
Ortak proje yapmak, Türkiye’nin kendi

teknolojisini geliştirme ve ileride kendi
santralini yapmasında önemli bir deneyim
sağlayacaktır. Nükleerde rönesans yaşanı-
yor, bu sefer geri kalmamalıyız. Avru-
pa’dan Amerika’ya, Ortadoğu’ya,
Afrika’ya yeni nükleer santral projeleri ge-
liştiriliyor. Akkuyu ile gecikmiş de olsak iyi
bir başlangıç yaptık, geri adım atmadan
yeni projeleri devreye almalıyız” ifadelerini
kullandı.

Büyük getirisi var

Akkuyu NGS’nin Türkiye’ye ekonomik ve
sosyal alanlar da dahil her sektörde yeni
kapılar açacağını vurgulayan Cingöz, ko-
nuyla ilgili olarak şunları söyledi: “Nükleer
tesisler ekonomiye olan katkılarının ya-
nında yeni yatırımlar ve yeni istihdamlar
getirecektir. Akkuyu sayesinde nükleer
alanda profesyonellik kazanan Türk uz-
manlar yeni projelerde de kritik rol oyna-
yacak ve Türkiye’nin gelişimine katkıda
bulunacaktır. Nükleer tesisler bunların ya-
nında yeni teknolojileri de beraberinde ge-
tirecektir. Tüm bunları birlikte
değerlendirdiğimizde Türkiye’nin ilk nük-
leer santrali olan Akkuyu NGS’nin ülkeye
her yönden katkı sağlayacağını söylemek
mümkün. Zaten nükleer enerji kullanan
ülkelere baktığımızda bunların ya gelişmiş
ya da gelişmekte olan ülkeler olduklarını
görüyoruz.” Akkuyu NGS’nin bir dönüm
noktası olacağını ifade eden Cingöz, “Ak-
kuyu NGS ile çıkılan yol Türkiye’nin enerji
bağımsızlığında çok önemli bir kilometre
taşı olacak. Nükleer enerjiye sahip olmak
yalnızca enerji ihtiyacını temiz ve güvenilir
bir kaynaktan elde etmeyi sağlamıyor. Aynı
zamanda o enerjiye sahip olan ülkeye bir
güç de getiriyor. Türkiye’ye ekonomik ola-
rak da büyük bir getiri sağlayacak olan Ak-
kuyu NGS, bütçeye yaklaşık 50 milyar
dolarlık bir katkı sunması hedefleniyor.
Santralin Gayrı Safi Yurtiçi Hasıla üzerin-
deki kümülatif etkisi de bu tutarı önemli

ölçüde aşacak. Türkiye ayrıca Akkuyu
NGS’nin 60 yıllık ömrü boyunca elektrik
satışından elde edilecek gelirin bir kısmını
da alacak” dedi. 

Bu iddialar yersiz 

Siyaset Bilimi ve Uluslararası İlişkiler Uz-
manı İsmail Cingöz, dünya nükleer ener-
jiye yatırım yaparken Türkiye’de hala belli
kesimlerin ‘nükleere hayır’ diyerek gerçek-
lerden uzaklaştığını ve halkı klişe argü-
manlarla korkutmaya çalıştığını söyleyerek
şu ifadeleri kullandı: “Türkiye’de nükleer
karşıtı olanların Türkiye’nin gelişmesini is-
temeyenler olduğunu düşünüyorum. Çer-
nobil faciası ve Japonya’da meydana gelen
deprem sonrasında yaşanan nükleer sızın-
tıları bahane ederek Türkiye’de nükleer
enerjinin olmaması gerektiği ya da nüklee-
rin büyük tehlikelere yol açabileceği yolun-
daki iddiaların bir temeli yoktur. Geçmişte
bunların yaşanmış olması yeniden benzer
durumların meydana gelebileceği anlamını
taşımıyor; çünkü teknoloji artık oldukça
gelişmiş durumda. Özellikle de Akkuyu
NGS’de kullanılan 3+ nesil reaktörlerin
hem aktif hem de pasif güvenlik sistemleri
sayesinde olası kazaları önleme kabiliye-
tine sahip olduklarını biliyoruz. Yani Akku-
yu’da bir Çernobil ya da Fukuşima
yaşanmasına imkân yok. Kaldı ki Tür-
kiye’nin çevresindeki ülkelerde; Ermenis-
tan’da, Rusya’da, Ukrayna’da
Bulgaristan’da, Romanya’da nükleer sant-
raller bulunuyor. İran’ın nükleer konu-
sunda önemli adımlar atmakta olduğu
bilinmektedir. Dolayısı ile çok yakınımızda
nükleer tesisler varken, Türkiye’de yapılan
bir nükleer tesisin tehlikeli ve insan haya-
tına zararlı olduğu gibi iddialar abesle işti-
galdir. Nükleerin Türkiye için tehlike
yaratacağı fikrine odaklanmak ancak Tür-
kiye’yi bu enerjiden mahrum etmek isteye-
cek odakların ve Türkiye’yi caydırmak
isteyen küresel güçlerin hedefidir.” DHA
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Çin Halk Cumhuriyeti’nde 6’ncısı düzenlene-
cek olan Çin Uluslararası İthalat Fuarı’nın
Türkiye tanıtım toplantısı İstanbul’da yapıldı.

Toplantıya; Türkiye Çin Halk Cumhuriyeti Büyükelçisi
Liu Shaobin, Shanghai Ulusal Kongre ve Sergi Merkezi
Başkanı Ning Feng, Bank of China Başkanı Gao Xiao-
ming, DEİK Korhan Kurtoğlu, EIB Koordinatör Baş-
kanı Jak Eskinazi katıldı. 5-10 Kasım’da düzenlenecek
olan fuarda; gıda ve tarım ürünleri, otomobiller, akıllı en-
düstriler ve bilgi teknolojileri, tüketim malları, tıbbi ekip-
man ve sağlık bakım ürünleri ve hizmet ticareti gibi
sektörler yer alıyor.

Siyaset karışmasın

Türkiye Çin Halk Cumhuriyeti Büyükelçisi Liu Shaobin,
“Ekonomik ve ticari meseleleri siyasete karıştırmak, yal-
nızca küresel ekonomiyi bozacak ve küresel ticaretin ma-
liyetini artıracaktır. Biz buna tamamen karşı çıkıyoruz. Siz
de takip ediyorsunuz, devlet başkanımız küresel kalkınma
inisiyatifi, küresel güvenlik inisiyatifi ve küresel medeniyet
inisiyatifi ortaya koydu. Bu tamamen Çin’in dünyaya kar-
gaşa yerine kalkınma getireceğini gösteriyor. Bu yılın 8
Ocak tarihinde Çin, salgın tedbirlerini düzenledi. Ardın-
dan ekonomik kalkınmayı hızlandırmaya devam ediyor.
Tüketim ve yatırımı güçlü şekilde toparlıyor” dedi. Liu
Shaobin, “İstanbul’a gelmeden önce Gümrük Genel
Müdür Yardımcımız, Ankara’da Ticaret Bakanlığı ve
Tarım ve Orman Bakanlığı ile bir dizi görüşmeler yaptı.
Biz Çin olarak Türkiye’den süt ürünleri, kanat ürünleri ve
su ürünleri Çin sofralarında görmek istiyoruz. Türki-
ye’den daha çok kaliteli ürünleri görmek istiyoruz. Yeni
enerji ve turizm gibi alanlarda da iki taraf arasındaki iş
birliği alanını daha da genişletebiliriz” diye konuştu.DHA

Hukuk Danışmanı:  av. D. Cemal kaRaL
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Nükleer enerji
projelerinin uluslararası
ölçekte önemli adımlar
olduğunu vurgulayan

Siyaset Bilimi ve
Uluslararası İlişkiler

Uzmanı İsmail Cingöz,
“Avrupa halen elektrik

ihtiyacının yaklaşık yüzde
25'ini nükleer

santrallerden karşılıyor.
Böylesine yüksek bir

teknolojiye sahip olmak,
belli bir ligde var olmak

anlamına geliyor. Nükleer
enerji projeleri Türkiye’ye
lig atlatacak projelerdir.
Nükleer kulübe giren

ülkelere bakılınca, onların
geldiği nokta bizim 

için en büyük 
referanstır” dedi

TURKIYE BIR UST 
LIGE CIKACAK!

Türkiye’nin yeni nükleer santral proje-
leri için harekete geçtiğini söyleyen
Cingöz, “Ulusal Enerji Planımıza göre
2035 yılına kadar enerji tüketiminde
yaklaşık yüzde 39,5’lik artış bekleniyor.
Türkiye’de 2030 yılına kadar nükleer-
den üretilecek elektriğin ise toplam
üretimin yüzde 11,1 seviyesine ulaşa-
cağı öngörülüyor. Türkiye’nin Akkuyu
yanında yeni nükleer santrallere ihti-
yacı olduğu muhakkaktır. Sinop ve İğ-
neada projeleri için görüşmelerin
yoğunlaştığını, yakın tarihte güzel ha-
berler alacağımızı umuyorum. Yeni
planlanan nükleer santraller ile birlikte
küçük ve orta ölçekli modüler reaktör-
lerin (SMR) de enerji portföyümüze ek-
lenmesiyle Türkiye daha güçlü hale
gelecektir” diye konuştu. Rusya Devlet
Nükleer Şirketi Rosatom
tarafından inşa edilen Ak-
kuyu NGS’nin Türk sana-
yisine önemli bir nükleer
deneyim de kazandırdı-
ğını belirten Cingöz, söz-
lerini şöyle tamamladı;
“Bulgaristan, Romanya,
Mısır, Ürdün, Birleşik Arap
Emirlikleri ve Suudi Ara-
bistan da dahil olmak
üzere pek çok komşu ülke
nükleer enerji programla-
rını ya başlatıyor ya da
genişletiyor. Türk sanayi-
cileri de Akkuyu’da elde
ettiği deneyim ile yeni
projelerden pay alabilir,
bölgedeki nükleer santral-
ler için ekipman tedarik
zincirinde önemli roller
üstlenebilir.”

türkİye daHa 
GüÇlü OlaCak

6 milyar dolar finans sağladık
Yenilenebilir enerji alanında yaptıkları çalışmaları anlatan Garanti BBVA Genel Müdür Yardımcısı Mahmut Akten, "Ülkemizin rüzgâr ve güneş enerjisi
kurulu gücünün 4'te 1'ine yakınını finanse ediyoruz. 2022 sonu itibarıyla yenilenebilir enerji projelerine 6 milyar doları aşan finansman sağladık" dedi

eneRji yatırımlarında ülkenin
mevcut potansiyeline dikkat
çeken Akten, “Ülkemizin elek-

trik tüketimi kWh başına 480g karbon
emisyonuna sebep olurken, bu rakam Av-
rupa'da ortalama 300g seviyelerinde ger-
çekleşiyor. Elektrik üretimi kaynaklı yüksek
ithalat payını ve karbon emisyonumuzu
azaltabilmek adına yenilenebilir enerji yatı-
rımlarını hızlandırmamız gerekiyor. Mev-
cut potansiyelimiz ve Enerji ve Tabii
Kaynaklar Bakanlığı'nın koyduğu 2035 he-
defleri doğrultusunda en az 60 GW daha
yenilenebilir enerji yatırımı yapılabilir. Böy-
lece, 2035 yılında toplam kurulu gücümü-
zün en az yüzde 74'lük kısmının
yenilenebilir enerji santrallerinden oluşma-
sını ve en geç 2053 yılında net sıfır emisyon
hedeflerine ulaşılmasını öngörüyoruz" diye
konuştu.

Yolumuz uzun

2022'de gerçekleşen elektrik üretiminin
yüzde 42'sinin yenilenebilir enerji kaynakla-
rından elde edildiğini aktaran Akten, bu
üretimde güneşin payının yüzde 5, rüzgâ-
rın payının ise yüzde 11 olduğunu ifade
etti. Akten, "2005 yılından beri uygulanan
YEKDEM sayesinde yenilenebilir enerji

kaynaklarına yapılan yatırımlar Türkiye
açısından bir başarı hikayesine dönüştü.
Bu sayede yenilenebilir enerji kaynaklı ku-
rulu gücümüz hızla 55 GW'a yükseldi ve
yatırımların finansmana erişimi daha ko-
laylaştı. Fakat son yıllarda yenilenebilir
enerji potansiyelimizin yakın olduğu ülke-

lere baktığımızda kurulu gücümüzü artır-
makta biraz geride kaldığımızı söyleyebili-
riz. Mayıs ayı itibarıyla YEKDEM
uygulamasında elektrik alımlarına getirilen
döviz bazlı taban fiyat uygulamasını ve
aylık eskalasyon mekanizmasını projelerin
uzun vadeli ve daha uygun maliyetli ya-

bancı para finansmana erişebilmesi adına
değerli buluyoruz ve güçlü potansiyelimizle
gidecek daha çok yolumuz olduğunu dü-
şünüyoruz" dedi.

Yeni yatırım şart

Enerji ve Tabii Kaynaklar Bakanlığı'nın
hidrojeni ve depolamalı elektrik üretimini
öncelikli yatırım alanlarından biri olarak
ilan ettiğini kaydeden Akten, “Önümüzdeki
dönemde ülkemizde depolamalı rüzgâr ve
güneş enerjisi santralleri ihaleleriyle ba-
tarya yatırımlarının da artmasını bekliyo-
ruz. Yatırımcıların yoğun lisans
başvurularından ve bizlere ulaşan finans-
man taleplerinden bu alanda ciddi bir po-
tansiyel olduğunu görüyoruz. Türkiye'de
elektrik üretimindeki yenilenebilir enerjinin
payı artıyor ve bu enerji kaynaklarının ke-
sintili üretim sağlamasından dolayı enerji
depolama konusu gündeme geliyor. Bu
noktada, hidrojen de alternatif bir enerji
depolama aracı olarak karşımıza çıkıyor ve
Türkiye'nin karbon emisyonlarını düşürme
hedefleri doğrultusunda yenilenebilir ener-
jinin yanında depolama, hidrojen gibi alan-
larda yapılacak yeni yatırımlara da
odaklanmamız gerekiyor" ifadelerini
kullandı. DHA

Çin Halk Cumhuriyeti’nde
6’ncısı düzenlenecek olan Çin
Uluslararası İthalat Fuarı’nın

(CIIE) Türkiye tanıtım toplantısı
yapıldı. Toplantıda konuşan
Türkiye Çin Büyükelçisi Liu

Shaobin, “Biz Türkiye’den; süt,
kanat ve su ürünlerini Çin

sofralarında görmek 
istiyoruz” dedi

türkiye’den 
ürün istiyoruz

Resmi Gazete’de yayımlanan kararla yurt dı-
şından yolcuların beraberinde getirdikleri tele-
fonlarda IMEI kayıt ücretinin 20 bin liraya

çıkarılacağı geçtiğimiz günlerde duyurulmuştu. 6 bin 91
liradan kayıtlarını yaptırmak isteyen telefon sahipleri,
sınır kapılarında ve ödemelerde yoğunluk yaşadı. Kullanı-
cıların bir bölümü ücretlerini ödemelerine rağmen ‘IMEI
kayıt bilgisi bulunamamaktadır’ hatası aldıklarını belirtti.
Bu durum Şikayetvar verilerine de yansıdı. Platform tara-
fından yapılan açıklamaya göre, konuyla ilgili özerk kamu

kurumunda şikayetler
bir önceki haftayla kı-
yaslığında 93 kat arttı.
GSM operatörlerinde
bu artış yüzde 51, cep
telefonu markalarında
ise yüzde 23 olarak
kaydedildi. Kullanıcı-
ların dile getirdiği so-
runun yüzde 35’i
platform üzerinden
giderildi. DHA

Şikayetler
93 kat arttı
IMEI kayıt ücretlerinin 6 bin 91 TL’den 20 bin TL’ye
çıkarılmasıyla birlikte yaşanan yoğunluk, IMEI kayıt
sorununa yol açtı. Bu aksaklık şikayetlerin artmasına
da neden oldu. Şikayetvar verilerine göre konuyla
ilgili şikayetler bir haftada 93 kat arttı



C umhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, Lit-
vanya'da gerçekleşen NATO Devlet ve Hükü-
met Başkanları Zirvesi'nin dönüşünde uçakta

gazetecilerin sorularını yanıtladı. Erdoğan, Litvan-
ya'daki NATO zirvesiyle ilgili, “Vilnius’ta düzenlenen
NATO Devlet ve Hükümet Başkanları Zirvesi müna-
sebetiyle yaptığımız Litvanya ziyaretimizi başarıyla ta-
mamladık. Ukrayna'da devam eden savaşın etkilerinin
bölgemizde ve küresel ölçekte hissedildiği bir dö-
nemde gerçekleştirdiğimiz zirvemizin hayırlara vesile
olmasını temenni ediyorum. Vilnius, NATO'nun birlik
ve insicamının sergilenmesi, ittifak dayanışmasının
pekiştirilmesi için önemli bir merhaleyi teşkil etti. NA-
TO'nun Avrupa Antik Bölgesi'nde savunma ve güven-
lik konuları bakımından asli istişare forumu olduğunu
bir kez daha teyit ettik. Müttefikler arasındaki yaptırım
ve kısıtlamaların kaldırılması vaadini de içerecek şe-
kilde yenilenen savunma yatırımları, özellikle bu tür
taahhütlerin kabulü mahiyetindedir. Yine çabalarımız
sonucunda ittifak tarihinde ilk defa Terörizmle Müca-
dele Özel Koordinatörü atanması kararı ilan edildi.
İsveç’in NATO üyeliği konusu malumunuz zirve bağ-
lamında öne çıkarılan hususlardan biri oldu. Bu ko-
nudaki ilkeli duruşumuz başından beri bellidir.
Politikamızı burada da devam ettirdik” dedi.

Olumlu bir kanaat var

“Zirve hitamında yaptığımız basın toplantısında me-
seleyi enine boyuna değerlendirdik. Kendilerine ifade
ettiğimiz gibi İsveç'in katılım protokollerini onaylaya-
cak merci Türkiye Büyük Millet Meclisi'dir” diyen Er-
doğan, “Şu an işleyen bir süreç vardır. Meclisimiz
atılan adımları takip edecek, ülkemizin çıkarları doğ-
rultusunda en doğru kararı verecektir. Zirve marjında
birçok devlet ve hükümet başkanıyla görüşmelerimiz
oldu. Liderlerle görüşmelerimizde hem ikili meseleleri
hem de NATO bağlamında iş birliğimizi ele aldık. Av-
rupa Birliği üyelik sürecimizin yeniden canlandırıl-
ması noktasında olumlu bir kanaat hâkim. Türk
ekonomisine çarpan etki yapacak Gümrük Birliğinin
güncellenmesi müzakerelerini de hızlandıracağız. Vize
serbestisinde de mesafe alacağımıza inanıyorum.
Türkiye'nin savunma kabiliyetini güçlendirecek proje-
lerle ilgili süreçler de ivme kazanacaktır. Muhatapları-
mızla olan görüşmelerimizde kendilerine İletişim
Başkanlığımızın hazırladığı dört vizyon eseri takdim
ettim. İnsani Yardımda Türkiye Modeli, Türkiye'nin
NATO'ya Katkıları, Türkiye'nin Terörizmle Mücade-
lesi ve Lider Diplomasi başlıklı bu eserlerle tarihe not
düştük. Zirvemizin ve yaptığımız görüşmelerin ülke-
miz, milletimiz ve güvenliğimiz için hayırlara vesile ol-
masını diliyorum” ifadelerini kullandı. 

Çok verimli geçti

Cumhurbaşkanı Erdoğan, daha sonra gazetecilerin
gündeme dair sorularını yanıtladı. Erdoğan, “NATO
Zirvesi marjında pek çok ikili görüşme yaptınız. ABD
Başkanı Joe Biden ile yaptığınız görüşmeye dair de-
taylı bilgi vermeniz mümkün mü? F-16 tedarik ve mo-
dernizasyonuyla ilgili gelişme beklemeli miyiz?
Bundan sonraki Türk-Amerikan ilişkilerine dair bek-
lentileriniz nelerdir?” sorusuna, “Öncelikle Türkiye ile
ABD, malum NATO müttefiki, stratejik ortaklığa
sahip iki önemli ülkedir. 2021 yılında Sayın Biden ile
kurulmasını kararlaştırdığımız stratejik mekanizma
kapsamında kurumlarımız görüşmelerini sürdür-
mekte. Mekanizmayla aramızdaki diyalog kanallarına
yeni bir dinamizm kazandırdık. Zirve kapsamındaki
görüşmemiz de çok çok verimli geçti. Yaklaşık 1 saat
15 dakika bir görüşme oldu. F-16’ların satışıyla ilgili
Biden ve yönetimi aslında ülkemiz lehine bir tutum
sergiliyor. Şu anda gerek kendisi gerek Dışişleri Bakanı
‘biz bu işin üzerindeyiz, takipçisiyiz’ dediler. Tabi biz-
den de Dışişleri Bakanımız Hakan Bey, aynı şekilde
İbrahim Bey her ikisi de muhataplarıyla görüşmek su-
retiyle bu sürecin, hatta Yaşar Paşamız da muhata-
bıyla görüşmek suretiyle, bu sürecin lehe
dönüştürülmesini inşallah temin edecekler” cevabını
verdi. 

Lehimize olacak

Türkiye'nin Avrupa Birliği ile ilişkilerini de değerlendi-
ren Erdoğan, “Danışmanın Çağatay Bey’i Brüksel’e
gönderdik. Yarın orada bu konularla ilgili görüşmeleri
yapacaklar. Gerek Gümrük Birliği konusu gerekse vize
serbestisi konularını görüşecek. Bunların Türkiye le-
hine olacağına inanıyorum. Bugün Ursula von der
Leyen de bununla ilgili bize olumlu bazı şeyler de söy-
ledi. Danışmanım Çağatay Bey de oradan olumlu ge-
lişmelerle dönecektir diye düşünüyorum. Çünkü son
Devlet ve Hükümet Başkanları Zirvesi'nde, yüksek
temsilci ve komisyondan Türkiye-Avrupa Birliği ilişki-
leri hakkında rapor hazırlamasının istenmesi isabetli
bir adım olmuştur. Raporun olumlu ve ileriye dönük
biçimde hazırlanmasını bekliyorum. Öte yandan Tür-
kiye olarak verdiğimiz sözlerin her zaman arkasında
durduk, duruyoruz. Kazan-kazan ilkesiyle yürütülen
müzakerelerin somut sonuçlarını en kısa zamanda
görmek istiyoruz. Verilen sözlere dair somut adımlar
öncelikle terör örgütlerinin faaliyetlerinin söz konusu
ülkelerde sonlandırılması, teröristlerin iadesi. Avrupa
Birliği'nden göreceğimiz olumlu çalışmalar netice-
sinde biz de verdiğimiz sözleri hayata geçirmek için
çalışmalara başlarız” dedi.   HABER MERKEZİ
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Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, Litvanya'da gerçekleşen NATO Zirvesi dönüşünde önemli açıklamalarda bulundu. İsveç'in NATO üyeliği
hakkında konuşan Erdoğan, “Kendilerine ifade ettiğimiz gibi İsveç'in katılım protokollerini onaylayacak merci Türkiye Büyük Millet Meclisi'dir.
Şu an işleyen bir süreç vardır. Meclisimiz atılan adımları takip edecek, ülkemizin çıkarları doğrultusunda en doğru kararı verecektir” dedi

SU AN ISLEYEN 
BIR SUREC VAR

Önümüzdeki hafta gerçekleştireceği Körfez ziyaretini değerlendiren
Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Bu ziyarette umutlarımız var. Arkadaşla-
rımı önceden gönderdim. Suudi Arabistan, Katar, Birleşik Arap Emir-
likleri buraları dolaştılar. Biz de bir heyetle gideceğiz. Suudi
Arabistan, Katar, Birleşik Arap Emirlikleri'ni dolaşarak onlarla ara-
mızdaki her türlü ilişkileri daha da güçlendirelim istiyoruz. Hatta
bugün Muhammed bin Zayed aradı. Merak ediyorlar. Ne oldu, nasıl
gitti falan. Dedik ki ‘Nasıl olsa Çarşamba günü sizdeyiz. Orada etraf-
lıca bunları görüşürüz.’ Katar'dan oraya gideceğiz, Suudi Arabis-
tan’a, Katar’a geçeceğiz ve umutluyum. Ön ziyaretlerde
arkadaşlarımız belli bilgilendirmeleri yaptılar. Yapacağımız ziyarette
de Türkiye'ye verecekleri destekleri bizzat görme, yaşama imkânımız
olacak. Daha önce yaptığım görüşmelerde kendileri söyledi. ‘Türki-
ye'ye ciddi yatırımlar yapmaya biz hazırız.’ Bunu bu ziyaretle birlikte
de inşallah noktalamış olacağız. Bu yatırımlar belki bizde olacak,
belki Suudi Arabistan’da, Katar’da, Birleşik Arap Emirlikleri’nde ola-

cak. Her dönem olduğu gibi bu yeni dö-
nemde de ekonomi ehil kadroların

elinde. Bu ülkede enflasyonu
tek haneye daha önce kim in-

dirdi? AK Parti kadroları.
Vatandaşlarımız müsterih
olsun, enflasyonu yine tek
haneye indireceğiz. Eko-
nomiyi güçlendirecek,
Türkiye’yi büyütecek
adımları attık, atıyoruz. Ya-

pılan çalışmaların, göreve
getirilen ekibin olumlu yansı-

malarını da almaya başladık”
açıklamasını yaptı.

VATANDAŞLARIMIZ 
MÜSTERİH OLSUN

Cumhurbaşkanı Erdoğan, düzensiz göçmenler konusunda da “Dü-
zensiz göçle mücadele hiçbir zaman sekteye uğramadı, uğrayamaz.
Bunun detayı dediğimiz zaman uygulamada birçok adımlar atılacak.
Bunlar kah polisiyedir kah o sınırlardaki uygulamalarımızdır. Türki-
ye'ye bu göçmen girişlerinin engellenmesi ve yakalananlarının sı-
ğınma evleri veya göçmen evlerine alınması önemli. Atılacak
adımlarla da bu işi daha da sınırlamak ve yerinden özellikle, Suri-
ye'nin kuzeyinden olacak göçleri yerinde engellemek önemli. Şu
anda buna yönelik çalışmalarımız var. Kaçak göçmenler yakalanır,
yakalanmaz hemen Geri Gönderme Merkezlerine gönderilerek orada
gerekli olanlar yapılıyor. Bunlar ülkelerine gönderiliyor ve bununla
beraber halkımızdaki endişe, korku, bunları da gidermiş oluyoruz.
Yapılan çalışmalarla kısa zamanda düzensiz göçmenler konusunda
gözle görünür değişiklikleri vatandaşımız hissedecek. Güvenlik güç-
lerimiz, önlemleri ve çalışmalarını vatandaşlarımızın rahatı ve hu-

zuru için sıkılaştırdı. Ancak çalışmalar da hiçbir
insanın onuruna aykırı şekilde yapılma-

yacak. Medeniyetimizin, değerleri-
mizin gerektirdiği adımları

atacağız.
Göçmen kaçakçılarına da göz
açtırmıyoruz. Düzensiz göç-
menlerle, ülkemize sığınmış,
misafir ettiğimiz mültecileri
de birbirine karıştırmamalı-

yız. Mültecilerin onurlu, gö-
nüllü ve güvenli şekilde

ülkelerine dönmeleri için çalış-
malarımızı sürdürüyoruz” dedi. 

GÖÇLER YERİNDE
ENGELLENECEK

Yasaklara göz 
yummayacağız
AK Partili bazı belediyelerin, 
gelen tepkiler üzerine konser 
iptal etmesine DEVA Partisi İzmir
Milletvekili Seda Kaya Ösen 
tepki gösterdi. Ösen, “Yasakçı 
zihniyete ve sansür politikalarına
göz yummayacağız” dedi

DEVA Partili Seda Kaya Ösen, yaptığı
basın açıklamasında, “Kapsayıcı ve sa-
hiplenici tarihsel birikimimize karşın

son yıllarda şiddetini giderek arttıran yasakçı an-
layış, kültür ve sanat alanında etkisini hız kesme-
den sürdürmektedir. Bu sansürcü anlayışın
sonuçları ise sanat sergilerine karşı yapılan saldırı-
lar, son dakika iptal edilen festival ve konserlerin
normalleştirilmesi olmuştur. Kültür ve sanatın
nasıl olması gerektiğin tanımlayarak sınırlar çizen,
bu sınırlar aşıldığında ise cezalandırıcı bir yöntem
izleyen yönetim anlayışı bir yandan da sanatçıları-
mızı hedef göstererek onları toplumsal linçe
maruz bırakmaktadır. Özgürlüklere yönelik yapı-
lan bu hak ihlalleri, demokratik kültürümüzü ve
kültürel birikimimizi gün be gün
aşındırmaktadır” dedi. “Sa-
natta ve kültürde oluşturul-
maya çalışılan
tektipleştirme, hoşgörüyle
örülmüş kültürel birikimi-
mizi maalesef ki yasakçı
ve dayatmacı bir zihniyet
altında ezmektedir” diyen
Ösen, “Sanatın birleştirici
ve geliştirici gücünden
ilham alarak tanımlayan
değil tanıyan bir anlayışla
herkes için eşit ve erişilebi-
lir bir kültür sanat
ortamı için ya-
sakçı zihniyete
ve sansür poli-
tikalarına göz
yummayaca-
ğız” ifadele-
rinmi kullandı.
NERGİZ
DEMİRKAYA



İ stanbul'da tehlike çanlarının çaldığı baraj-
lar için uzmanlar sıcak havayla birlikte
rekor seviyeye ulaşacak buharlaşmayla il-

gili uyarıda bulundu. Kentin su ihtiyacını karşı-
layan barajlarda dün itibariyle doluluk oranı
yüzde 41. 89 oldu. Geçen yıl aynı tarihte dolu-
luk oranı ise 71.51'di. Doluluk oranı iyice düşen
barajlarda çekilen görüntülerde köpükleşme ve
dip pisliği dikkat çekiyor. Boğaziçi Üniversitesi
İklim Değişikliği Araştırma Merkezi Müdürü
Prof. Dr. Levent Kurnaz, "Bu buharlaşma ön-
celikle havada ne kadar nem olduğuna bağlı,
sonra havanın sıcaklığına bağlı, bir de rüzgar
hızına bağlıdır. Bugün (dün) mesela öğle vakit-
lerinde Ömerli barajından her saat yaklaşık 17
bin ton su buharlaşıyor. Cuma (bugün) günü
bu 34 bin tona çıkacak. Çünkü sıcaklık artıyor,
nem birazcık azalıyor. Rüzgar da azaldığı için
çok ciddi bir buharlaşma olacak” dedi. 

En büyük sorun

“Melen'den Ömerli barajına yaklaşık 100 bin
ton su geliyor, bunun üçte biri cuma günü bu-
harlaşacak demektir” diyen Kurnaz, “Ama
bunu çarpı 24 diyerek bir güne yaymanın an-
lamı yok çünkü sabaha karşı baktığımız da bu
buharlaşma neredeyse sıfıra yaklaşıyor. Öğle
vakitlerinde artıyor ben burada en yüksek sayıyı
söyledim. Yaz aylarında buharlaşma barajları-

mız için en büyük problemlerden bir tanesi"
dedi. Kurnaz, "Geçen sene ki rakamlara baktı-
ğımızda neredeyse yarısı kadar su var barajları-
mızda ama burada hiç kimsenin uykusunu
kaçırmak istemiyorum. İstanbul'da barajlara
gelen suyun önemli bir kısmı Melen'den geliyor.
Melen de su olduğu müddetçe İstanbul'da çok
uzun süre susuzluk çekilmez. Ama bu demek
değil ki araba yıkayalım, halı yıkayalım, havuz
dolduralım. Suyumuzu olabildiğince dikkatli

kullanmamız gerekiyor" diye konuştu.

İstanbul susuz kalmaz

Barajlarda görülen kirliliği de değerlendiren
Kurnaz, "Barajların normalde derin olması ge-
rekir. Yüzey alanı ne kadar genişse o kadar
fazla su buharlaşır, bu yüzey alanıyla alakalı bir
şeydir. Yalnız barajlar uzun süre kaldıklarında,
barajların içerisinde çevreden gelen alüvyon bi-
rikir. Dolayısıyla barajların derinliği azalır, ge-
nişliği çoğalır. Genişliği çoğaldıkça onula
birlikte buharlaşma artar. Bizim Türkiye'deki
özellikle eski barajlarda yaşadığımız temel
sorun bu. Ne yapmamız lazım gerekiyor, vinç-
ler alacağız. Bunun içerisinde biriken alüvyon-
ları ki alüvyon da çok kıymetli topraktır,
götürüp bununla tarım yapacağız. Ama bu ina-
nılmaz masraflı bir şey. Yani herhangi bir ba-
rajda bunun yapılması çok zor. Onun için
gittikçe barajlarımızda havaların ısınmasıyla
birlikte buharlaşma artıyor ve içeride kalan su
da biraz sığ su olduğu için oradaki kirlilikte
doğal olarak daha fazla artıyor. Baraj derin ol-
duğu zaman en dipteki suyun ne derece temiz
ne derece kirli olduğunu bilmiyorsun ama ya su
buharlaşıp sen dibini görmeye başladığında ya
da çok geniş bir alan olduğunda suyun derinliği
azaldığında o zaman bu kirlilik daha da göze
çarpıyor." şeklinde konuştu.   DHA
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İstanbul'un su ihtiyacını karşılayan barajla-
rın doluluk oranları şöyle: Ömerli 74.21,
Darlık 58.19, Elmalı 33.26, Terkos
31.53, Alibey 23.19, Büyükçekmece
23.89, Sazlıdere 25.73, Istrancalar
34.78, Kazandere 6.6, 
Pabuçdere 4.6.

BARAJLARDA SON DURUM

34 BİN TON SU 
BUHARLASIYOR

Barajlarda görülen kirliliğin insanlara zararı olmaya-
cağını söyleyen Levent Kurnaz, "İSKİ barajlardan
suyu alıyor, bunu analiz ediyor. Eğer zararlı bir şey
görülmezse şehire veriyor bu suyu. Onun için bu ko-
nuda uykumuzu kaçıracak bir şey yok. İstanbul'un
önemli bir çoğunluğu zaten
içmek için şişe suyu kullanıyor.
Ama dua edelim birazcık daha
yağmur yağsın, çünkü ne kadar
yağmur yağarsa o suyun içeri-
sinde ki kirlilik oransal olarak
azalıyor. Önemli olan suyu doğal
yollarla temizlemek, biz şuan da
suyu kimyasal yollarla temizliyo-
ruz. Keşke doğal yolarla temizle-
niyor olsa" şeklinde konuştu.

KORKULACAK BiR ŞEY YOK

2024’te hazır hale gelecek
Ulaştırma ve Altyapı Bakanı Abdulkadir Uraloğlu, tarihi Haydarpaşa 
Garı'nda yürütülen restorasyon çalışmalarını inceledi. Uraloğlu, "Haydarpaşa
Garı, 2024 yılında tamamen hazır hale getirilerek hizmete alınacak. 
Arkeopark alanındaki çalışmalar da İstanbul'un tarihine ışık tutacak" dedi

ulaştırMa ve Altyapı Bakanı Abdul-
kadir Uraloğlu, tarihi Haydarpaşa
Garı’nda yürütülen restorasyon çalış-

malarını ve bölgede bulunan Arkeopark Alanını
yerinde inceleyerek yetkililerden bilgi aldı. Tarihi
garın restorasyon çalışmalarının titizlikle sürdü-
ğünü ifade eden Bakan Uraloğlu, "Tarihi dokuya
zarar vermeden çalışmaları titizlikle sürdürüyo-
ruz. Ulaştırma ve Altyapı Bakanlığı himayesinde,
Türkiye Cumhuriyeti Devlet Demiryolları’nın
(TCDD) Tarihi Haydarpaşa Garı’nda yürüttüğü
restorasyon çalışmaları sürüyor. 2010 yılında
çıkan yangında büyük hasar gören gar, 2024’te ta-
mamen hazır hale getirilecek" diye konuştu.

Aslına uygun yenileme

Arkeopark alanında yapılan çalışmaları inceleyen

Bakan Uraloğlu, bölgenin yerli ve yabancı turist-
ler için çekim merkezi olacağına inandığını dile
getirdi. Türkiye’nin önemli tarihi kültür mirası
olan Haydarpaşa Gar Binası restorasyon çalış-
maları iki etap halinde sürdürüldüğünü ifade
eden Bakan Uraloğlu, "En çok hasarın yaşandığı
ve birinci etap olan tarihi garın çatı restorasyonu
3 yıl içinde aslına uygun şekilde restore edilerek
tamamlandı. İki kuleden oluşan çatı binası için 11
adet çelik çatı makası, orijinaline uygun olarak ye-
niden imal edilerek eski haline kavuşturuldu.
Çıkan yangında zarar gören eski çelik makaslarla,
tuğla duvarlar ve çatı ahşap malzemeleri de ona-
rılarak koruma altına alındı. Yangında ayrıca
zarar gören, su ve ısı yalıtım uygulamaları yapıla-
rak, bakır, kurşun ve arduvaz çatı üst örtü kapla-
maları ve çatı olukları aslına uygun olarak

yenilendi" ifadelerini kullandı.

Titiz bir çalışma

Uraloğlu, yangında zarar gören iç mekan resto-
rasyonun tamamen aslına uygun olarak inşa edil-
diğini vurgulayarak, "Yangının tahrip ettiği zemin
kattaki yolcu bekleme salonunun alçı onarımı ve
boya çeşitleri aslına uygun olarak yapıldı. Tarihi
dokuya zarar vermemek adına yapılan titiz ça-
lışma duvarlarda oluşan her türlü kalıntı temizle-
nerek, mikro enjeksiyon ile yüzey sağlamlaştırıldı.
Yangında zarar gören dış cephe vitrayları için
atölye kurularak, denetim ve gözetim altında çok
itinalı şekilde onarılıp montajı yapılarak geçici
olarak koruma altına alındı. Tarihi Haydarpaşa
Gar’nın simgesi olan ve yangında motoru ve
diğer mekanizmaları zarar gören saatin bakımı da

yapılarak yerine takıldı.
Zarar gören dış cephe taş-
ları ise, Bilecik’in Osmaneli
ilçesinde numune taşlar çı-
kartılarak laboratuvara
gönderildi. Haydarpaşa
Garı’nın dış cephe taşla-
rıyla birebir uyumlu ol-
duğu tespit edilince orada
açılan taş ocağıyla taşların
temin edilmesi sağlandı.
Bu kapsamda yapılan
ikinci etap çalışmaları ise
devam ediyor. Dış cephe
taşlarının onarım işleri
devam ederken, yolcu bek-
leme salonundaki zemin
döşeme kaplamaları orji-
naline uygun bir şekilde
yenilendi. Süliet aydın-
latma çalışmaları devam
eden gar, 2024 yılında ta-
mamen hazır hale getirile-
rek hizmete alınacak" 
dedi.  DHA

Çocuklar için 
portatif havuz

beyoğlu Belediyesi ile
Gençlik ve Spor Bakanlığı
iş birliğinde hayata geçiri-

len proje kapsamında  havuzlar bu
yıl Piripaşa İlk/Ortaokulu, Orbay
İlk/Ortaokulu ve Güner Akın Ana-
dolu İmam Hatip Lisesi bahçele-
rinde kuruldu. 'Beyoğlu’nda Yüzme
Bilmeyen Kalmasın' sloganıyla 
kurulan havuzlarda 7-11 yaş arasın-
daki çocuklara uzman antrenörler

tarafından yüzme eğitimi veriliyor.
Öğrencilerin yaz havuzları eğitimle-
rine katılabilmeleri için gerekli 
olan tahliller de Beyoğlu Belediyesi
tarafından ücretsiz olarak yaptırılı-
yor. Haftanın 6 günü hizmet veren
yaz havuzları ile çocukların sağlıklı,
zinde ve teknoloji bağımlılığına 
kapılmadan hareket dolu bir yaz 
geçirmelerinin sağlanması 
hedefleniyor. DHA

Haksız yere 
suçlandım!

istanbul 14. Asliye
Ceza Mahkemesindeki
duruşmaya, tutuksuz

sanık Özlem Ö. gelirken; şikayetçi
Nezaket A. ise duruşmaya katıl-
madı. Duruşmada Aile ve Sosyal
Hizmetler Bakanlığı avukatı da
hazır bulundu. Savunması sorulan
Özlem Ö., "O dönem kolejin ilkokul
müdürü olarak görev yapıyordum.
Şikayetçi Nezaket ve arkadaşı oku-
lumuzda staj yapmak istemişler.
Staj işleriyle ben ilgilenmiyordum.
Anaokulu müdürümüz Sakine
hanım onları karşıladı. Sakine
hanım yoğun olduğu için benim il-
gilenmemi istedi. Şikayetçi ve arka-
daşına belgeleri olup olmadığını
sordum. Üniversiteler bize stajyer-
ler gönderileceği bilgisini verir ön-
cesinde, ancak gelen herhangi bir
e-posta ya da belge yoktu. Bunun
üzerine staj işlemlerine burada baş-
lamayacaklarını söyledim. Şikayetçi
bu duruma sinirlendi. 'Ben de bu-
rada staj yapmak istemiyorum' di-
yerek arkadaşıyla çıktı. Beş dakika
sonra tekrar görüşmek istediğini
söyledi. Bana bu konuyla ilgili
kimle görüşe-
bilirim' dedi.
Ben de bunu
genel müdü-
rümüz Buket
hanım ile gö-
rüşebileceğini
söyledim.
Bana 'Burada
staj yapmak
istiyordum,
neden böyle
oldu?' dedi.

Buket hanıma sorun dedim. Tele-
fon numarasını aldım Buket hanı-
mın ulaşması için. Daha sonra
ayrıldı aynı gün hakkımda asılsız
iddialarla suç duyurusunda bu-
lundu. Adliyeden çıkınca basın
açıklaması yapmış. Fail ben görü-
nüyorum ama asıl mağdur benim.
Kamuoyu baskısı sebebiyle okul-
dan istifaya zorlandım ve ertesi gün
istifa ettim. Başörtüsü kılık kıyafet
nedeniyle bir şey konuşulmadı. Ba-
şörtüsü nedeniyle staj yapılamaya-
cağına dair bir şey söylemedim"
dedi. Haksız yere suçlandığını belir-
ten Özlem Ö. okulda başka başör-
tülü çalışanlar da olduğunu
belirterek beraatini talep etti. Sanık
avukatı da şikayetçinin okula staj
evraklarının gelip gelmediğinin so-
rulmasını ve tanıkların dinlenmesini
talep etti. 

Cezalandırılsın!

Aile Bakanlığı avukatı ise "Şikayetçi
ile sanık arasında bir husumet söz
konusu değil. Sanığın eylemleri psi-
kolojik ve ekonomik şiddet kapsa-
mındadır. Bu nedenle sanığın

cezalandırılma-
sını talep ede-
rim" dedi.
Mahkeme, şi-
kayetçinin ar-
kadaşı Çağla
Ö. ve okul çalı-
şanlarının tanık
olarak dinlen-
mesine karar
vererek duruş-
mayı erteledi.
DHA

Başörtülü olduğu için üniversite öğrencisi Nezaket A'nın staj başvurusunu kabul
etmediği iddiasıyla 10 yıla kadar hapsi istenen o dönem kolejin ilkokul müdürü olan
Özlem Ö. hakim karşısına çıktı. Özlem Ö., "Kamuoyu baskısı sebebiyle okuldan 
istifaya zorlandım ve ertesi gün istifa ettim. Haksız yere suçlandım" savunmasını yaptı

SAHİLLERE AKIN ETTİLER
İstanbul’da sıcak hava nedeniyle bunalan vatandaşlar akşam
saatlerinde park ve sahillere akın etti. Zeytinburnu Sahili'ne
gelen vatandaşlar piknik yaparken, çocuklar oyun oynadı

Meteoroloji Genel Mü-
dürlüğü'nden alınan bilgilere
göre İstanbul'da öğlen saatle-

rinde sıcaklık 34 dereceyi gösterirken,
hissedilen sıcaklık 36 derece olarak öl-
çüldü. Akşam saatlerinde ise sıcak ne-
deniyle evlerinde duramayanlar soluğu
sahil ve parklarda aldı. Zeytinburnu Sa-
hili'nde de ağaçlık ve serin alanlar va-
tandaşların akınına uğradı. Parka gelen
vatandaşlar, yiyecek ve içeceklerini de
yanlarında getirerek piknik yaparken,
çocuklar oyun 
oynadı.

Evlerde 
durulmuyor

Sahilde ailesi ile
vakit geçiren Seyfi
Deniz, "Aslında

keyiften çok, sıcaktan kaçıyoruz. Ak-
şama kadar iş yoğunluğu oluyor. Tabii
klimanın altında falan çalışıyoruz ama
hava yinede bunaltıcı. Akşamda eve git-
tiğinde yazın sıcakta yapacak bir iş ol-
muyor. Genelde evde de doğru dürüst
oturamıyorsun. Parkta, sahilde bize
yakın. Buraya gelince nefes alabiliyoruz,
ailecek oturabiliyoruz. Hiçbir sıkıntı ol-
muyor. Özellikle ağaçlarında verdiği
gölgelikle, havayla denizin keyfini sürü-
yoruz burada. Aslında genelde biz hafta

sonları kaçarız bu
şekilde. Kahvaltı da
falan, ama yazın da
Zeytinburnu olsun,
Florya olsun, Yeşil-
köy olsun çıkıyoruz.
Tabii çocuklarla be-
raber" dedi. DHA

İstanbul'da beklenen
sıcaklık artışıyla birlikte
doluluk seviyesi yüzde

41'lerde bulunan barajlarda
buharlaşmaya dikkat 

çekiliyor. Boğaziçi 
Üniversitesi İklim

Değişikliği Araştırma
Merkezi Müdürü Prof. Dr.

Levent Kurnaz, "Bugün öğle
saatlerinde Ömerli

Barajı'ndan her saat
yaklaşık 17 bin ton su

buharlaşıyor. Yarın bu, 34
bin tona çıkacak. Çünkü

sıcaklık artıyor, nem birazcık
azalıyor" dedi
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yaşamaya daİr

O lay, geçtiğimiz Cuma günü saat
01.00 sıralarında Selimpaşa
Mahallesinde meydana geldi.

İddiaya göre, sahilden evine doğru giden
Serkan Ramazan Bağrıyanık'ın (17) ya-
nına gelenler Sertan Necati Bağrıyanık'ın
kardeşi olup olmadığını sorduktan sonra
vurmaya başladı. Aldığı darbeler ile yere
düşen Serkan Ramazan, beyzbol sopası
ile aldığı darbeler nedeni ile parmakları ve
kollarında kırıklar oluştu. Gruptakiler
daha sonra sahilde oturan ikiz kardeşler
Sertan Necati, Ertan Ömür Bağrıyanık
(19) ve kuzeni Samet Bağrıyanık'ın(17)
yanına gelerek, sopalarla saldırdılar. 

Saldırganlar serbest

Kuzenlerinin darbedildiğini gören Samet
Bağrıyanık yardım etmek isterken grup
içerisinde biri elinde bulunan cam şişe ile
kafasına vurdu. Olay yerinde bulunan ki-
şiler kavgayı ayırırken,  yüzde 60 engelli ve
epilepsi hastası olan ikiz kardeşlerden
Ertan Bağrıyanık aldığı darbeler sonucu
baygınlık geçirdi. Bağrıyanık, olay yerine
çağırılan sağlık ekiplerinin ilk müdahalesi-
nin ardından ambulans ile hastaneye kal-
dırıldı. Polis ekiplerinin çalışması sonrası

yakalanan saldırganlar ifadeleri alındıktan
sonra serbest bırakıldı.

Hiçbirini tanımıyorum

Serkan Ramazan Bağrıyanık "Ben sitenin
kumsalından çıkışa doğru yürüyordum,
beyaz bir araba vardı çıkışın olduğu yerde.
Bir çocuk geldi beni ittirdi yere yatırdı
sonra sopalarla vurmaya başladılar, sonra
ben kafamı eğdikten sonra yüzümü koru-
maya başladım. Kollarıma doğru darbe
alınca yukarıdaki abla dedi ki 'iç kanaması
geçirdi öldü çocuk' deyince ondan sonra
kaçtı çocuklar. Ben çocukları tanımıyo-
rum, direkt bana dediler ki 'sen Ertan'ın
kardeşi değil misin' dediler vurmaya başla-
dılar. Çocukları ne gördüm nede tanıyo-
rum önceden" dedi.  

10 - 15 kişi varlardı

Ertan Ömür Bağrıyanık "Olay nasıl
meydana geldi? Kumsalda arkadaşla-
rımla birlikte oturuyorduk, sonra kafe-
den gelmeye başladılar ellerinde sopayla
ben zaten kız arkadaşlarımız vardı
dedim ki 'gönderelim' demeye kalmadan
döndüm sopayı yedim zaten yere düştü-
ğümde vurmaya başladılar tekrardan

ondan sonrası bende yok ambulans
geldi sonradan. 10 - 15 kişi varlardı. El-
lerinde sopalar vardı, direkt zaten surata
çalışıyorlardı" ifadelerini kullandı DHA

M erhaba sevgili okurlar. Bugün sizlere  kötü bir
alışkanlık olan kumardan bahsetmek istiyo-
rum. Öncelikle kumar nedir? kumarı tanımla-

yalım. Kumar, genellikle şans veya yetenek temelinde
gerçekleştirilen oyunları ifade eder. Son dönemlerde
gerek yükselen enflasyon,gerek bağımlılıktan dolayı 
çıkmaza giren insanların kumar bağımlısı olduğunu
gözlemledim.    

Kumar, bazı insanlar için bir eğlence biçimi olarak
görülürken, bazıları için de ciddi bir bağımlılık sorunu
olabilir. 

Kumar bağımlılığı, kişinin kumara karşı kontrolünü
kaybetmesi ve zararlı sonuçlarla karşılaşması duru-
munda ortaya çıkar. Kumar bağımlılığı, maddi zorluk-
lar, ilişki sorunları, psikolojik sıkıntılar ve diğer
olumsuz etkilerle ilişkilendirilir. En kötüsü de bu bence.  

Kumar bağımlılığı, bireyin kumar oynamaya aşırı
düşkünlük göstermesi ve bu aktiviteye kontrolsüz bir şe-
kilde devam etmesi durumudur. Kumar bağımlılığı, psi-
kolojik, sosyal ve mali sorunlara neden olabilir ve
yuvalar maalesef yıkılıyor. Bireyin yaşam kalitesini
olumsuz etkileyebilir. 

Kumar bağımlılığını biraz araştırmak istedim ve so-
nuçlar şöyle; Kumar bağımlılığı beyindeki ödül siste-
miyle ilgili karmaşık bir etkileşim sonucunda ortaya
çıkar. Kumar oynayan bir kişi, kazanma umuduyla be-
yindeki ödül merkezlerini uyarır ve bunun sonucunda
dopamin salınımı artar. Bu durum, kumar oynamayı
daha da istekli hale getirir. Ancak, zamanla beyin, aynı
ödül seviyesini elde etmek için daha fazla uyarılmaya
ihtiyaç duyar ve bu da bağımlılığın artmasına yol açar.
Sizlerde çocuklarınızı ,eşinizi,dostunuzu gözlemleyerek
kurtarabilirsiniz.Kumar bağımlılığının belirtileri şunlar
olabilir:

* Kumar oynamaya aşırı düşkünlük ve kontrolsüz şe-
kilde kumar oynamak.

* Kumar oynama konusunda sürekli düşünmek ve
bunun sonucunda diğer işleri ihmal etmek.

* Kumar oynama aktivitelerini gizlemek veya yalan
söylemek.

* Kumar için daha fazla para harcamak veya borç
almak.

* Kumar oynamak için sürekli artan miktarlarda
para kullanmak.

* Kaybettikçe daha fazla kumar oynamak ve kayıp-
ları telafi etme umuduyla devam etmek.

* Aile, iş veya sosyal ilişkilerde sorunlar yaşamak.
* Duygusal belirtiler, örneğin kaygı, depresyon veya

sinirlilik.
Kumar bağımlılığı tedavi edilebilir bir durumdur.

Birçok terapi yöntemi ve destek programı, bağımlı bire-
yin kumar bağımlılığıyla başa çıkmasına yardımcı ola-
bilir. Tedavi genellikle bilişsel davranış terapisi, grup
terapisi ve destek gruplarını içerir. Ayrıca, kumar ba-
ğımlılığı olan kişilere mali danışmanlık, borç yönetimi
ve mali rehabilitasyon gibi hizmetler sunulabilir. Eğer
kumar bağımlılığıyla ilgili endişeleriniz varsa, bir sağlık
uzmanından veya bağımlılık uzmanından yardım alma-
nız önemlidir. Onlar size uygun tedavi seçenekleri hak-
kında daha fazla bilgi sağlayabilirler.    

Kumar faaliyetleri, ülkeden ülkeye farklılık gösterir
ve bazı yerlerde yasal olarak sınırlıdır veya yasaklan-
mıştır. Bizim ülkemizde yasak olduğu için bir maalesef
online bahis sitelerinde umut arıyor insanlarımız ve bu
durumun sonu maalesef  hep hüsran hep daha kötüye
gidiyor durumlar. O yüzden siz siz olun gazozuna bile
iddaya girmeyin. Tekrar görüşmek dileğiyle…

Kumar 

Silivri'de yüzde 60 engelli ve epilepsi hastası olan
ikiz kardeşler yanlarındaki küçük kardeşleri ve
kuzenleriyle sahilde otururken, bir grubun beyzbol
sopalı saldırısına uğradı. Cam şişelerin de kullanıldığı
saldırıda darbedilen ikizlerden Ertan Ömür
Bağrıyanık baygınlık geçirerek hastaneye kaldırıldı

Kuzenleri olan Samet Bağrıyanık, "Oturuyor-
duk, geldiler kuzenime vurdular ben de yar-
dım etmek için bir şey yapınca arada
kaynadım. Beyzbol sopası ve cam şişeleri
vardı. Kafamda cam şişesi kırıldı zaten"
dedi. Baba Serkan Bağrıyanık "Ben Bar-
tın'daydım eşim aradı çocuklarımı darp et-
mişler, bende apar topar oradan çıktım
geldim. Karakola gittik ifadelerini verdik, bu
şahısları da aldıklarını dediler ondan sonra
ifadelerini aldık bıraktık dediler. Benim ço-
cuklarım zarar görmüş birinin gözü nere-
deyse kör olmuş, diğerinin parmakları
kolları kırılmış yani bu adalet yok mu? Hala
bu şahıslar dışarıda ben bunların tutuklan-
malarını istiyorum. Zaten biri yiyenimin ka-
fasında camı kırmışlar bira şişesini, ondan
sonra beyzbol sopasıyla oğluma ikizlerim-
den birine vurmuşlar, ufak oğlumu da Ser-
kan Ramazan onunda parmaklarını
kırmışlar 20 kişi beyzbol sopasıyla vurmuş-
lar" ifadelerini kullandı. 

BEYZBOL SOPASI VE 
CAM ŞİŞELERİ VARDI

iSPARK’A yüzde 
17.55 zam geldi!
İstanbul'da İBB şirketi İSPARK tarafından işletilen otoparklara 1 Ağustos’tan itibaren geçerli olmak üzere yüzde 17.55 
zam kararı alındı. En düşük otopark ücreti 23 TL, en yüksek ücret 130 TL oldu. Orman, koru ve mesire alalarına giriş-çıkış
ücretlerine de zam geldi. İBB, yüzde 60 ila yüzde 63 arasında değişen oranlarda zam yapılmasını talep etmişti

İbb Meclisi'nin temmuz ayı otu-
rumların son oturumunda oybir-
liği ile alınan karar

doğrultusunda İSPARK ücretlerine zam ya-
pıldı. 1 Ağustos'tan itibaren geçerli olarak
zamlı tarifeye göre Beşiktaş, Beyoğlu, Fatih,
Kadıköy, Şişli, Bakırköy, Eyüp, Sarıyer ve
Güngören'in de aralarında bulunduğu bi-

rinci ve ikinci bölgedeki kapalı katlı ve açık
otoparklarda 0-1 saat arası 28 liradan 33 li-
raya, 1-2 saat arası 36 liradan 42 liraya, 2-4
saat arası 40 liradan 47 liraya, 4-8 saat arası
56 liradan 65 liraya, 8-12 saat arası 74 lira-
dan 86 liraya, 12-24 saat arası da 110 lira-
dan 130 liraya çıktı. Adalar, Arnavutköy,
Başakşehir, Esenyurt, Sultanbeyli, Şile'nin
aralarında bulunduğu üçüncü bölgede ise
0-1 saat arası 20 TL'den 23 TL'ye, 1-2 saat
arası 25 TL'den 29 TL'ye, 2-4 saat arası 32
TL'den 37 TL'ye, 4-8 saat arası 40 TL'den
47 TL'ye, 8-12 saat arası 62 TL'den 72
TL'ye, 12-24 saat arası 80 TL'den 94 TL'ye
çıktı. Açık otoparklarda üçüncü bölgede 0-1
saat arası 20 liradan 23 liraya, 1-2 saat arası
26 TL'den 33 TL'ye, 32 TL olan 2-4 saat
arası 37 TL'ye, 40 TL olan 4-8 saat arası 47
TL'ye, 52 TL olan 8-12 saat arası 61 TL'ye
çıkarıldı. Otopark ücretlerine yüzde 17.55
zam yapılmış oldu.

Yol üstü tarifesi

Yol kenarı otopark ücretleri de birinci ve
ikinci bölgede 1 saate kadar olan ücret 28 li-
radan 33 TL'ye, 1-2 saat arası 36 TL'den 42
TL'ye, günlük 80 TL'den 94 TL'ye, sonraki
her saat başı ücreti de 12 liradan 14 liraya
yükseltildi. Üçüncü bölgede ise 1 saatlik
ücret 23 TL, 1-2 saatlik ücret 33 TL, günlük

ücret 80 TL oldu. Orman, koru ve mesire
alalarına giriş-çıkış ücretlerine de zam geldi.
Otomobiller için 57 TL olan giriş-çıkış üc-
reti 67 TL, minibüs-kamyonet-panelvan için
164 TL olan ücret 192 TL, midibüs için 288
TL olan ücret 338 TL, otobüs-kamyon için
576 TL olan ücret 677 TL, motosiklet için
38 TL olan ücret de 44 TL'ye çıkarıldı. Yıllık
bisiklet kiralama ücreti ise 315 TL'den 370
TL'ye çıktı. Şehit aileleri, gaziler ve eşleri
bütün otoparklardan ücretsiz yararlanacak.

Zam oranı düştü

İBB İSPARK tarafından işletilen otopark
ücretlerine yüzde 60 ila yüzde 63 arasında
değişen oranlarda zam yapılmasını talep et-
miçti. Haziran ayında İBB Meclisi tarafın-
dan alınan zamlı tarife teklifi, incelenmek
üzere Tarife Komisyonu’na sevk edildi. İS-
PARK zamlı tarife teklifinde, kapalı katlı
otoparklar ve açık otoparklar ile yol kenarı
otoparklarında, Beşiktaş, Beyoğlu, Fatih,
Kadıköy, Şişli, Üsküdar, Ataşehir, Bakırköy,
Beykoz, Bayrampaşa, Bahçelievler, Eyüp-
sultan, Güngören, Kartal, Kağıthane, Mal-
tepe, Pendik, Sarıyer, Zeytinburnu, Tuzla ve
Ümraniye’de, araçlar için 1 saate kadar olan
otopark ücretinin, 28 liradan yüzde 60,71
artışla 45 lira olması istendi. 
HABER MERKEZİ

ENGELLI IKIZLERE
SOPALI SALDIRI!

Şimdi film
zamanı
Ataşehir Belediyesi, yaz aylarında
parkların tadını doyasıya
çıkarmak isteyen yurttaşlar için,
her yıl olduğu gibi bu yıl da bir
dizi etkinlik düzenlemeye başladı.
Açık havada tiyatro ve sinema
etkinliğine Ataşehirli aileler ve
çocuklar yoğun ilgi gösterdi

ataşehİr’İn parkları sıcak
yaz akşamlarında komedi
filmleri ve tiyatro oyunlarına

ev sahipliği yapıyor. Her yaz Ataşehir-
lileri kültür sanat etkinlikleriyle buluş-
turan Ataşehir Belediyesi bu yıl
yetişkinler için sinema, çocuklar için
ise tiyatro oyunu gösterimleri düzenli-
yor. Esatpaşa Mahallesi Aşık Veysel
Parkı’nda bir araya gelen çocuklar
müzikli, danslı ve interaktif sokak ti-
yatrosu “En Güçlü Kim” adlı oyu-
nunu keyifle izlediler. Sonrasında ise
2017 yılında gösterime giren, senaryo-
sunu Gülse Birsel’in, yönetmenliğini
ise Ozan Açıktan’ın yaptığı başrollerde
Engin Günaydın, Demet Evgar gibi
isimlerin yer aldığı “Aile Arasında”
filmi Ataşehirlilerle buluştu.

Mısır ikramı

Renkli ve coşku dolu anların hakim ol-
duğu etkinlik alanında, ikram edilen
patlamış mısır eşliğinde aileler çocuk-
larıyla birlikte açık havanın tadını çı-
kardı. Ataşehir’in parklarının böyle
güzel etkinliklere ev sahipliği yapma-
sından dolayı duydukları memnuniyeti
dile getiren yurttaşlar, “Hem yaz ak-
şamlarını ailemiz ve komşularımızla
keyifle geçiriyor hem de günümüzde
unutulmaya yüz tutmuş açık hava si-
nema ve tiyatro geleneğini yeniden ke-
yifle yaşamış oluyoruz. Ataşehir
Belediye Başkanı Battal İlgezdi’ye ve
belediye çalışanlarına teşekkür ediyo-
ruz” dediler. Ücretsiz olarak gerçekleş-
tirilecek tiyatro ve sinema gösterimleri,
21 Temmuz’a kadar Ataşehir’in farklı
parklarında hafta içi her akşam saat
20.00’de Ataşehirlilerle buluşmaya
devam edecek.  HABER MERKEZİ

Yüzde 100 zam
talebimiz oldu!
İstanbul Taksiciler Esnaf Odası Başkanı 
Eyüp Aksu'nun imzasıyla İBB Toplu
Ulaşım Hizmetleri Daire Başkanlığı'na
sunulan taksi ücret tarifelerine yüzde
100 zam talebinin UKOME
toplantısında görüşülmesi bekleniyor

İstanbul Taksiciler Esnaf Odası Başkanı
Eyüp Aksu'nun imzasıyla İBB Toplu Ula-
şım Hizmetleri Daire Başkanlığı'na iletilen

İstanbul'da taksi ücret tarifelerine yüzde 100 zam tale-
binin 27 Temmuz'da gerçekleşecek UKOME toplantı-
sında görüşülmesi bekleniyor. İTEO Başkanı Eyüp
Aksu taksicilerin zam talebi hakkında konuştu. İstan-
bul'daki bazı taksiciler zam talebinin gerçekleşmesi
gerektiğini belirtirken bazı vatandaşlar ise taksi ücret-
lerinin mevcut haliyle yüksek olduğunu ifade etti.

Giderler arttı

İTEO Başkanı Eyüp Aksu, “Bu ayın 27'sinde
UKOME toplantısı yapılacak. Taksimetre ücret tarife-
lerine en son 12. ayın 27'sinde 2022 yılında tarife deği-
şikliği farkını almıştık. Yaklaşık 7 ay oldu. 7 ayda ülke
genelinde giderlerimize yüzde 100'ün üzerinde tarife
değişiklikleri oldu, zamlar yapıldı. Biz de mesleğimizi
sürdürebilirlik adına ayrıca hizmet kalitemizin artması
adına giderlerimiz oranında zam tarifesini İstanbul
Büyükşehir Belediye'mizden talep ettik. Ayın 27'sinde
yapılacak UKOME toplantısında en az yüzde 100
oranında taksimetre ücret tarifelerine artış talebimiz
oldu. Komisyon değerlendirecek. İnşallah yüzde 100
oranında zam almış oluruz" dedi. DHA



C umhurbaşkanlığı kararıyla bir süre önce
Marmara Denizi ve Adalar özel çevre ko-
ruma bölgesi ilan edildi. Bu koruma bölgesi

sınırları içinde yer alan Tavşan Adası'nda ise, İstan-
bul Üniversitesi Su Bilimleri Fakültesi tarafından 1
yıl boyunca araştırma yapılacak. Çalışmalar, İstan-
bul Üniversitesi Su Bilimleri Fakültesine ait 'Yunus-
S' gemisiyle yürütülüyor. Çalışmada, müsilaja neden
olan etkenlerin ve biyoçeşitliliğin gözlemleneceğini
belirten İstanbul Üniversitesi Su Bilimleri Fakültesi
Dekanı Prof. Dr. Melek İşinibilir Okyar, "Tavşan
Adası Cumhurbaşkanlığı kararıyla kesin korunacak
bölge ilan edildi. Aslında Marmara Denizi çok uzun
yıllardan beri pek çok sorunla mücadele ediyordu.
Kirlilik, deniz anası artışları, aşırı balık avcılığı, de-
nizdeki kızıla dönme durumları. Fakat en sonunda
müsilaj olmasıyla birlikte, biz ekolojik bir felaket ola-
rak isimlendiriyoruz bu olayı. Cumhurbaşkanlığı ka-
rarıyla Marmara Denizi ve Adalar bölgesi koruma
bölgesi ilan edildi. Akabinde de Tavşan Adası kesin
korunacak bölge ilan edildi. Doğal olarak bu bölge-
nin kesin koruma bölge ilan edilmesinde bütün bu
saydığımız faktörlerin dışında, bu adanın etrafında
ekolojik sistem için son derece önemli dünyada da
nadir görülen mercan türlerinin bulunması” dedi. 

Fitoplanktonik türler

“Doğal olarak bu konuyla ilgili pek çok bilimsel ça-
lışmalar da yapılıyordu” diyen Okyar, “Bu hassas
türlerin korunması adına da böyle bir karar alındı.
Biz de hem adanın koruma bölgesi ilan edilmesi se-
bebiyle hem de biyoçeşitliliğindeki değişimi gözlem-
lemek adına böyle bir proje başlatalım dedik.
Amaçlarımızdan bir tanesi hem ekosistemdeki deği-
şimi gözlemlemek hem de müsilajı oluşturan türle-
rin denizlerimizde var olduğunu biliyoruz. Bunlar
bazı ekolojik faktörlere bağlı olarak bazı baskılar al-
tında müsilajı oluşturan türler, fitoplanktonik türler.
Bakteriyel aktivite de işin içine giriyor. Bu türleri
takip ederek aynı zamanda da müsilajın oluşmasına
katkı verebilecek türleri takip ederek artış, azalış ve
müsilaja ve devamında besin zincirinde olan etkile-
rini ortaya koymak adına yapmış olduğumuz bir
proje” ifadelerini kullandı. 

Çalışma 1 yıl sürecek

Su Bilimleri Fakültesi Dekanı Okyar, "Bu projede
bakteriden bakteri, fitoplankton zoo, balık, yumurta
ve larvaları bütün bu aşamayı çalışacağız. Fiziko-
kimyasal parametreleri ölçeceğiz. Sıcaklıktı, tuzlu-
luktu, oksijendi, nütrientler dediğimiz besin tuzları;
azot, fosfor bütün bunlar değerlendirilecek. Aynı za-
manda da koruma bölgesi olması sebebiyle balık
türlerini de gözlemleyelim dedik. Koruma bölgesi ol-
ması sebebiyle herhangi bir balıkçılık ağını
kullanamıyoruz. Bu aletleri kullanamadı-

ğımız için ekipteki arkadaşları-
mız, hocalarımız tarafından dalış
yapılacak ve bölgenin habitatı or-
taya çıkarılacak. Bu habitat hari-
tasında hem dip yapısı, dipte
bulunan organizma çeşitlilikleri,
aynı zamanda balıkların tür kom-
pozisyonu ortaya çıkarılacak ve
bunlar takip edilecek. Biz bu çalış-
mamıza ilk olarak Haziran ayında
başladık. 1 yıl sürecek bir çalışma. Bu
çalışma zarfında elde edeceğimiz so-
nuçların ileride yapılacak çalışmalara
kaynak teşkil edici, ışık vereceği anla-
mında sonuçlar elde edeceğimizi düşü-
nüyoruz" diye konuştu.

Kirlilik de ölçülecek

Prof. Dr. Okyar, "İlk örneklememizde Mar-
mara Denizi için özel kabul edilen türlerden
Pina büyük midye türü canlılar bunlar. Süze-
rek beslendiklerinden bir denizel ekosisteminin
kendisini yenilemesinde önemli olan türler bun-
lar. Bunların varlığını tespit ettik. Çünkü bunların
da kirlilikle sayılarında bir azalma olmuştu. Bun-
ların da ada bölgesinde olduğunu görünce biz ol-
dukça sevindik tabii ki. Mikroplastik örneklemeleri
de yapıyoruz. Biliyorsunuz mikroplastik de günü-
müzün en önemli sorunlarından
bir tanesi. İnsan vücudunda bile
tespit edildi. Bunlar deniz organiz-
malarında besin zincirine de giri-
yorlar ne yazık ki, bu canlılar
tarafından beslendiklerinden do-
layı. Biz bunların da örneklemesini
yapacağız. Yani bir çeşit kirliliği de
mikroplastik kirliliğini de ölçeceğiz.
Diğer besin tuzlarını incelediğimiz-
den dolayı ortamdaki ekolojik deği-
şimlerin nasıl yön değiştireceği
yönünde çalışmalarımız olacak.
Bakteriyel çeşitliliği incelediğimiz-
den dolayı bu yöndeki kirliliği or-
taya koymaya çalışacağız. Aslında
asıl amacımız takip. Çünkü bir ko-
ruma bölgesi ilan ettiğiniz zaman o
bölgeyi eğer takip etmezseniz, eko-
sistemdeki değişimleri göremeyece-
ğinizden dolayı yaptığınız işin
doğruluğunu tam olarak ortaya ko-
yamazsınız. Bir bölgenin koruma
altına alındıktan sonra iyi yönde
veya kötü yönde değişimi varsa bu
değişimi tetikleyen faktörlerin or-
taya çıkarılması bizim çalışmamı-
zın ana amacı" dedi. DHA
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Cumhurbaşkanlığı kararıyla Özel Çevre 
Koruma Bölgesi (ÖÇKB) ilan edilen Tavşan
Adası'nda İstanbul Üniversitesi (İÜ) Su 
Bilimleri Fakültesi'ndeki bilim insanları
araştırmalarını sürdürüyor. Haziran ayında
başlayan ve 1 yıl sürmesi planlanan 
çalışmayla ilgili İÜ Su Bilimleri Fakültesi Dekanı
Prof. Dr. Melek İşinibilir Okyar bilgi verdi

Okyar, "Müsilajı oluşturan türlerin 
denizlerimizde var olduğunu biliyoruz. Bunlar 
bazı ekolojik faktörlere bağlı olarak bazı 
baskılar altında müsilajı oluşturan türler. 
Bakteriyel aktivite de işin içine giriyor. Bu türleri
takip ederek aynı zamanda da müsilajın
oluşmasına katkı verebilecek türleri ortaya 
koymak adına yapmış olduğumuz bir proje” dedi

YAKIN TAKIP
MUSILAJA Okyar, "Marmara denizi çok özel bir ekosistem, pek çok sorunla mücadele ediyor ne

yazık ki. Çevresinde oldukça büyük şehirlere sahip, popülasyon açısından büyük şehirlere
sahip İstanbul, Bursa, İzmit gibi. Yoğun sanayi girdisi var. Yoğun tarımsal alan olması sebe-

biyle Marmara Bölgesi biliyorsunuz, tarımsal girdiler de var. Aynı zamanda Marmara Denizi'ni
biz hep şey deriz. Karadeniz'den sonra Türkiye'nin balıkçılık açısından en önemli alanı, fakat
son yapılan çalışmalar bu öneminin Marmara Denizi'nin yaşamış olduğu bu baskılardan do-
layı yavaş yavaş kaybetmekte olduğunu görüyoruz. Bu da acı bir olay. Marmara Denizi'nin

bu hale gelmesinde hiçbir mazeretimiz de yok. Çünkü iç denizimiz, her şeyinden her
türlü olumsuz faktörlerden etkilenmesinde biz sorumluyuz. Çünkü iç deniz. Doğal

olarak korunması yönünde alınacak kararların yerel yönetimler olsun, bakan-
lıklar olsun, alınması; bizlerin, biz üniversitelerin yapacağı çalışmalar

yönünde ilerliyor. Umarım yapacağımız çalışmalar tüm bu
alınacak karar için güzel sonuçlar verir" ifadele-

rini kullandı. 

MARMARA DENİZİ ÇOK
ÖZEL BİR EKOSİSTEM



 
 

Tüketiciyi Koruma Haftas'nn bir 
frsat olduğunu ifade eden Büyük-
çekmece Tüketiciyi Koruma ve Bi-

linçlendirme Derneği Başkan Sevgi 
Emanet, "Her yl dünyada 15-21 Mart ta-
rihlerinde,Tüketiciyi Koruma Haftas ola-
rak kutlanmaktadr. Tüketici haklarnn 
daha ileriye götürülmesi, bu haklara sayg 
gösterilmesi ve tüketici aleyhine uygulama-
lara karş tüketicilerin bilinçlendirilmesi 
için önemli bir frsattr. Türkiye genelinde 
geçen yl tüketicilerimizin tüketici hakem 
heyetlerine yaplan toplam 594 bin 270 
başvurunun yüzde 87,8’inin karara bağ-
land, bu kapsamda 860 milyon 778 bin 
208 lira değerinde uyuşmazlk değerlendi-
rildi. 265 bin 661 adetle perakende ticaret 
sektörünün başta gelirken , 95 bin 59 
adetle finansal hizmetler sektörünün ve 80 
bin 780 adetle abonelik hizmetleri sektörü 
izledi. Alnan kararlarn yüzde 59’unun tü-
keticiler lehine sonuçland. Tüketici hakem 
heyetlerine en çok 50 bin 515 adetle cep te-
lefonu, 40 bin 567 adetle ayakkab, 36 bin 
919 adetle internet abonelikleri, 31 bin 457 
adetle kredi kart üyelik ücreti ve 18 bin 
659 adetle GSM aboneliklerine ilişkin baş-
vuru yapld" dedi.  

Tüketici modeli değişti 

"Covid-19 salgnyla başlayan pandemi 
tüm dünyada petrol fiyatlarn, döviz ve 
altn kurlarn, borsalar, devletlerin ve in-
sanlarn sosyal ve ekonomik davranşlarn 
değiştirdi" diyen Emanet, "Bu dönemde ta-
sarrufa önem veren, daha hesapl harca-
yan, dijital kanal kullanmnda gelişmiş, 
karar verirken daha seçici davranan bir tü-
ketici modelinin ortaya çktğn hepbirlikte 
gözlemledik. Finansal kaynaklar açsndan 
daha kstl ve dikkatli, dijital teknoloji kul-
lanmnda daha cesur ve ilerici tüketiciler 
e-ticaret için çok ciddi bir potansiyele sa-
hipti ve internetten yaplan kartl ödeme iş-
lemleri, geçen yln ayn dönemindeki 
tutarn iki katnn üzerinde büyüdü.Bunun 
sebebini tüketicilerimizin gelir düzeyi artt 
diye değil 2020 Mart aynn ikinci yarsn-
dan itibaren kaplarn corona tedbirleri 
kapsamnda yasal olarak kapanmaya baş-
layan alşveriş merkezlerinin (AVM), hiz-
met sektörünün kapanmasnn yansmas 
tedirginlik ve panik olarak görmeliyiz" ifa-
delerini kulland.  

Koronay bahane ettiler 

Pandemi ile birlikte ticaretin kstlanmas, 
ülkeler aras ulaşmn kstlanmas ve tu-
rizm sektörünün azalşa geçmesi ile bera-

ber üretimin azaldğn dile getiren Ema-
net, "Yasaklardan dolay insanlarn dşa-
rya çkamamas da ekonominin 
yavaşlamasna neden oldu. İşletmeler ,es-
naflar ,üreticiler azalan kazançlarn ürün-
lerin fiyatlarn artrarak kapatmaya 
çalşmas sonucunda da hayat pahallğ 
daha da çok artt. Çeşitli sektörlerdeki 
ürün ve mallarn fiyatlarnda istismara gi-
dildi. Fiyatlarn serbest olmasn ve vatan-
daşn koronavirüs tedirginliğini, dşar 
çkmak yerine sanal alşverişe yönelmesini 
frsat bilen baz kesimler bu frsatlar pa-
raya çevirdi. Gerek Sanal alşveriş sitelerin 
de gerekse piyasada gda ürünlerine, te-
mizlik ve hijyen ürünlerine fahiş zamlar ya-
pld.  2020’nin başndan itibaren tüm 
dünyay etkisi altna alan koronavirüs sal-
gn ile dolarda çok ciddi yükselişler ya-
şand. Bu durumun ardndan özellikle ithal 
edilen ya da direkt yurtdşndan alnan 
ürünlerin fiyatlarndaki artşlar dolardaki 
yükselişin etkisi ile olduğu ifade edili-
yordu.Sütten ayçiçek yağna kadar vatan-
daşn sofrasna gelen neredeyse her 
ürünün fiyat fahiş tutarda artarken baz 
gda maddelerinde artşlar ise yüzde 100'e 
vard. Dolar bahane ederek fiyatlara jet h-
zyla zam yapanlar, döviz gerileyince fiyat 
indirimi yapmad maalesef. İmalatç, top-
tanc ve perakendecilerin satş fiyatlarna 
bir kstas, bir snrlama , bir kar oran geti-
rilmeli" dedi.  

Üretim yoksa büyüme de yok 

Konuşmasn, "Üretim olmadan, ne bü-
yüme olur, ne enflasyonla baş edilebilir, ne 
de işsizlikle. Ne zenginlik olur, ne istihdam 
olur, ne kalknma. Artk üretim çok sektörlü 
olmak zorunda" şeklinde sürdüren Emanet, 
"Günümüzde  uzun bir süredir tüketim, üre-
timden daha fazla...Para ise artk yatrm 
arac olmaktan çkp tüketim için bir emtia 
haline geldi.  2021ylnda Tüketiciler harca-
malarna yeniden şekil verecek,dünyadaki 
gelişmelere paralel bir hzla değişen tüketici 
davranşlar satn alma tercih ve şekillerine 
yansyacak. E- tüketicinin bilinç düzeyinin 
yön vereceği tüketici işlemlerinde tüketicinin 
nabzn tutan üretici ,satc,marka ve pera-
kendeciler bu dönemde büyüme sağlaya-
cak.Bu yüzden satclar dönüşümün 
farknda olmal ve tüketici hakknn inanc-
mzada göre kul hakk olduğu unutulma-
mal. Bizim kültürümüzde üretimin her 
aşamasnn sağlkl ve kaliteli olmasna yö-
nelik yüzlerce yl öncesine dayanan sözlü ve 
yazl kurallar mevcuttur.Artk bugünün tü-
keticisi dün bilinenden  çok farkl. Gerek ül-
kemizin gerekse tüm dünyann çok ciddi 
zorluklardan geçtiği bir dönemin içindeyiz. 

Coronavirüs krizi srasnda, bile dolandrc-
lar, siber suç işlemek üzere krizden fayda-
landlar. Virüsün neden olduğu korkulardan 
çkar sağladlar. Sahte ürünler satmak için 
internet siteleri kurup insanlarn paralarn 
ve kişisel bilgilerini almak için sahte e-pos-
talar, mesajlar ve sosyal medya paylaşmla-

rn kullandlar. İnsanlar dolandrmaktan, 
onlarn maddi, manevi ve dini duygularn 
istismar etmekten vazgeçin. Psikolojik zaaf-
larndan uzak durun. İnsanlarn acl, skn-
tl, korkulu, yaşllk vb. kriz durumlarndan 
faydalanmay brakn artk. Kul hakkna gir-
meyin" uyarsn yapt. 

SAVAŞ ATAK 

MAKİNE İhracatçlar Birliği 
(MAİB) yln ilk 2 aynda yap-
lan toplam makine ihracatnn 3 

milyar dolar olduğunu açklad. En büyük 
ihracat pazarlarndan Almanya, İngiltere ve 
Fransa'da ihracat artş çift hanelerde ger-
çekleşen makine sektörü, geçtiğimiz yln ilk 
2 ayna göre 200 milyon dolar daha fazla 
ihracat yapt. Makine İhracatçlar Birliği 
Başkan Kutlu Karavelioğlu, “2020'nin ilk 2 
aynda imza attğmz yüzde 5 ihracat artş-
nn üzerine bu yl 7,4 ilave puan daha koy-
may başardk. Pandemideki ilk dalga 
sebebiyle geçen yl yüzde 28 düşüş yaşadğ-
mz ikinci çeyrek, bu yl ihracatta sçrama 
aylar olacak. Nisan ve Mays aylarnda 
yüzde 100’e varan artşlar yaşanacak” dedi. 

Sçrama aylar olacak 

Toplam ihracatnn yardan fazlasn Av-
rupa Birliği’ne gerçekleştiren Türk makine 
sektörü, koronavirüs kstlamalarnn ilk 
çeyrekte de devam ettiği birçok ülkede ihra-
catn artrd. İhracat geçtiğimiz yln ayn 
dönemine göre yüzde 7,4 artan sektör, ilk 2 
ay sonunda 3 milyar dolar ihracat gerçek-
leştirdi. İkinci çeyrekte büyük artşlar yaşa-
nacağn belirten Makine İhracatçlar 
Birliği Başkan Kutlu Karavelioğlu, 
"2020'nin ilk 2 aynda imza attğmz yüzde 
5 ihracat artşnn üzerine bu yl ilave 7,4 
puan daha koymay başardk. Pandemideki 
ilk dalga sebebiyle geçen yl yüzde 28 düşüş 
yaşadğmz ikinci çeyrek, bu yl ihracatta 
sçrama aylar olacak. Aş çalşmalarnn 
devam ettiği Avrupa’da açlmalarn başla-
mas ve geçtiğimiz yln baz etkisiyle birlikte, 
Nisan ve Mays aylarnda yüzde 100’e 
varan artşlar yaşanacak" diye konuştu.  

İlgi devam ediyor 

AB’li üreticilerin son birkaç ayda önemli bir 
sipariş yoğunluğu oluşturduğunu belirten 
Karavelioğlu, bu talebe yant vermek için 
büyük çaba sarf ettiklerini belirterek şunlar 
söyledi: "Almanya, İngiltere, Fransa ve 
İtalya gibi AB'nin önde gelen ülkelerine ma-
kine ihracatmz son çeyrekte sra dş bir 
yükselişe geçti. Bu ülkelerde ihracat artş-
mz sadece Aralk aynda yüzde 20 ile yüzde 
50 arasnda gerçekleşti. AB'li üreticilerin 
2021'de de gözü kulağ Türkiye'nin makine-
cilerinde olacaktr. Yln ilk aynda AB'nin en 
büyük üreticilerinde yüzde 20'lere ulaşan ih-
racat artşmz, oluşturduğumuz memnuni-
yetin ve bize olan ilginin sürdüğünün bir 
göstergesidir."  

Yatrmlar hzland 

Makine ve teçhizat yatrmlarnda 4. çey-
rekte yaşanan yüzde 38,7'lik artşn, makine 
teçhizat yatrmlarnn dünyada yüzde 8 da-
raldğ bir yln sonunda gelmesinin öne-
mine vurgu yapan Karavelioğlu, "Dünyann 
durma noktasna geldiği geçtiğimiz sene 
Türkiye’de 577 milyar TL makine teçhizat 
yatrm yapld ve bunun yüzde 36’ya denk 
gelen 210 milyar TL kadar yln son üç 
aynda gerçekleşti. Son çeyrekte bir önceki 
yla göre yaşanan yüzde 38,7’lik artşn bir 
önemi de 2019 son çeyreğindeki yüzde 13 
artşn üzerine eklenmesi ve baz etkisi içer-
memesiydi. Pandemiye rağmen makine ve 
teçhizat yatrmlarnn son sürat devam et-
mesinin birkaç sebebi var. Öncelikle Tür-
kiye, tedarik zincirlerinin yeniden 
yaplandğ bu süreçte dş ticaretten daha 
fazla pay almak istiyor. Yurt içinde üretimi 
artrma isteğinin yannda sürdürülebilirlik 
uyumu, enerji verimliliği ve dijitalleşme gibi 
zorunluluklar da üretim tesislerinin tevsi 
modernizasyonunu gerekli klyor. Yatrm 
teşvik belgelerinin de katksyla, yatrmlar-
daki artşn bu yl da süreceğini öngörüyo-
ruz. Fakat bu yatrmlar için makine 
ithalatna harcanan para, mineral yakt ve 
yağ ithalat için harcanan paraya yaklaşt. 
Ekonomimize büyük külfet getiren bu du-
ruma karş, kalite ve performansn sigortas 
olan teknik mevzuat ve gümrük muayene-
leri ile piyasa denetim ve gözetim mekaniz-
malarnn tavizsiz ve en yaygn biçimde 
uygulanmas gerekiyor" açklamasn yapt.  
TAYLAN DAŞDÖĞEN

İHRACATTA  
YÜZDE 7 ARTIŞ
Makine İhracatçlar Birliği (MAİB) yln ilk 2 
aynda yaplan toplam makine ihracatnn 3 

milyar dolar olduğunu açklad. En büyük 
ihracat pazarlarndan Almanya, İngiltere ve 

Fransa'da ihracat artş çift hanelerde ger-
çekleşen makine sektörü, geçtiğimiz yln ilk 

2 ayna göre 200 milyon dolar daha fazla 
ihracat yapt. İlk 2 ayda makine ihracatnda 

yüzde 7,4 artş gerçekleşti 

CHP Genel Başkan Yardmcs ve İs-
tanbul Milletvekili Onursal Adgü-
zel, Türkiye’nin “Endüstri 4.0” 

sürecini değerlendirdi. Türkiye’nin Endüstri 4.0 
konusunda gelişmiş ülkelerin gerisinde kald-
ğn belirten Adgüzel, "Bugünkü tablodan Tür-
kiye’nin Endüstri 4.0’a hazr olmadğn 
görüyoruz. Yaplan araştrmalar, Türkiye’de sa-
nayiinin dijital olgunluk seviyesinin Endüstri 
2.0 ile Endüstri 3.0 arasnda olduğunu ortaya 
koyuyor. Türkiye, üretimin geleceği bakmn-
dan riskli ülkeler kategorisinde değerlendirilir-
ken, önümüzdeki 10 yl içinde yaşanacak 
otomasyonun ve dijitalleşmenin etkisiyle 7,6 
milyon işin kaybolarak yeni işlere dönüşebile-

ceği belirtiliyor. Türkiye dijital dönüşüm için 
topyekun seferberlik başlatmas gereken bir dö-
nemde, ksr tartşmalar ile zaman kaybediyor" 
dedi.  

Türkiye riskli görülüyor 

Türkiye’nin “Endüstri 4.0” sürecini değerlendi-
ren Adgüzel, "Dünya Ekonomik Forumu tara-
fndan hazrlanan ve ülkelerin geleceğin üretim 
teknolojilerine ne ölçüde hazr olduğunu ince-
leyen 2018 tarihli bir raporda Türkiye, 100 ülke 
arasnda üretim yaps bakmndan 32., üretim 
dinamikleri bakmndan ise 57. srada gösteril-
miştir. Söz konusu raporda Türkiye, hâliha-
zrda güçlü bir üretim yapsna sahip olmakla 

birlikte, üretimin geleceği bakmndan riskli ül-
keler kategorisinde değerlendirilmiştir. Endüstri 
4.0 sürecinin önemli bileşenlerinden biri bulut 
bilişimdir. Nitekim Büyük Verinin Endüstri 
4.0’da uygulanabilmesi bulut bilişim sayesinde-
dir. 2018 tarihli bir çalşma; bilgi teknolojileri 
seviyesi, siber güvenlik, veri gizliliği, fikri mülki-
yet haklar vb. kriterler üzerinden puanlama ya-
parak ülkeleri bulut bilişimi başlğ altnda 
sralamştr. Business Software Alliance (BSA) 
tarafndan yaplan çalşmada, Almanya 84,0 
puan ile birinci olurken, Japonya 82,1 puanla 
dünyada ikinci srada gösterilmiştir. Türkiye 24 
ülkenin incelendiği bu çalşmada ancak 16. s-
rada yer alabilmiştir" bilgisini verdi.  

Türkiye Endüstri 4.0’a hazr değil
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ISTISMARDAN 
VAZGECIN!

Büyükçekmece Tüketiciyi Koruma ve Bilinçlendirme Derneği Başkan Sevgi Emanet,  
15-21 Mart Tüketiciyi Koruma Haftas münasebetiyle bir mesaj yaymlad. Emanet  

mesajnda, “Korona  srasnda, bile dolandrclar, siber suç işlemek üzere krizden  
faydalandlar. Virüsün neden olduğu korkulardan çkar sağladlar. İnsanlar  

dolandrmaktan, onlarn maddi, manevi ve dini duygularn istismar etmekten  
vazgeçin. Psikolojik zaaflarndan uzak durun. Kul hakkna girmeyin” uyarsn yapt. 

KRİZDEN BİLE 

FAYDANLANDILAR

BÜYÜKÇEKMECE Tüketiciyi Koruma ve 
Bilinçlendirme Derneği Başkan Sevgi 
Emanet, "Koronavirüsle beraber insan-
larla aramza sosyal mesafe koymamz 
gerektiğini, sağlkl yaşamak ve nefes 
alabilmek için sosyal alanlara, parklara, 
bahçelere, açk hava gibi yeşil alanlara 
ihtiyaç hiç olmadğ kadar artt.Etraf-
mzdaki  beton yğnlarna baktğmzda 
nefes almak için, vakit geçirebimek için 
açk alanlarn azlğ da gözden kaçmyor 
elbet. Umarm virüs sonras normal-
leşme döneminde bu tarz alanlar geniş-
letmeye yönelik çalşmalar yaplr. Böyle 
bir hafta içerisinde daha söyleyecek çok 
sözümüz var.Tüketicinin korunmas esas 
görev alanmz arasnda olduğundan tü-
keticilerin bilinçlendirilmesi konusunda 
Tüketiciyi Koruma Haftas’na bağl kal-
madan tüketicilerin haklarn aramalar 
için yllardr özveri ile çalşyoruz. Der-
neğimiz Tüketicilerimizin Korunmas 
Hakkndaki Kanunda yer alan tüm hü-
kümler ile ilgili konularda, vatandaşlar-
dan gelen başvurular değerlendirilerek 
tüketici, satc arasnda uzlaş sağlama 
çalşmalar , tüketicilere yasal haklar ko-
nusunda bilgilendirme ve yasal çözüm 
mercilerine yönlendirme çalşmalarn 
sizlerin desteği ve teveccühü ile ilk günkü 
heves ve azimle devam ettiriyor. Bilin-
çlendirmek ve korumak  alannda öncü-
lük görevini bu güne kadar olduğu gibi 

bundan sonrada yerine getirmeyi sürdü-
recektir.  Bu vesileyle ülkemizin her ferdi-
nin bilinçli tüketim anlayşna sahip 
olmasn, haklarn aramada bilinçli, 
cesur ve girişken olmalarn , ülkemizde 
ve bütün dünyada tüketici haklarnn ko-
runmas ve bu haklara sayg duyulma-
sn diliyor, tüm vatandaşlarn 15 Mart 
Dünya Tüketiciler Gününü  kutluyor 
sevgi ve sayglarm sunuyorum" açkla-
masnda bulundu.  

HER YER BETON YIĞINI! 

"TÜKETİCİLERİN gerçek tüketimini oluş-
turan gda ürünlerinin yeterince yer al-
madğ yllk enflasyon sepetinin gerçekte  
alşveriş poşetlerine yansyan enflasyonu 
yani "hissedilen enflasyonu" yanstmad-
ğn ve gdaya erişimin ciddi bir mesele 
haline geldiğini ,fiyatlardaki artşla gelir-
lerindeki artşn doğru oranda olmad-
ğn  ifade eden tüketicilerin says 
oldukça çok" diyen Emanet, konuşma-
sn şöyle sürdürdü; "Sepetin yllk en-
flasyon hesaplamalar yaklaşrken, fiyat 
azalan ürünlerle revize edilmesinide dile 
getiren vatandaşlar ayrca tüketici güveni 
üzerinde bask yaratan etkenler ara-
snda, yeniden vaka saylarndaki artş ile 
beraber ekonomik belirsizliklerin ön 
plana çkmasndan tedirginler. Her gün 
gelişen teknoloji reklamlar,durmakszn 
açlan AVM'ler, karşmza çkan türlü 
türlü satş yöntemleri insanlar daha çok 
tükettirmek üzerine kurulmuş bir meka-
nizma. Bu yoğun saldrlara dur deme-

miz mümkün gibi görünmüyor, ancak 
bilinçli tüketici olmak ve tüketebilmek 
bizim elimizde." 

TÜKETİCİ BİLİNÇLİ OLMALI 

Onursal 
Adgüzel

Sevgi 
Emanet

 
 

T üketiciyi Koruma Haftas'nn bir 
frsat olduğunu ifade eden Büyük-
çekmece Tüketiciyi Koruma ve Bi-

linçlendirme Derneği Başkan Sevgi 
Emanet, "Her yl dünyada 15-21 Mart ta-
rihlerinde,Tüketiciyi Koruma Haftas ola-
rak kutlanmaktadr. Tüketici haklarnn 
daha ileriye götürülmesi, bu haklara sayg 
gösterilmesi ve tüketici aleyhine uygulama-
lara karş tüketicilerin bilinçlendirilmesi 
için önemli bir frsattr. Türkiye genelinde 
geçen yl tüketicilerimizin tüketici hakem 
heyetlerine yaplan toplam 594 bin 270 
başvurunun yüzde 87,8’inin karara bağ-
land, bu kapsamda 860 milyon 778 bin 
208 lira değerinde uyuşmazlk değerlendi-
rildi. 265 bin 661 adetle perakende ticaret 
sektörünün başta gelirken , 95 bin 59 
adetle finansal hizmetler sektörünün ve 80 
bin 780 adetle abonelik hizmetleri sektörü 
izledi. Alnan kararlarn yüzde 59’unun tü-
keticiler lehine sonuçland. Tüketici hakem 
heyetlerine en çok 50 bin 515 adetle cep te-
lefonu, 40 bin 567 adetle ayakkab, 36 bin 
919 adetle internet abonelikleri, 31 bin 457 
adetle kredi kart üyelik ücreti ve 18 bin 
659 adetle GSM aboneliklerine ilişkin baş-
vuru yapld" dedi.  

Tüketici modeli değişti 

"Covid-19 salgnyla başlayan pandemi 
tüm dünyada petrol fiyatlarn, döviz ve 
altn kurlarn, borsalar, devletlerin ve in-
sanlarn sosyal ve ekonomik davranşlarn 
değiştirdi" diyen Emanet, "Bu dönemde ta-
sarrufa önem veren, daha hesapl harca-
yan, dijital kanal kullanmnda gelişmiş, 
karar verirken daha seçici davranan bir tü-
ketici modelinin ortaya çktğn hepbirlikte 
gözlemledik. Finansal kaynaklar açsndan 
daha kstl ve dikkatli, dijital teknoloji kul-
lanmnda daha cesur ve ilerici tüketiciler 
e-ticaret için çok ciddi bir potansiyele sa-
hipti ve internetten yaplan kartl ödeme iş-
lemleri, geçen yln ayn dönemindeki 
tutarn iki katnn üzerinde büyüdü.Bunun 
sebebini tüketicilerimizin gelir düzeyi artt 
diye değil 2020 Mart aynn ikinci yarsn-
dan itibaren kaplarn corona tedbirleri 
kapsamnda yasal olarak kapanmaya baş-
layan alşveriş merkezlerinin (AVM), hiz-
met sektörünün kapanmasnn yansmas 
tedirginlik ve panik olarak görmeliyiz" ifa-
delerini kulland.  

Koronay bahane ettiler 

Pandemi ile birlikte ticaretin kstlanmas, 
ülkeler aras ulaşmn kstlanmas ve tu-
rizm sektörünün azalşa geçmesi ile bera-

ber üretimin azaldğn dile getiren Ema-
net, "Yasaklardan dolay insanlarn dşa-
rya çkamamas da ekonominin 
yavaşlamasna neden oldu. İşletmeler ,es-
naflar ,üreticiler azalan kazançlarn ürün-
lerin fiyatlarn artrarak kapatmaya 
çalşmas sonucunda da hayat pahallğ 
daha da çok artt. Çeşitli sektörlerdeki 
ürün ve mallarn fiyatlarnda istismara gi-
dildi. Fiyatlarn serbest olmasn ve vatan-
daşn koronavirüs tedirginliğini, dşar 
çkmak yerine sanal alşverişe yönelmesini 
frsat bilen baz kesimler bu frsatlar pa-
raya çevirdi. Gerek Sanal alşveriş sitelerin 
de gerekse piyasada gda ürünlerine, te-
mizlik ve hijyen ürünlerine fahiş zamlar ya-
pld.  2020’nin başndan itibaren tüm 
dünyay etkisi altna alan koronavirüs sal-
gn ile dolarda çok ciddi yükselişler ya-
şand. Bu durumun ardndan özellikle ithal 
edilen ya da direkt yurtdşndan alnan 
ürünlerin fiyatlarndaki artşlar dolardaki 
yükselişin etkisi ile olduğu ifade edili-
yordu.Sütten ayçiçek yağna kadar vatan-
daşn sofrasna gelen neredeyse her 
ürünün fiyat fahiş tutarda artarken baz 
gda maddelerinde artşlar ise yüzde 100'e 
vard. Dolar bahane ederek fiyatlara jet h-
zyla zam yapanlar, döviz gerileyince fiyat 
indirimi yapmad maalesef. İmalatç, top-
tanc ve perakendecilerin satş fiyatlarna 
bir kstas, bir snrlama , bir kar oran geti-
rilmeli" dedi.  

Üretim yoksa büyüme de yok 

Konuşmasn, "Üretim olmadan, ne bü-
yüme olur, ne enflasyonla baş edilebilir, ne 
de işsizlikle. Ne zenginlik olur, ne istihdam 
olur, ne kalknma. Artk üretim çok sektörlü 
olmak zorunda" şeklinde sürdüren Emanet, 
"Günümüzde  uzun bir süredir tüketim, üre-
timden daha fazla...Para ise artk yatrm 
arac olmaktan çkp tüketim için bir emtia 
haline geldi.  2021ylnda Tüketiciler harca-
malarna yeniden şekil verecek,dünyadaki 
gelişmelere paralel bir hzla değişen tüketici 
davranşlar satn alma tercih ve şekillerine 
yansyacak. E- tüketicinin bilinç düzeyinin 
yön vereceği tüketici işlemlerinde tüketicinin 
nabzn tutan üretici ,satc,marka ve pera-
kendeciler bu dönemde büyüme sağlaya-
cak.Bu yüzden satclar dönüşümün 
farknda olmal ve tüketici hakknn inanc-
mzada göre kul hakk olduğu unutulma-
mal. Bizim kültürümüzde üretimin her 
aşamasnn sağlkl ve kaliteli olmasna yö-
nelik yüzlerce yl öncesine dayanan sözlü ve 
yazl kurallar mevcuttur.Artk bugünün tü-
keticisi dün bilinenden  çok farkl. Gerek ül-
kemizin gerekse tüm dünyann çok ciddi 
zorluklardan geçtiği bir dönemin içindeyiz. 

Coronavirüs krizi srasnda, bile dolandrc-
lar, siber suç işlemek üzere krizden fayda-
landlar. Virüsün neden olduğu korkulardan 
çkar sağladlar. Sahte ürünler satmak için 
internet siteleri kurup insanlarn paralarn 
ve kişisel bilgilerini almak için sahte e-pos-
talar, mesajlar ve sosyal medya paylaşmla-

rn kullandlar. İnsanlar dolandrmaktan, 
onlarn maddi, manevi ve dini duygularn 
istismar etmekten vazgeçin. Psikolojik zaaf-
larndan uzak durun. İnsanlarn acl, skn-
tl, korkulu, yaşllk vb. kriz durumlarndan 
faydalanmay brakn artk. Kul hakkna gir-
meyin" uyarsn yapt. 

SAVAŞ ATAK 

MAKİNE İhracatçlar Birliği 
(MAİB) yln ilk 2 aynda yap-
lan toplam makine ihracatnn 3 

milyar dolar olduğunu açklad. En büyük 
ihracat pazarlarndan Almanya, İngiltere ve 
Fransa'da ihracat artş çift hanelerde ger-
çekleşen makine sektörü, geçtiğimiz yln ilk 
2 ayna göre 200 milyon dolar daha fazla 
ihracat yapt. Makine İhracatçlar Birliği 
Başkan Kutlu Karavelioğlu, “2020'nin ilk 2 
aynda imza attğmz yüzde 5 ihracat artş-
nn üzerine bu yl 7,4 ilave puan daha koy-
may başardk. Pandemideki ilk dalga 
sebebiyle geçen yl yüzde 28 düşüş yaşadğ-
mz ikinci çeyrek, bu yl ihracatta sçrama 
aylar olacak. Nisan ve Mays aylarnda 
yüzde 100’e varan artşlar yaşanacak” dedi. 

Sçrama aylar olacak 

Toplam ihracatnn yardan fazlasn Av-
rupa Birliği’ne gerçekleştiren Türk makine 
sektörü, koronavirüs kstlamalarnn ilk 
çeyrekte de devam ettiği birçok ülkede ihra-
catn artrd. İhracat geçtiğimiz yln ayn 
dönemine göre yüzde 7,4 artan sektör, ilk 2 
ay sonunda 3 milyar dolar ihracat gerçek-
leştirdi. İkinci çeyrekte büyük artşlar yaşa-
nacağn belirten Makine İhracatçlar 
Birliği Başkan Kutlu Karavelioğlu, 
"2020'nin ilk 2 aynda imza attğmz yüzde 
5 ihracat artşnn üzerine bu yl ilave 7,4 
puan daha koymay başardk. Pandemideki 
ilk dalga sebebiyle geçen yl yüzde 28 düşüş 
yaşadğmz ikinci çeyrek, bu yl ihracatta 
sçrama aylar olacak. Aş çalşmalarnn 
devam ettiği Avrupa’da açlmalarn başla-
mas ve geçtiğimiz yln baz etkisiyle birlikte, 
Nisan ve Mays aylarnda yüzde 100’e 
varan artşlar yaşanacak" diye konuştu.  

İlgi devam ediyor 

AB’li üreticilerin son birkaç ayda önemli bir 
sipariş yoğunluğu oluşturduğunu belirten 
Karavelioğlu, bu talebe yant vermek için 
büyük çaba sarf ettiklerini belirterek şunlar 
söyledi: "Almanya, İngiltere, Fransa ve 
İtalya gibi AB'nin önde gelen ülkelerine ma-
kine ihracatmz son çeyrekte sra dş bir 
yükselişe geçti. Bu ülkelerde ihracat artş-
mz sadece Aralk aynda yüzde 20 ile yüzde 
50 arasnda gerçekleşti. AB'li üreticilerin 
2021'de de gözü kulağ Türkiye'nin makine-
cilerinde olacaktr. Yln ilk aynda AB'nin en 
büyük üreticilerinde yüzde 20'lere ulaşan ih-
racat artşmz, oluşturduğumuz memnuni-
yetin ve bize olan ilginin sürdüğünün bir 
göstergesidir."  

Yatrmlar hzland 

Makine ve teçhizat yatrmlarnda 4. çey-
rekte yaşanan yüzde 38,7'lik artşn, makine 
teçhizat yatrmlarnn dünyada yüzde 8 da-
raldğ bir yln sonunda gelmesinin öne-
mine vurgu yapan Karavelioğlu, "Dünyann 
durma noktasna geldiği geçtiğimiz sene 
Türkiye’de 577 milyar TL makine teçhizat 
yatrm yapld ve bunun yüzde 36’ya denk 
gelen 210 milyar TL kadar yln son üç 
aynda gerçekleşti. Son çeyrekte bir önceki 
yla göre yaşanan yüzde 38,7’lik artşn bir 
önemi de 2019 son çeyreğindeki yüzde 13 
artşn üzerine eklenmesi ve baz etkisi içer-
memesiydi. Pandemiye rağmen makine ve 
teçhizat yatrmlarnn son sürat devam et-
mesinin birkaç sebebi var. Öncelikle Tür-
kiye, tedarik zincirlerinin yeniden 
yaplandğ bu süreçte dş ticaretten daha 
fazla pay almak istiyor. Yurt içinde üretimi 
artrma isteğinin yannda sürdürülebilirlik 
uyumu, enerji verimliliği ve dijitalleşme gibi 
zorunluluklar da üretim tesislerinin tevsi 
modernizasyonunu gerekli klyor. Yatrm 
teşvik belgelerinin de katksyla, yatrmlar-
daki artşn bu yl da süreceğini öngörüyo-
ruz. Fakat bu yatrmlar için makine 
ithalatna harcanan para, mineral yakt ve 
yağ ithalat için harcanan paraya yaklaşt. 
Ekonomimize büyük külfet getiren bu du-
ruma karş, kalite ve performansn sigortas 
olan teknik mevzuat ve gümrük muayene-
leri ile piyasa denetim ve gözetim mekaniz-
malarnn tavizsiz ve en yaygn biçimde 
uygulanmas gerekiyor" açklamasn yapt.  
TAYLAN DAŞDÖĞEN

İHRACATTA  
YÜZDE 7 ARTIŞ
Makine İhracatçlar Birliği (MAİB) yln ilk 2 
aynda yaplan toplam makine ihracatnn 3 
milyar dolar olduğunu açklad. En büyük 

ihracat pazarlarndan Almanya, İngiltere ve 
Fransa'da ihracat artş çift hanelerde ger-

çekleşen makine sektörü, geçtiğimiz yln ilk 
2 ayna göre 200 milyon dolar daha fazla 

ihracat yapt. İlk 2 ayda makine ihracatnda 
yüzde 7,4 artş gerçekleşti 

CHP Genel Başkan Yardmcs ve İs-
tanbul Milletvekili Onursal Adgü-
zel, Türkiye’nin “Endüstri 4.0” 

sürecini değerlendirdi. Türkiye’nin Endüstri 4.0 
konusunda gelişmiş ülkelerin gerisinde kald-
ğn belirten Adgüzel, "Bugünkü tablodan Tür-
kiye’nin Endüstri 4.0’a hazr olmadğn 
görüyoruz. Yaplan araştrmalar, Türkiye’de sa-
nayiinin dijital olgunluk seviyesinin Endüstri 
2.0 ile Endüstri 3.0 arasnda olduğunu ortaya 
koyuyor. Türkiye, üretimin geleceği bakmn-
dan riskli ülkeler kategorisinde değerlendirilir-
ken, önümüzdeki 10 yl içinde yaşanacak 
otomasyonun ve dijitalleşmenin etkisiyle 7,6 
milyon işin kaybolarak yeni işlere dönüşebile-

ceği belirtiliyor. Türkiye dijital dönüşüm için 
topyekun seferberlik başlatmas gereken bir dö-
nemde, ksr tartşmalar ile zaman kaybediyor" 
dedi.  

Türkiye riskli görülüyor 

Türkiye’nin “Endüstri 4.0” sürecini değerlendi-
ren Adgüzel, "Dünya Ekonomik Forumu tara-
fndan hazrlanan ve ülkelerin geleceğin üretim 
teknolojilerine ne ölçüde hazr olduğunu ince-
leyen 2018 tarihli bir raporda Türkiye, 100 ülke 
arasnda üretim yaps bakmndan 32., üretim 
dinamikleri bakmndan ise 57. srada gösteril-
miştir. Söz konusu raporda Türkiye, hâliha-
zrda güçlü bir üretim yapsna sahip olmakla 

birlikte, üretimin geleceği bakmndan riskli ül-
keler kategorisinde değerlendirilmiştir. Endüstri 
4.0 sürecinin önemli bileşenlerinden biri bulut 
bilişimdir. Nitekim Büyük Verinin Endüstri 
4.0’da uygulanabilmesi bulut bilişim sayesinde-
dir. 2018 tarihli bir çalşma; bilgi teknolojileri 
seviyesi, siber güvenlik, veri gizliliği, fikri mülki-
yet haklar vb. kriterler üzerinden puanlama ya-
parak ülkeleri bulut bilişimi başlğ altnda 
sralamştr. Business Software Alliance (BSA) 
tarafndan yaplan çalşmada, Almanya 84,0 
puan ile birinci olurken, Japonya 82,1 puanla 
dünyada ikinci srada gösterilmiştir. Türkiye 24 
ülkenin incelendiği bu çalşmada ancak 16. s-
rada yer alabilmiştir" bilgisini verdi.  

Türkiye Endüstri 4.0’a hazr değil
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ISTISMARDAN 
VAZGECIN!

Büyükçekmece Tüketiciyi Koruma ve Bilinçlendirme Derneği Başkan Sevgi Emanet,  
15-21 Mart Tüketiciyi Koruma Haftas münasebetiyle bir mesaj yaymlad. Emanet  
mesajnda, “Korona  srasnda, bile dolandrclar, siber suç işlemek üzere krizden  

faydalandlar. Virüsün neden olduğu korkulardan çkar sağladlar. İnsanlar  
dolandrmaktan, onlarn maddi, manevi ve dini duygularn istismar etmekten  

vazgeçin. Psikolojik zaaflarndan uzak durun. Kul hakkna girmeyin” uyarsn yapt. 

KRİZDEN BİLE 

FAYDANLANDILAR

BÜYÜKÇEKMECE Tüketiciyi Koruma ve 
Bilinçlendirme Derneği Başkan Sevgi 
Emanet, "Koronavirüsle beraber insan-
larla aramza sosyal mesafe koymamz 
gerektiğini, sağlkl yaşamak ve nefes 
alabilmek için sosyal alanlara, parklara, 
bahçelere, açk hava gibi yeşil alanlara 
ihtiyaç hiç olmadğ kadar artt.Etraf-
mzdaki  beton yğnlarna baktğmzda 
nefes almak için, vakit geçirebimek için 
açk alanlarn azlğ da gözden kaçmyor 
elbet. Umarm virüs sonras normal-
leşme döneminde bu tarz alanlar geniş-
letmeye yönelik çalşmalar yaplr. Böyle 
bir hafta içerisinde daha söyleyecek çok 
sözümüz var.Tüketicinin korunmas esas 
görev alanmz arasnda olduğundan tü-
keticilerin bilinçlendirilmesi konusunda 
Tüketiciyi Koruma Haftas’na bağl kal-
madan tüketicilerin haklarn aramalar 
için yllardr özveri ile çalşyoruz. Der-
neğimiz Tüketicilerimizin Korunmas 
Hakkndaki Kanunda yer alan tüm hü-
kümler ile ilgili konularda, vatandaşlar-
dan gelen başvurular değerlendirilerek 
tüketici, satc arasnda uzlaş sağlama 
çalşmalar , tüketicilere yasal haklar ko-
nusunda bilgilendirme ve yasal çözüm 
mercilerine yönlendirme çalşmalarn 
sizlerin desteği ve teveccühü ile ilk günkü 
heves ve azimle devam ettiriyor. Bilin-
çlendirmek ve korumak  alannda öncü-
lük görevini bu güne kadar olduğu gibi 

bundan sonrada yerine getirmeyi sürdü-
recektir.  Bu vesileyle ülkemizin her ferdi-
nin bilinçli tüketim anlayşna sahip 
olmasn, haklarn aramada bilinçli, 
cesur ve girişken olmalarn , ülkemizde 
ve bütün dünyada tüketici haklarnn ko-
runmas ve bu haklara sayg duyulma-
sn diliyor, tüm vatandaşlarn 15 Mart 
Dünya Tüketiciler Gününü  kutluyor 
sevgi ve sayglarm sunuyorum" açkla-
masnda bulundu.  

HER YER BETON YIĞINI! 

"TÜKETİCİLERİN gerçek tüketimini oluş-
turan gda ürünlerinin yeterince yer al-
madğ yllk enflasyon sepetinin gerçekte  
alşveriş poşetlerine yansyan enflasyonu 
yani "hissedilen enflasyonu" yanstmad-
ğn ve gdaya erişimin ciddi bir mesele 
haline geldiğini ,fiyatlardaki artşla gelir-
lerindeki artşn doğru oranda olmad-
ğn  ifade eden tüketicilerin says 
oldukça çok" diyen Emanet, konuşma-
sn şöyle sürdürdü; "Sepetin yllk en-
flasyon hesaplamalar yaklaşrken, fiyat 
azalan ürünlerle revize edilmesinide dile 
getiren vatandaşlar ayrca tüketici güveni 
üzerinde bask yaratan etkenler ara-
snda, yeniden vaka saylarndaki artş ile 
beraber ekonomik belirsizliklerin ön 
plana çkmasndan tedirginler. Her gün 
gelişen teknoloji reklamlar,durmakszn 
açlan AVM'ler, karşmza çkan türlü 
türlü satş yöntemleri insanlar daha çok 
tükettirmek üzerine kurulmuş bir meka-
nizma. Bu yoğun saldrlara dur deme-

miz mümkün gibi görünmüyor, ancak 
bilinçli tüketici olmak ve tüketebilmek 
bizim elimizde." 

TÜKETİCİ BİLİNÇLİ OLMALI 

Onursal 
Adgüzel

Sevgi 
Emanet
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Tüketiciyi Koruma Haftas'nn bir 
frsat olduğunu ifade eden Büyük-
çekmece Tüketiciyi Koruma ve Bi-

linçlendirme Derneği Başkan Sevgi 
Emanet, "Her yl dünyada 15-21 Mart ta-
rihlerinde,Tüketiciyi Koruma Haftas ola-
rak kutlanmaktadr. Tüketici haklarnn 
daha ileriye götürülmesi, bu haklara sayg 
gösterilmesi ve tüketici aleyhine uygulama-
lara karş tüketicilerin bilinçlendirilmesi 
için önemli bir frsattr. Türkiye genelinde 
geçen yl tüketicilerimizin tüketici hakem 
heyetlerine yaplan toplam 594 bin 270 
başvurunun yüzde 87,8’inin karara bağ-
land, bu kapsamda 860 milyon 778 bin 
208 lira değerinde uyuşmazlk değerlendi-
rildi. 265 bin 661 adetle perakende ticaret 
sektörünün başta gelirken , 95 bin 59 
adetle finansal hizmetler sektörünün ve 80 
bin 780 adetle abonelik hizmetleri sektörü 
izledi. Alnan kararlarn yüzde 59’unun tü-
keticiler lehine sonuçland. Tüketici hakem 
heyetlerine en çok 50 bin 515 adetle cep te-
lefonu, 40 bin 567 adetle ayakkab, 36 bin 
919 adetle internet abonelikleri, 31 bin 457 
adetle kredi kart üyelik ücreti ve 18 bin 
659 adetle GSM aboneliklerine ilişkin baş-
vuru yapld" dedi.  

Tüketici modeli değişti 

"Covid-19 salgnyla başlayan pandemi 
tüm dünyada petrol fiyatlarn, döviz ve 
altn kurlarn, borsalar, devletlerin ve in-
sanlarn sosyal ve ekonomik davranşlarn 
değiştirdi" diyen Emanet, "Bu dönemde ta-
sarrufa önem veren, daha hesapl harca-
yan, dijital kanal kullanmnda gelişmiş, 
karar verirken daha seçici davranan bir tü-
ketici modelinin ortaya çktğn hepbirlikte 
gözlemledik. Finansal kaynaklar açsndan 
daha kstl ve dikkatli, dijital teknoloji kul-
lanmnda daha cesur ve ilerici tüketiciler 
e-ticaret için çok ciddi bir potansiyele sa-
hipti ve internetten yaplan kartl ödeme iş-
lemleri, geçen yln ayn dönemindeki 
tutarn iki katnn üzerinde büyüdü.Bunun 
sebebini tüketicilerimizin gelir düzeyi artt 
diye değil 2020 Mart aynn ikinci yarsn-
dan itibaren kaplarn corona tedbirleri 
kapsamnda yasal olarak kapanmaya baş-
layan alşveriş merkezlerinin (AVM), hiz-
met sektörünün kapanmasnn yansmas 
tedirginlik ve panik olarak görmeliyiz" ifa-
delerini kulland.  

Koronay bahane ettiler 

Pandemi ile birlikte ticaretin kstlanmas, 
ülkeler aras ulaşmn kstlanmas ve tu-
rizm sektörünün azalşa geçmesi ile bera-

ber üretimin azaldğn dile getiren Ema-
net, "Yasaklardan dolay insanlarn dşa-
rya çkamamas da ekonominin 
yavaşlamasna neden oldu. İşletmeler ,es-
naflar ,üreticiler azalan kazançlarn ürün-
lerin fiyatlarn artrarak kapatmaya 
çalşmas sonucunda da hayat pahallğ 
daha da çok artt. Çeşitli sektörlerdeki 
ürün ve mallarn fiyatlarnda istismara gi-
dildi. Fiyatlarn serbest olmasn ve vatan-
daşn koronavirüs tedirginliğini, dşar 
çkmak yerine sanal alşverişe yönelmesini 
frsat bilen baz kesimler bu frsatlar pa-
raya çevirdi. Gerek Sanal alşveriş sitelerin 
de gerekse piyasada gda ürünlerine, te-
mizlik ve hijyen ürünlerine fahiş zamlar ya-
pld.  2020’nin başndan itibaren tüm 
dünyay etkisi altna alan koronavirüs sal-
gn ile dolarda çok ciddi yükselişler ya-
şand. Bu durumun ardndan özellikle ithal 
edilen ya da direkt yurtdşndan alnan 
ürünlerin fiyatlarndaki artşlar dolardaki 
yükselişin etkisi ile olduğu ifade edili-
yordu.Sütten ayçiçek yağna kadar vatan-
daşn sofrasna gelen neredeyse her 
ürünün fiyat fahiş tutarda artarken baz 
gda maddelerinde artşlar ise yüzde 100'e 
vard. Dolar bahane ederek fiyatlara jet h-
zyla zam yapanlar, döviz gerileyince fiyat 
indirimi yapmad maalesef. İmalatç, top-
tanc ve perakendecilerin satş fiyatlarna 
bir kstas, bir snrlama , bir kar oran geti-
rilmeli" dedi.  

Üretim yoksa büyüme de yok 

Konuşmasn, "Üretim olmadan, ne bü-
yüme olur, ne enflasyonla baş edilebilir, ne 
de işsizlikle. Ne zenginlik olur, ne istihdam 
olur, ne kalknma. Artk üretim çok sektörlü 
olmak zorunda" şeklinde sürdüren Emanet, 
"Günümüzde  uzun bir süredir tüketim, üre-
timden daha fazla...Para ise artk yatrm 
arac olmaktan çkp tüketim için bir emtia 
haline geldi.  2021ylnda Tüketiciler harca-
malarna yeniden şekil verecek,dünyadaki 
gelişmelere paralel bir hzla değişen tüketici 
davranşlar satn alma tercih ve şekillerine 
yansyacak. E- tüketicinin bilinç düzeyinin 
yön vereceği tüketici işlemlerinde tüketicinin 
nabzn tutan üretici ,satc,marka ve pera-
kendeciler bu dönemde büyüme sağlaya-
cak.Bu yüzden satclar dönüşümün 
farknda olmal ve tüketici hakknn inanc-
mzada göre kul hakk olduğu unutulma-
mal. Bizim kültürümüzde üretimin her 
aşamasnn sağlkl ve kaliteli olmasna yö-
nelik yüzlerce yl öncesine dayanan sözlü ve 
yazl kurallar mevcuttur.Artk bugünün tü-
keticisi dün bilinenden  çok farkl. Gerek ül-
kemizin gerekse tüm dünyann çok ciddi 
zorluklardan geçtiği bir dönemin içindeyiz. 

Coronavirüs krizi srasnda, bile dolandrc-
lar, siber suç işlemek üzere krizden fayda-
landlar. Virüsün neden olduğu korkulardan 
çkar sağladlar. Sahte ürünler satmak için 
internet siteleri kurup insanlarn paralarn 
ve kişisel bilgilerini almak için sahte e-pos-
talar, mesajlar ve sosyal medya paylaşmla-

rn kullandlar. İnsanlar dolandrmaktan, 
onlarn maddi, manevi ve dini duygularn 
istismar etmekten vazgeçin. Psikolojik zaaf-
larndan uzak durun. İnsanlarn acl, skn-
tl, korkulu, yaşllk vb. kriz durumlarndan 
faydalanmay brakn artk. Kul hakkna gir-
meyin" uyarsn yapt. 

SAVAŞ ATAK 

MAKİNE İhracatçlar Birliği 
(MAİB) yln ilk 2 aynda yap-
lan toplam makine ihracatnn 3 

milyar dolar olduğunu açklad. En büyük 
ihracat pazarlarndan Almanya, İngiltere ve 
Fransa'da ihracat artş çift hanelerde ger-
çekleşen makine sektörü, geçtiğimiz yln ilk 
2 ayna göre 200 milyon dolar daha fazla 
ihracat yapt. Makine İhracatçlar Birliği 
Başkan Kutlu Karavelioğlu, “2020'nin ilk 2 
aynda imza attğmz yüzde 5 ihracat artş-
nn üzerine bu yl 7,4 ilave puan daha koy-
may başardk. Pandemideki ilk dalga 
sebebiyle geçen yl yüzde 28 düşüş yaşadğ-
mz ikinci çeyrek, bu yl ihracatta sçrama 
aylar olacak. Nisan ve Mays aylarnda 
yüzde 100’e varan artşlar yaşanacak” dedi. 

Sçrama aylar olacak 

Toplam ihracatnn yardan fazlasn Av-
rupa Birliği’ne gerçekleştiren Türk makine 
sektörü, koronavirüs kstlamalarnn ilk 
çeyrekte de devam ettiği birçok ülkede ihra-
catn artrd. İhracat geçtiğimiz yln ayn 
dönemine göre yüzde 7,4 artan sektör, ilk 2 
ay sonunda 3 milyar dolar ihracat gerçek-
leştirdi. İkinci çeyrekte büyük artşlar yaşa-
nacağn belirten Makine İhracatçlar 
Birliği Başkan Kutlu Karavelioğlu, 
"2020'nin ilk 2 aynda imza attğmz yüzde 
5 ihracat artşnn üzerine bu yl ilave 7,4 
puan daha koymay başardk. Pandemideki 
ilk dalga sebebiyle geçen yl yüzde 28 düşüş 
yaşadğmz ikinci çeyrek, bu yl ihracatta 
sçrama aylar olacak. Aş çalşmalarnn 
devam ettiği Avrupa’da açlmalarn başla-
mas ve geçtiğimiz yln baz etkisiyle birlikte, 
Nisan ve Mays aylarnda yüzde 100’e 
varan artşlar yaşanacak" diye konuştu.  

İlgi devam ediyor 

AB’li üreticilerin son birkaç ayda önemli bir 
sipariş yoğunluğu oluşturduğunu belirten 
Karavelioğlu, bu talebe yant vermek için 
büyük çaba sarf ettiklerini belirterek şunlar 
söyledi: "Almanya, İngiltere, Fransa ve 
İtalya gibi AB'nin önde gelen ülkelerine ma-
kine ihracatmz son çeyrekte sra dş bir 
yükselişe geçti. Bu ülkelerde ihracat artş-
mz sadece Aralk aynda yüzde 20 ile yüzde 
50 arasnda gerçekleşti. AB'li üreticilerin 
2021'de de gözü kulağ Türkiye'nin makine-
cilerinde olacaktr. Yln ilk aynda AB'nin en 
büyük üreticilerinde yüzde 20'lere ulaşan ih-
racat artşmz, oluşturduğumuz memnuni-
yetin ve bize olan ilginin sürdüğünün bir 
göstergesidir."  

Yatrmlar hzland 

Makine ve teçhizat yatrmlarnda 4. çey-
rekte yaşanan yüzde 38,7'lik artşn, makine 
teçhizat yatrmlarnn dünyada yüzde 8 da-
raldğ bir yln sonunda gelmesinin öne-
mine vurgu yapan Karavelioğlu, "Dünyann 
durma noktasna geldiği geçtiğimiz sene 
Türkiye’de 577 milyar TL makine teçhizat 
yatrm yapld ve bunun yüzde 36’ya denk 
gelen 210 milyar TL kadar yln son üç 
aynda gerçekleşti. Son çeyrekte bir önceki 
yla göre yaşanan yüzde 38,7’lik artşn bir 
önemi de 2019 son çeyreğindeki yüzde 13 
artşn üzerine eklenmesi ve baz etkisi içer-
memesiydi. Pandemiye rağmen makine ve 
teçhizat yatrmlarnn son sürat devam et-
mesinin birkaç sebebi var. Öncelikle Tür-
kiye, tedarik zincirlerinin yeniden 
yaplandğ bu süreçte dş ticaretten daha 
fazla pay almak istiyor. Yurt içinde üretimi 
artrma isteğinin yannda sürdürülebilirlik 
uyumu, enerji verimliliği ve dijitalleşme gibi 
zorunluluklar da üretim tesislerinin tevsi 
modernizasyonunu gerekli klyor. Yatrm 
teşvik belgelerinin de katksyla, yatrmlar-
daki artşn bu yl da süreceğini öngörüyo-
ruz. Fakat bu yatrmlar için makine 
ithalatna harcanan para, mineral yakt ve 
yağ ithalat için harcanan paraya yaklaşt. 
Ekonomimize büyük külfet getiren bu du-
ruma karş, kalite ve performansn sigortas 
olan teknik mevzuat ve gümrük muayene-
leri ile piyasa denetim ve gözetim mekaniz-
malarnn tavizsiz ve en yaygn biçimde 
uygulanmas gerekiyor" açklamasn yapt.  
TAYLAN DAŞDÖĞEN

İHRACATTA  
YÜZDE 7 ARTIŞ
Makine İhracatçlar Birliği (MAİB) yln ilk 2 
aynda yaplan toplam makine ihracatnn 3 

milyar dolar olduğunu açklad. En büyük 
ihracat pazarlarndan Almanya, İngiltere ve 

Fransa'da ihracat artş çift hanelerde ger-
çekleşen makine sektörü, geçtiğimiz yln ilk 

2 ayna göre 200 milyon dolar daha fazla 
ihracat yapt. İlk 2 ayda makine ihracatnda 

yüzde 7,4 artş gerçekleşti 

CHP Genel Başkan Yardmcs ve İs-
tanbul Milletvekili Onursal Adgü-
zel, Türkiye’nin “Endüstri 4.0” 

sürecini değerlendirdi. Türkiye’nin Endüstri 4.0 
konusunda gelişmiş ülkelerin gerisinde kald-
ğn belirten Adgüzel, "Bugünkü tablodan Tür-
kiye’nin Endüstri 4.0’a hazr olmadğn 
görüyoruz. Yaplan araştrmalar, Türkiye’de sa-
nayiinin dijital olgunluk seviyesinin Endüstri 
2.0 ile Endüstri 3.0 arasnda olduğunu ortaya 
koyuyor. Türkiye, üretimin geleceği bakmn-
dan riskli ülkeler kategorisinde değerlendirilir-
ken, önümüzdeki 10 yl içinde yaşanacak 
otomasyonun ve dijitalleşmenin etkisiyle 7,6 
milyon işin kaybolarak yeni işlere dönüşebile-

ceği belirtiliyor. Türkiye dijital dönüşüm için 
topyekun seferberlik başlatmas gereken bir dö-
nemde, ksr tartşmalar ile zaman kaybediyor" 
dedi.  

Türkiye riskli görülüyor 

Türkiye’nin “Endüstri 4.0” sürecini değerlendi-
ren Adgüzel, "Dünya Ekonomik Forumu tara-
fndan hazrlanan ve ülkelerin geleceğin üretim 
teknolojilerine ne ölçüde hazr olduğunu ince-
leyen 2018 tarihli bir raporda Türkiye, 100 ülke 
arasnda üretim yaps bakmndan 32., üretim 
dinamikleri bakmndan ise 57. srada gösteril-
miştir. Söz konusu raporda Türkiye, hâliha-
zrda güçlü bir üretim yapsna sahip olmakla 

birlikte, üretimin geleceği bakmndan riskli ül-
keler kategorisinde değerlendirilmiştir. Endüstri 
4.0 sürecinin önemli bileşenlerinden biri bulut 
bilişimdir. Nitekim Büyük Verinin Endüstri 
4.0’da uygulanabilmesi bulut bilişim sayesinde-
dir. 2018 tarihli bir çalşma; bilgi teknolojileri 
seviyesi, siber güvenlik, veri gizliliği, fikri mülki-
yet haklar vb. kriterler üzerinden puanlama ya-
parak ülkeleri bulut bilişimi başlğ altnda 
sralamştr. Business Software Alliance (BSA) 
tarafndan yaplan çalşmada, Almanya 84,0 
puan ile birinci olurken, Japonya 82,1 puanla 
dünyada ikinci srada gösterilmiştir. Türkiye 24 
ülkenin incelendiği bu çalşmada ancak 16. s-
rada yer alabilmiştir" bilgisini verdi.  

Türkiye Endüstri 4.0’a hazr değil
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ISTISMARDAN 
VAZGECIN!

Büyükçekmece Tüketiciyi Koruma ve Bilinçlendirme Derneği Başkan Sevgi Emanet,  
15-21 Mart Tüketiciyi Koruma Haftas münasebetiyle bir mesaj yaymlad. Emanet  

mesajnda, “Korona  srasnda, bile dolandrclar, siber suç işlemek üzere krizden  
faydalandlar. Virüsün neden olduğu korkulardan çkar sağladlar. İnsanlar  

dolandrmaktan, onlarn maddi, manevi ve dini duygularn istismar etmekten  
vazgeçin. Psikolojik zaaflarndan uzak durun. Kul hakkna girmeyin” uyarsn yapt. 

KRİZDEN BİLE 

FAYDANLANDILAR

BÜYÜKÇEKMECE Tüketiciyi Koruma ve 
Bilinçlendirme Derneği Başkan Sevgi 
Emanet, "Koronavirüsle beraber insan-
larla aramza sosyal mesafe koymamz 
gerektiğini, sağlkl yaşamak ve nefes 
alabilmek için sosyal alanlara, parklara, 
bahçelere, açk hava gibi yeşil alanlara 
ihtiyaç hiç olmadğ kadar artt.Etraf-
mzdaki  beton yğnlarna baktğmzda 
nefes almak için, vakit geçirebimek için 
açk alanlarn azlğ da gözden kaçmyor 
elbet. Umarm virüs sonras normal-
leşme döneminde bu tarz alanlar geniş-
letmeye yönelik çalşmalar yaplr. Böyle 
bir hafta içerisinde daha söyleyecek çok 
sözümüz var.Tüketicinin korunmas esas 
görev alanmz arasnda olduğundan tü-
keticilerin bilinçlendirilmesi konusunda 
Tüketiciyi Koruma Haftas’na bağl kal-
madan tüketicilerin haklarn aramalar 
için yllardr özveri ile çalşyoruz. Der-
neğimiz Tüketicilerimizin Korunmas 
Hakkndaki Kanunda yer alan tüm hü-
kümler ile ilgili konularda, vatandaşlar-
dan gelen başvurular değerlendirilerek 
tüketici, satc arasnda uzlaş sağlama 
çalşmalar , tüketicilere yasal haklar ko-
nusunda bilgilendirme ve yasal çözüm 
mercilerine yönlendirme çalşmalarn 
sizlerin desteği ve teveccühü ile ilk günkü 
heves ve azimle devam ettiriyor. Bilin-
çlendirmek ve korumak  alannda öncü-
lük görevini bu güne kadar olduğu gibi 

bundan sonrada yerine getirmeyi sürdü-
recektir.  Bu vesileyle ülkemizin her ferdi-
nin bilinçli tüketim anlayşna sahip 
olmasn, haklarn aramada bilinçli, 
cesur ve girişken olmalarn , ülkemizde 
ve bütün dünyada tüketici haklarnn ko-
runmas ve bu haklara sayg duyulma-
sn diliyor, tüm vatandaşlarn 15 Mart 
Dünya Tüketiciler Gününü  kutluyor 
sevgi ve sayglarm sunuyorum" açkla-
masnda bulundu.  

HER YER BETON YIĞINI! 

"TÜKETİCİLERİN gerçek tüketimini oluş-
turan gda ürünlerinin yeterince yer al-
madğ yllk enflasyon sepetinin gerçekte  
alşveriş poşetlerine yansyan enflasyonu 
yani "hissedilen enflasyonu" yanstmad-
ğn ve gdaya erişimin ciddi bir mesele 
haline geldiğini ,fiyatlardaki artşla gelir-
lerindeki artşn doğru oranda olmad-
ğn  ifade eden tüketicilerin says 
oldukça çok" diyen Emanet, konuşma-
sn şöyle sürdürdü; "Sepetin yllk en-
flasyon hesaplamalar yaklaşrken, fiyat 
azalan ürünlerle revize edilmesinide dile 
getiren vatandaşlar ayrca tüketici güveni 
üzerinde bask yaratan etkenler ara-
snda, yeniden vaka saylarndaki artş ile 
beraber ekonomik belirsizliklerin ön 
plana çkmasndan tedirginler. Her gün 
gelişen teknoloji reklamlar,durmakszn 
açlan AVM'ler, karşmza çkan türlü 
türlü satş yöntemleri insanlar daha çok 
tükettirmek üzerine kurulmuş bir meka-
nizma. Bu yoğun saldrlara dur deme-

miz mümkün gibi görünmüyor, ancak 
bilinçli tüketici olmak ve tüketebilmek 
bizim elimizde." 

TÜKETİCİ BİLİNÇLİ OLMALI 

Onursal 
Adgüzel

Sevgi 
Emanet
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CEHENNEM’DE GECEN 
CERBERUS!
AVRUPA Uzay Ajansı’ndan 

yapılan açıklamada, İtalya, 
İspanya, Fransa, Almanya 

ve Polonya’nın sıcak hava dalga-
sıyla karşı karşıya olduğu belirtildi. 
Açıklamada, bu yüksek basınç 
alanına İtalyan yazar Dante’nin 
tasvir ettiği Cehennem’de geçen 
Cerberus’un adı verildi. Avrupa ta-
rihinin en yüksek sıcaklığının geçen 
sene İtalyan kasabası Floridia’da 
48,8 dereceyle ölçüldüğü hatırlatı-
lan açıklamada, bu rekorun bu yıl 
tekrar kırılabileceğine işaret edildi. 
Açıklamada, sıcaklığın Akdeniz’de-
ki Sicilya ve Sardinya adalarında 48 
derecelere ulaşmasının beklendiği 
belirtildi.

44 dereceyi geçecek
İtalya’nın Roma, Napoli, Taranto 
ve Foggia gibi bölgelerinde sı-
caklığın zaten yüksek seyrettiğini 
belirtilen açıklamada, İspanya’nın 
orta bölgelerinde gelecek hafta 
sıcaklığın 44 dereceyi geçeceği 
kaydedildi. Açıklamada değerlen-
dirmelerine yer verilen ESA Kara 
Yüzey Sıcaklığını İzleme Görevi’n-
de çalışan Benjamin Koetz, Büyük 
Okyanus’ta düzensiz aralıklarla 
oluşan su ısınmalarının (El Nino) 
bu yıl iklimden gıda üretimine, 
sağlıktan suya kadar birçok alanda 
etkisinin görüldüğünü anlattı. Dün-
yada haziran ayı, 1976’da ölçülen 
değerlerin yaklaşık 1 derece üstüne 
çıkarak tarihin en sıcak haziranı 

olmuştu. Avrupa’da ise 2022 yılı kış 
ayları tarihin en sıcak kışı olarak 
kayıtlara geçmişti.

Çağrı yapıldı
Tıp alanında akademik çalışma-
ların yer aldığı Nature Medicine 
dergisi, Avrupa’da geçen yaz etkili 
olan sıcak hava dalgası nedeniyle 
çoğu İtalya, Yunanistan, İspanya 
ve Portekiz’de olmak üzere 60 bin 
kişinin öldüğüne işaret etmişti. Bu 
durumu değerlendiren Kızılhaç, 
bu yazın daha sıcak olacağını göz 
önünde bulundurarak turistlere ve 
vatandaşlara dikkatli olma çağrısı 
yaptı.

Normalin üzerinde 
Sıcak günler yaşayan İstanbul da 
Afrika kökenli yeni ve daha sıcak 
bir hava dalgasının etkisine girdi. 
Dün ve bugün çöl sıcakları yaşata-
cak hava, mevsim normallerinin 6-8 
derece üzerine yükselecek. 10.00 ile 
16.00 saatleri ara-
sında vatandaşların 
güneşin altında za-
man geçirmemesi, 
bol sıvı tüketmesi 
tavsiye ediliyor. İs-
tanbul Büyükşehir 
Belediyesi (İBB) 
Afet Koordinasyon 
Merkezi (AKOM) 
verilerine göre, 
hâlihazırda Türki-
ye’nin tamamına 

yakın bölümü Basra kökenli sıcak 
hava dalgasının etkisi altında bu-
lunuyor. Bugün öğle saatlerinden 
itibaren ise İstanbul başta olmak 
üzere yurdumunuz batı bölgeleri 
Orta Akdeniz üzerinden Afrika 
kökenli yeni bir sıcak hava dalgası-
nın etkisi altına giriyor. Aynı anda 
etkili olan iki ayrı sistemin çöl sı-
caklarını batı kesimlere taşımasıyla 
2 gün boyunca sıcaklıkların mevsim 
normallerinin 6-8°C üzerine yükse-
leceği, bölgesel olarak yeni sıcaklık 
rekorlarının ölçülebileceği tahmin 
ediliyor.  Artan sıcaklıklar ve düşük 
seyreden nem oranlarının, çalı ve 
orman yangını riskini de yükselt-
tiğini dikkate alan İBB Ekipleri, 
2 gün boyunca nöbet sistemiyle 
teyakkuzda olacak. Bugün etkili 
olması beklenen sıcak hava dalgası 
nedeni ile yaşanabilecek güneş 
çarpması, orman yangınları vb. 
olumsuzluklara karşı vatandaşlar 
da uyarıldı. 

Avrupa Uzay Ajansının (ESA) verilerine göre, Avrupa’nın bu haftadan itibaren bunaltı-
cı sıcakların etkisine girmesi beklenirken, Sicilya ve Sardinya adalarında sıcaklığın 48 
derecelere ulaşacağı tahmin ediliyor. Yapılan açıklamada, bu yüksek basınç alanına 
İtalyan yazar Dante’nin tasvir ettiği Cehennem’de geçen Cerberus’un adı verildi

AVRUPA UZAY AJANSI, KITADA SICAKLIK 
REKORUNUN KIRILABİLECEĞİNİ AÇIKLADI

İHİTYAÇLILARA
TAHIL TEDARİKİ

SERGEY Lavrov, Endonezya’nın 
başkenti Cakarta’da Rusya-ASE-
AN Dışişleri Bakanları Toplantısı 

esnasında Rus basınına açıklamalarda 
bulundu. Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan’ın Karadeniz Tahıl Anlaşması’na 
ilişkin Rusya Devlet Başkanı Vladimir 
Putin’in bazı önerileri olduğunu söyle-
mesinin hatırlatılması üzerine Lavrov, 
herhangi yeni bir öneriyi bilmediğini ifade 
etti. Lavrov, “Görünüşe göre, bu (öneri) 
Rusya Devlet Başkanı Vladimir Putin ile 
Erdoğan’ın uzun süredir müzakere ettiği 
konu. Yani bu, Türkiye’nin ve bizim, 
başta buğday olmak üzere en çok ihtiya-
cı olan ülkelere imtiyazlı tahıl tedariki 
konusunda diğer anlaşmalardan bağımsız 
olarak çalışmaya hazır olmamızdır” ifade-
lerini kullandı. Bakan Lavrov, Türkiye’nin 
Rus tahılının işlenmesine ve ihtiyacı olan 
yoksul ülkelere bağımsız olarak yardım 
edilmesini sağlayacak bir plana katılmak-
la ilgilendiğini vurguladı.

Saygı gösterilmeli
NATO Genel Sekreteri Jens Stolten-
berg’in Vilnius’taki zirvede Rusya ve 
Çin’e karşı Asya ve Avrupa Birliği’nden 
ortaklarla daha yakın çalışacakları açık-
lamasını değerlendiren Lavrov, böyle bir 
politikanın beyhude olduğunu bildirdi. 
Lavrov, bunun, sömürgeciliğin modern bi-
çimlerine ve dünyadaki işlerde hegemon-
ya kurma girişimlerine karşı koymak için 
Rusya’nın pek çok ortağıyla beraber belir-
lediği görevi doğruladığını dile getirdi. 
Tüm devletlerin egemen eşitliğine fiilen 
saygı gösterilmesi gereğine ilişkin Birleş-
miş Milletler Şartı’ndaki ilkenin doğru-
dan ihlaline karşı çıktıklarını kaydeden 
Lavrov, “NATO üyeleri buna açıkça hazır 
değil. Megalomani (Büyüklük hastalığı) 
hem NATO sekretaryası yönetimini hem 
de üye ülkelerin genel olarak tüm ey-
lemlerinde kendini gösteriyor. Bu herkes 

tarafından görülüyor” diye konuştu.

Gerçekçi değil
Lavrov, İran’ın nükleer programına ilişkin 
Kapsamlı Ortak Eylem Planı’nın yeniden 
başlamasına ilişkin yeni anlaşma beklen-
tisinin de şu anda gerçekçi olmadığını 
ve gelecek yıl seçimlerden sonra yeni 
ABD yönetiminin anlaşmadan çekilmeyi 
tekrarlamayacağına dair hiçbir garanti-
nin bulunmadığını söyledi. Moskova’nın 
Avrasya Ekonomik Birliği (AEB), Şang-
hay İşbirliği Örgütü (ŞİÖ) ve Güneydoğu 
Asya Uluslar Birliği (ASEAN) ile işbir-
liğinin daha da geliştirilmesi konusunda 
iyimser olduğuna dikkat çeken Lavrov, 
Rusya ve bu organizasyonların gittikçe 
daha fazla çıkar alanına sahip olduğunu 
vurguladı. Lavrov, AEB, ŞİÖ ve ASEAN 
arasındaki koordinasyona da değinerek, 
“Bu, Büyük Avrasya Ortaklığının oluşu-
muna yapay olarak formüle edilmiş bazı 
planlar yoluyla değil, stratejik olarak kat-
kıda bulunma arzumuzu yansıtıyor. Aynı 
zamanda, Büyük Avrasya Ortaklığı vizyo-
numuz bazı ayrı yapılarla sınırlı değildir. 
Ortak geniş Avrasya kıtamızda bulunan 
istisnasız tüm kuruluşlar ve tüm ülkeler 
işbirliğine davetlidir” diye konuştu. AA

Rusya Dışişleri Bakanı Sergey Lavrov, Türkiye’nin, Rus tahılının 
işlenmesini ve ihtiyacı olan ülkelere gönderilmesini istediğini söy-
ledi. Lavrov, “Türkiye’nin ve bizim, başta buğday olmak üzere en 
çok ihtiyacı olan ülkelere imtiyazlı tahıl tedariki konusunda diğer 
anlaşmalardan bağımsız olarak çalışmaya hazır olmamızdır” dedi

AVRUPA Müslüman Foru-
mu, ‘İslamofobiye geçit yok, 
Sansasyonel ifşa’ başlığıyla 

Beyoğlu’nda bulunan bir otelde basın 
toplantısı düzenledi. Toplantıya, 
Avrupa Müslüman Forumu Başkanı 
Abdul-Vakhed Niyazov, Yeniden Re-
fah Partisi Genel Başkan Yardımcısı 
Doğan Bekin, Uluslararası Müslüman 
Hukukçular Birliği (IAML) Başkanı 
Marat Gaziev ve Avrupa Müslüman 
Forumu Türkiye Temsilcisi Rüs-
tem Hamidoğlu katıldı. Toplantıda, 
Avrupa’da İslamofobi ve İslam karşıtı 
oluşumlara değinildi, 28 Haziran’da 
İsveç’te yaşanan eyleme yönelik açık-
lamalar yapıldı. İslamofobik söylem 
ve eylemlerin yer aldığı videolar 
gösterildi. Avrupa Müslüman Foru-
mu araştırmasıyla, İsveç’teki eylemin 
Avrupa’da İslamofobik bir oluşum 
tarafından organize edildiği, bu olu-
şumun başka eylemler de planladığı 
belirtildi. Avrupa Müslüman Forumu 
Başkanı Abdul Vakhed Niyazov, orta-
ya çıkarıldığı belirtilen İslamofobik 
oluşum ve toplantının genel kapsa-
mıyla ilgili bilgi verdi.

Boşa çıkarılmalı
Niyazov, “Yalnızca İsveç’te değil tüm 
Avrupa’da bu tür eylemler yaşanıyor. 
Bazı Avrupa ülkelerinde yasalarda 
olan eksiklikten ve çifte standarttan 
kaynaklanıyor. Bu çifte standartların 
olmasını nerede görebiliriz; antisemi-
tizm ve ırkçılık suçtur ama İslamofobi 

fikir özgürlüğü. Bu çifte standart ve 
açıklar bazı alçak ve akılsızlara çirkin 
eylemler gerçekleştirmek için imkan 
vermektedir. Bugün büyük Avrupa’da 
170 milyon Müslüman yaşamaktadır. 
Bu aşırılık yanlısı grupların amacı 
Avrupa’yı Müslüman ülkelerle kapış-
tırmaktır. Cumhurbaşkanı Erdoğan’ın 
Avrupa ülkeleriyle yakınlaşması bu 
tür sorunların çözülmesi konusunda 
önemli bir adım. Bu provokasyon 
eylemlerini gerçekleştiren grupların 
eylem ve amaçlarının boşa çıkarılması 
anlamına geliyor.” diye konuştu.

Çok alçak kişiler
Niyazov, “Bu uluslararası bir grup, 
arkasında bazı güçler var. İlham 
kaynağı ideolojistleri Kanada’da. 
En büyük aktivistleri bir hafta önce 
Rusya’da yakalandı. Birkaç kişi var 
işte, ‘Momik’ gibi, Avrupa’nın değişik 
ülkelerinde, bazılarını bugün göstere-
ceğiz. Çok alçak kişiler, bazı videoları 
ahlaki değerlerimizden dolayı göste-
remeyeceğiz. Bunlar Kuran-ı Kerim’e 
hakaretler yağdıran bir grup, Kuran-ı 
Kerim’in yakılması yere atılması, üs-
tüne basılması gibi çok çirkin eylem-
ler yapıyorlar.” dedi. Niyazov konuş-
masını, “Sayın Erdoğan seçimlerden 
sonra Avrupa’yla yakınlaşma adımları 
atıyor. Bu yakınlaşma inanıyoruz ki 
bu tür İslamofobik problemleri çöze-
cektir. Sayın Erdoğan bugün dünya 
arenasındaki konumu çok önemli” 
şeklinde sonlandırdı. DHA

Avcupa Müslüman Forumu Başkanı Niyazov, 
Kur’an  yakma olaylarına değinerek, “Yalnızca 
İsveç’te değil, tüm Avrupa’da bu tür eylem-
ler yaşanıyor. Bugün büyük Avrupa’da 170 
milyon Müslüman yaşamaktadır. Bu aşırılık 
yanlısı grupların amacı Avrupa’yı Müslüman 
ülkelerle kapıştırmaktır” dedi

AMAÇLARI 
ÇOK FARKLI
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Bunaltıcı sıcakların yaşandığı yaz aylarında, 
sokak hayvanları su sıkıntısı çekiyor. Yaz 
aylarında sıcaklığın artmasıyla su, serin ve 

gölge bir yer arayan hayvanlar, ne yazık ki çoğun-
lukla bu koşullara sahip olamıyor. Sokaklardaki 
hayvanlar, kış aylarında yağmurun da etkisiyle su 
ihtiyacını bir şekilde karşılayabiliyor ancak sıcak 
havalarda bu neredeyse imkansız. 

Günde kaç kere su içiyorsunuz? 3 mü, 5 mi? 
Size bir şey söyleyeyim mi? Onlar yeri geliyor 
hiç su içemiyor: Gün boyu hiç su içemediğinizi 
düşünün… Susuyorsunuz ama kimseye söyleye-
miyorsunuz. Ne kadar kötü bir his değil mi? İşte 
onlar da susuyor ama söyleyemiyor ve siz onların 
sessiz çığlıklarına kulaklarınızı tıkayıp yanla-
rından öylece yürüyüp geçiyorsunuz… Sadece 
empati yapın.

Bir hayvanın su içebilmesine sebep olmak o 
kadar güzel bir duygu ki. Lütfen kapınızın önüne 
bir kap su ve mama koymayı ihmal etmeyin. On-
ları susuz bırakmayın ve onları unutmayın.

Biliyorum bazı insanlar o kadar bencil ki, değil 
bir canlının su içmesini, kendilerinden başka bir 
şeyi düşünmezler. Onlara ne desem boş. Onlar 
sadece kendini düşünür ve çevresindeki hiçbir 
insanı düşünmez. İnsanlıktan o kadar uzaklardır 
ki, dünya onlar için yaratılmıştır adeta. Ama sizin 
içinizde birazcık insanlık ve merhamet varsa, 
sokak hayvanlarının susuz kalmasına vicdanınız 
el vermez. 

Sokakta bizden yiyecek ve su bekleyen küçük 
dostlarımız var. Lütfen, herkes evinin, dükkanı-
nın, çalıştığı işyerinin önüne bir kap su koysun, 
bu bizim için çok zor ve büyük bir şey değil ama 
onlar için çok önemli bir şey. Bir kap su koymak 
kimseden bir şey götürmez. 

“Hayvanlar bir yerden su bulur” demek asla 
doğru değil. Özelikle bu yaz aylarında biz ver-
mezsek nereden bulacaklar Allah aşkına? Kimse-
den bir şey beklemeyin. “Bugün de başkası verir” 
demeyin, o başkası sizsiniz!

İ stanbul Büyükşehir Belediye (İBB) Başkanı
Ekrem İmamoğlu, “1-7 Ekim Camiler ve Din
Görevlileri Haftası” kapsamında, din görevlisi

ve cami çalışanıyla bir araya geldi. Florya Sosyal
Tesisleri’nde gerçekleştirilen yemekli toplantı,
Kur’an-ı Kerim tilavetiyle başladı. İBB, toplantı için
İstanbul genelinde görev yapan toplam 3 bin 574
din görevlisine davetiye gönderdi. Davete katılan
yaklaşık 700 din görevlisiyle bir araya gelen İma-
moğlu, “Bu özel haftanın bu yıl, ‘Cami, din görevli-
leri ve vefa’ temasıyla kutlanmasını çok değerli
buluyorum. Çünkü vefa gerçekten de insanı insan
yapan en önemli hasletlerden biri” dedi. Vefa duy-
gusunun, insani ve toplumsal olarak ihtiyaç duyu-
lan özelliklerden biri olduğunu vurgulayan
İmamoğlu, “Hep birlikte kıbleye yöneldiğimiz, sec-
deye durduğumuz camilerimiz de bir anlamda, in-
sandaki vefa hissinin simgeleridir. Kâinatı en
kusursuz, insanı en güzel şekliyle yaratan Allah’a
duyduğumuz şükran ve vefa hislerimizi en yoğun
yaşadığımız, en güçlü ifade ettiğimiz yerlerdir ca-
miler” diye konuştu.

Kibirle dolan benlikler yanlış yapar

“Kendimizi başkalarından üstün görmeye başladı-
ğımızda, önümüze açılan yol bizi ancak düşman-
lığa ve çatışmaya götürür” diyen İmamoğlu,
şunları söyledi:  “Kibirle dolan benlikler yalnız et-
raflarına ve kendilerine değil, temsil ettikleri inanç
ve değerlere de zarar verirler. Bir insanın, insan ola-
rak yaratılmış olma vasfını geri plana atarak, onu
sahip olduğu fiziksel özellikleri, sosyal kimlikleri,
düşünce ve inançları dolayısıyla kendimizden farklı,
kendimizden aşağı görmek, inançlı bir kalbin yapa-
cağı şey olamaz. Yalnız insanlara değil, tüm canlı-
lara, tüm kâinata aynı sevgi ve saygı dolu
yaklaşımla muamele etmek zorundayız. İyiliği em-
redip, kötülüklerden uzak tutan, güzel ahlaklı olma
yollarını gösteren, toplumda eşitlik ve adalete
büyük değer veren dinimizin bu insancıl, bu er-
demli özünü daha çok anlayıp daha fazla hissede-
bilmeli ve hissettirebilmeliyiz.” 

Din hizmeti büyük sorumluluk

Bütün din ve inançlarda, din üzerinden menfaat
elde etme hevesine kapılanlar olduğuna vurgu
yapan İmamoğlu, “Din istismarcılığı maalesef
dünya barışının, toplumsal güvenliğin ve bireylerin
iç huzurunun önünde önemli bir engel oluşturuyor.
İnançlı olmayı; manası ve kıymeti üzerinde düşü-
nülmeden, hissedilmeden yerine getirilen ibadetler-
den ibaret gören bir din anlayışı da bu tabloyu
ağırlaştırıyor” saptamalarında bulundu. Bu nok-
tada, din görevlilerinin çok önemli bir görev üstlen-
diğine inandığının altını çizen İmamoğlu, “Çünkü
din görevlileri, büyüklerimizin ifadesiyle, ‘Hademe-
i hayrat’tırlar. Yani hayır için hizmet edenlerdir, ha-
yatlarını hayır yoluna adamışlardır. Din hizmetinde
olmak çok büyük bir sorumluluktur ve en yüksek
seviyede hassasiyet gerektirir. Çünkü din görevlileri
dini konuşarak, anlatarak değil, bizzat yaşayarak
öğretirler. Ülkemizin ve İslam aleminin bütün din
görevlilerinin, vazifelerini en ideal şekliyle yerine ge-
tirecek şartlara kavuşmalarını diliyorum.  Bu yolda
sarf ettiğiniz gayret için sizleri tebrik ediyorum.
Görevinizi en doğru şekliyle yapma hassasiyetiniz
için teşekkür ediyorum” ifadelerini kullandı.

MURAT PALAVAR
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İ stanbul mu?  Şöyle anlatayım….
Ben inanmıyorum. Ne İstanbul’u parlarken gö-
receğim ne de sorunsuz bir şehir şeklinde. Her

şey doğru düzgün olsa yaşanmaz ki bu hayat burada.
Düşünün, ne şarkılar eşlik eder dertli rakı sofrasına.
Ne gözyaşlarınıza ortak olurlar. Boğaza bakmadan
nasıl yaşanır. Yazılara nasıl ilham alınır? Yaşam bo-
yunca hepimizin problemlerin çözümleri büyütür.
Herkesin hayal kurmaya hakkı vardır ya hani, işte
ben bu hakkınızı bu yazı boyunca elinizden alacağım.
İstanbul sorunu ne benim yazdıklarımla çözülür nede
benim anlattıklarımla. Ama unutmamanız için, hep
hatırlamanız için yazıyorum.

 İstanbul mu? Şöyle anlatayım… Gelişmemiş bir
metropol İstanbul. Yüzlerce yıllık medeniyetin, mede-
niyetlerin başkenti. Ama hiç kimse görevini yerine ge-
tiremedi bugüne kadar. İstanbul Asya ile Avrupa
arasında 3 bacaklı bir köprü kaldı. Asfaltı çarpık,
çizgileri silik bir yol oldu durdu İstanbul. Bundan beş
yıl sonra da on yıl sonra da İstanbul yine aynı İstan-
bul olacak gene “asfaltı” hala bozuk ama “çizgileri”
boyanmış bir metropol olarak… seçimlerde “beyaza”
boyanan, gün geçtikçe “grileşen” İstanbul’umuz.
Malzeme yapılacak siyasilerin elinde umutsuzların
yalan umudu, taşı yaprağı “sarıya özenle boyanmış”
İstanbul. Milyon dolarlıklarla, milyon liralıkların
komşu olduğu yegâne mekân İstanbul. Güneşin ça-
murla kapatılacağına inanılan. Haksızların haklı ol-
duğu canım İstanbul um. Sakatların
“yaşayamamaya” mahkûm edildiği tek dünya kenti
İstanbul. Her sokağında ayrı bir medeniyet kokladı-
ğın, her görüntüsünden ayrı zevk aldığın, gündüzleri
yaşatan, akşamları hüzünlendiren, boğazında kendi
kaybettiğin tek kent İstanbul. Çiçeklerin, ağaçların
şehri içinde olmaması gerektiğine inanılan bir metro-
pol İstanbul. 

Sana sesleniyorum; ey tarihin eskitemediği İstan-
bul artık uykudan uyanma, silkinme zamanı gelmiştir,
at üstünde birikmiş kirleri, seni kullanmak isteyenlere
ve yıllarca meydanı boş bulup sırtından geçinenlere
izin verme, işte bu şehir Türkiye’nin kalbidir, her ne
kadar beyni Ankara’da olsa da kalp “temiz” kan
pompalamazsa beyin ne yapsın ey İstanbullu.? 

Büyük insan; yaptığı şeylerin arkasında bas bas ba-
ğıran değil, komplekslerini yenmiş başarısı için bağı-
ranları izleyen insandır.

İstanbul’un kurtuluşu
farklı bir bakışla...
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İBB Başkanı Ekrem İmamoğlu, ‘1-7 Ekim Camiler ve Din
Görevlileri Haftası’ kapsamında, İstanbul’da görev yapan 
700 din görevlisiyle bir araya geldi. “Kibirle dolan benlikler
yalnız etraflarına ve kendilerine değil, temsil ettikleri inanç
ve değerlere de zarar verirler” diyen İmamoğlu, “Bütün din
ve inançlarda, din üzerinden menfaat elde etme hevesine
kapılanlar olabiliyor. Din istismarcılığı, maalesef 
dünya barışının önünde önemli bir engel 
oluşturuyor” ifadelerini kullandı

İBB Genel Sekreter Yardımcısı Mahir Polat da etkinlikte yaptığı konuşmasında,
camilere yönelik yaptıkları çalışmaları detaylarıyla anlattı. Bu çalışmaların
devam edeceğini vurgulayan Polat, “Din görevlilerinin bir kentin yaşamında, bir
ülkenin yaşantısında çok büyük bir toplumsal bağlayıcı olduğunu unutmamak
gerekir” dedi. İmamoğlu’nun talimatıyla kurdukları “Dinler Masası”nın camiler
ve cemaatlerinin ihtiyaçlarının belirlenmesi ve gerekli yanıtların verilmesi nok-
tasında önemine dikkat çeken Polat, “Camiler ve din adamlarına yönelik hizmet
çalışmaları artarak devam edecektir” şeklinde konuştu. İmamoğlu, konuşmala-
rın ardından katılımcıları masalarında ziyaret etti. 

DIN ISTISMARCILIGI
BARISA ENGEL 
OLUR!

Din görevlileri bağlayıcıdır

Hayvanlara özel zabıta 
Esenyurt Belediye Başkanı Kemal Deniz Bozkurt, Hayvanları Koruma Günü'nde yaptığı konuşmada,
“Sadece hayvan hakları ve hayvanlar ile ilgili çalışmalar yapacak zabıtamız olacak” dedi

ESENYURT Belediyesi, 4
Ekim Hayvanları Koruma
Günü kapsamında can dost-

larımızın yaşam hakları konusunda far-
kındalık etkinliği düzenledi. Veteriner
İşleri Müdürlüğü Modern Hayvan Ba-
kımevi ve Rehabilitasyon Merkezi'nde
gerçekleştirilen etkinliğe, Esenyurt Bele-
diye Başkanı Kemal Deniz Bozkurt,
Belediye Başkan Yardımcısı Halis Şim-
şek, belediye birim müdürleri ve yüz-
lerce Esenyurtlu çocuk katıldı. 

Zabıta birimini oluşturduk

Yeryüzünde bütün canlıların yaşama
hakkı olduğunu ve insanların önemli
görevlerinden bir tanesinin de hayvan
haklarını korumak olduğunu vurgula-
yan Başkan Bozkurt, bu anlamlı günde
can dostlarımızın haklarını korumak ve
onları yaşatmak için farkındalık yaratan
önemli bir hizmetin açılışını yaptı. Baş-
kan Bozkurt, “Bu dünya sadece insan-
lara ait bir yer değil. Sadece insanların
yaşadığı durumda da bu dengede kal-
ması mümkün değil. Dünya üzerindeki
bütün canlıların yaşama hakkı var. Bu
güzellik de ancak öyle ortaya çıkıyor,
dolayısıyla hayvan haklarını korumak,
o dengeyi sağlamak da biz insanların
önemli görevlerinden bir tanesi. Bele-
diye olarak tabi bunu ancak bunu icra
edebiliriz. Biz de arkadaşlarımızla bera-
ber göreve geldiğimizden beri hayvan-
ların yaşamış olduğu beslenme,
barınma ve şiddet sorunlarına dair bir-
çok çalışma yapıldı. Hayvanların sahip-
lendirilmesi için ve diğer sağlık
sorunlarının giderilmesi için çalışmalar
yapıldı. Bunun daha yerinden incelen-
mesi ve daha nitelikli hale getirilmesi
için de arkadaşlarımız bir zabıta birimi
oluşturdu. Bu, sadece hayvan hakları ve
hayvanlar ile ilgili çalışma yapacak bir
zabıta olacak. Hukuk çerçevesinde hak-
larının korunması sağlanacak. Onların
daha sağlıklı, huzurlu olması için ça-
lışma yürütecekler” dedi. 
ZEHRA ÇELİK

Kartal sanatseverleri
beklİyor
Kartal Belediyesi fuaye alanı, fotoğraf
sanatçısı Barış Kerim Cesur’un ‘insan’ temalı
sergisi “Yansımalar”a ev sahipliği yapıyor

KÜLTÜR ve Sosyal İşler Müdürlüğü’nün
kültür sanat etkinlikleri kapsamında açılı-
şını gerçekleştirdiği sergide, Türkiye Fo-

toğrafçılar ve Gezi Kulübü Başkanlığı görevinin yanı
sıra, fotoğrafçılık, kameramanlık, oyunculuk ve bel-
gesel alanında çalışmalar yaparak etkinlikler düzen-
leyen sanatçının, üç yıllık birikimin ürünleri olan
fotoğraflar, meraklıları ile buluşuyor. Fotoğrafladığı
insanların; beden dillerini, psikolojilerini yansıtarak
2017 yılında başlattığı “Yansımalar” adlı sergiyi,
Kartal Belediyesi’nin ev sahipliği yaptığı etkinlik ile
2021 yılında sonlandırmış olacağını söyleyen sokak
fotoğrafları sanatçısı Cesur, “Fotoğraflar İstanbul
başta olmak üzere Anadolu’nun çeşitli yerlerinde
çekildi. Tamamı siyah beyaz fotoğraflardan oluşu-
yor. Yaşamı; hem zorluğu hem de kolay olduğu
denklemi üzerinden inşa ederken, hayatın insanlar-
dan neleri getirip neleri götürdüğünü ve bu psikolo-
jik durumun yüzümüzde nasıl izler bıraktığını
bazılarımızda görebiliyoruz. İşte ben bu izlerin fo-
toğraflarını çekmeye çalıştım.” Diyerek Kartal Bele-
diye Başkanı Gökhan Yüksel’e ve Kartal Belediyesi
ailesine destekleri için teşekkür etti. Serginin so-
nunda sanatçıya Kartal Belediyesi Başkan Yardım-
cısı Cengiz Türkmen tarafından Kartal heykelciği
takdim edildi. Meraklıları, sergiyi 18 Ekim 2021 tari-
hine kadar Kartal Belediyesi fuaye alanında ziyaret
edebilecek.

Çekmeköy’den okullara destek
ÇEKMEKÖY Belediyesi yeni eği-
tim öğretim dönemi öncesinde
İlçe Milli Eğitim Müdürlüğü ile

koordineli şeklide gerçekleştirdiği çalışma-
larla okulların birçok ihtiyacını karşılamış,
bakım ve onarımlarını ger-
çekleştirmişti. Eğitim öğre-
tim döneminde de devam
eden çalışmalarla ilçedeki
devlet okullarına temizlik
malzemesi desteğinde bu-
lunuldu. Okullara teslim
edilen temizlik malzemesi
yardım kitlerinin içinde;
Sıvı El Sabunu , Çamaşır
Suyu , Oto Yıkama Fırçası,
Çöp Torbası Büyük Boy,

Çek Çek Sil,  Mikrofiber Temizlik Bezi, As-
kılı Wc Koku Giderici, Sıvı  Ovma Maddesi ,
Arap Sabunu, Yüzey Temizlik Maddesi ,
Fotoselli Kağıt Havlu , Jumbo  Mini Tuvalet
Kağıdı  ve Faraş Fırça Takımı yer alıyor.

Şehit Öğretmen İzzet Yüksel Ortaokulu’nda
malzeme teslim törenine katılan Çekmeköy
Belediye Başkanı Ahmet Poyraz,” 2021-
2022  Eğitim öğretim döneminde de okulla-
rımızın temizlik malzemesi ihtiyacını

belediye olarak
karşılıyoruz. Gele-
ceğimizin teminatı
gençlerimiz ve ço-
cuklarımızın daha
hijyenik ve daha
kaliteli ortamlarda
eğitimlerini sür-
dürmeleri için var
gücümüzle çalış-
malarımıza devam
edeceğiz, ” dedi.

İBB Başkanı
Ekrem 

İmamoğlu

ORTAYA KARIŞIK

TUĞÇE MARİK

Tugceeemarik@gmai.com

Hayvanları 
susuz bırakmayın

İSTANBUL Büyükşehir 
Belediyesi (İBB), şehrin en 
uzak noktalarını hizmetleriyle 

buluşturmaya, İstanbullulara eşit 
imkanlar sunmaya devam ediyor. 
İBB Kültür Daire Başkanlığı (İBB 
Kültür), tüm yaz boyunca sürecek 
Gezici Film Festivali’nin ilkini 17-
31 Temmuz’da Şile’de başlatıyor. 
17 Temmuz Pazartesi günü Şile’nin 
Ahmetli Köyü’nde sinemaseverleri 
bir araya getirecek festival sırasıy-
la; Ahmetli, Göçe, Oruçoğlu, Ko-
rucuköy, Doğancılı, Üvezli, Ağva, 
Yeniköy, Şuayipli, Değirmençayırı, 
Kervansaray, Karamandere, Ak-
çakese, Çataklı ve Teke köylerini 
ziyaret edecek. Festivalde, yazlık 
sinema özlemi duyanlara yıldızların 
altında film izleme keyfi sunulacak. 
Çocuklar için de  oyun atölyesi, 
film gösterimleri, görsel sanat 
çalışmaları, sihirli boya, origami 
resim, çubuk kukla, stop motion 
animasyon, geri dönüşen heykeller 

ve büyük boy resim sanat atölyeleri 
de düzenlenecek.  

Her gün festival
Gezici Film Festivali Şile’de her 
gün 18.00-20.00 saatleri arasında 
gerçekleşecek çocuk atölyelerinin 
ardından çocuklar ve yetişkinler 
için 20.30’da film gösterimleri 
başlayacak. Oyuncu buluşmaları 
ve söyleşilerin de gerçekleşeceği 
festivalde çocuklar kendileri için 
düzenlenen atölyelerde vakit geçi-

rirken ebeveynler de İBB Çözüm 
araçlarına eşlik eden İBB Sosyal 
Hizmetler ile Kadın ve Aile Hiz-
metleri ekipleriyle görüşebilecek. 
İBB Kültür, Basın Yayın ve Halk-
la İlişkiler Dairesi Başkanlığı, İBB 
Sağlık Dairesi Başkanlığı ve İBB 
Sosyal Hizmetler Dairesi Başkan-
lığı işbirliğiyle düzenlenen festival 
Şile’nin 15 köyünü gezip, binlerce 
İstanbulluya ulaştıktan sonra rota-
sını Arnavutköy’e çevirecek. 

14 TEMMUZ 2023 CUMA

06:15 Yabancı 
Damat
07:45 Afili Aşk
09:15 Yaprak Dökümü
11:00 Magazin D Yaz
12:00 Kanal D Haber 
Gün Arası
13:00 Gelinim Mutfakta
16:00 Aşk-ı Memnu
19:00 Ana Haber
20:00 Dönence
22:45 Ya Çok Seversen

06:15 Adını 
Sen Koy
08:50 Benim 
Güzel Ailem
11:55 Şehirden Uzakta
13:00 Seksenler
16:15 Kendi Düşen 
Ağlamaz
19:00 Ana Haber
19:55 İddiaların Aksine
20:00 Hayatımın 
Neşesi

07:00 Güne 
Başlarken
08:50 Laf Aramızda
09:00 Haber Merkezi
13:00 Öğle Bülteni
16:25 Yeşil Ekran
18:30 Dünyanın Haberi
19:15 Bambaşka 
Sohbetler
20:00 Ana Haber
21:00 Mete Çubukçu İle 
Pasaport

04:00 Haber 
Bülteni
06:00 Gün 
Başlıyor
09:00 Para 
Gündem
11:00 Gün Ortası
14:00 Haber Hattı
17:00 Ht 360
19:00 Ana Haber 
Bülteni
21:00 Enine Boyuna

04:00 Haber
06:00 A’dan 
Z’ye
09:00 Gündem
12:00 Gün Ortası
14:00 Bugün
16:00 Günlük
18:00 Ana Haber
20:45 Akıl Çemberi

06:00 Gün
Uyanıyor
09:30 10’dan 
12’ye
12:00 Haberde Gün 
Ortası
14:00 Güne Bakış
17:00 Akşam Raporu
19:30 Ana Haber Bülteni
20:30 Özgür İfade
23:00 Haber Bülteni
23:30 Uykusuzlar Kulübü

07.00 Günaydın 
Türkiye
08.00 Yeni Bir 
Sabah
11.00 Medya Mahallesi
13.00 Haber Masası
15.00 Halkın Haberi
16.00 Gündem Özel
18.00 Ana Haber
20.00 Gözde Şeker ile 
Perdenin Önü Arkası / 
Hakan Çelenk

07:00 Günaydın 
Türkiye
10:00 Bilmedikleriniz
11:30 İş Dünyası
12:00 Gün Ortası
13:30 Gündem Ekonomi
19:45 Tuna Öztunç İle 
TGRT Ana Haber
21:00 Gündem Özel
23:00 Orkun Yazgan İle 
Son Nokta

07:30 Yeşil 
Vadi’nin Kızı
09:30 Gelsin Hayat 
Bildiği Gibi
12:45 Kızılcık Şerbeti
15:45 Yeşil Vadi’nin Kızı
18:25 Show Tv Ana 
Haber
20:00 Korkusuz Korkak
21:45 Çılgın Joe
23:30 Korkusuz Korkak

05:35 Bir Küçük 
Gün Işığı
08:00 Kahvaltı 
Haberleri
10:00 Kardeşlerim
13:00 Atv Gün Ortası
14:00 Maymunlar 
Cehennemi Şafak Vakti
16:00 Üvey Anne
19:00 Atv Ana 
Haber Bülteni

08:30 Çalar 
Saat
10:00 Sen Çal Kapımı 
13:00 En Güzel 
Dönüşüm
14:30 Aşk Mantık 
İntikam
16:00 Eşim Benzerim Yok
19:00 Fox Ana Haber
20:00 KısmetRomantik 
23:30 Yaz Şarkısı - 
Tekrar

04:45 Canım 
Annem
07:15 8’de Sağlık 
08:30 Doğduğun Ev 
Kaderindir
11:15 Masterchef Türkiye 
All Star
15:00 Canım Annem
16:00 İşte Gelin İşte 
Kaynana
19:00 Masterchef Türkiye 
All Star

ACIK HAVADAACIK HAVADA
SINEMA KEYFISINEMA KEYFI
İstanbul’un merkeze uzak köy ve mahallelerini kültür sanatla etkinlikleriyle buluşturacak 
‘Gezici Film Festivali’ başlıyor. ‘İBB Yaz’ etkinlikleri kapsamında 17-31 Temmuz’da Şile’de 
başlayacak festival, yazlık sinemayı özleyenlere yıldızlar altında film izleme imkanı sunacak

Susuzluk 
çekiyoruz

BU yılki teması 
“Su Krizi” olarak 
belirlenen yarışma, 

“Kısacası Susuzluk Çeki-
yoruz” sloganı ile gerçek-
leştirilecek. Toplumsal 
konuları sanatın gücüyle 
ve yaratıcı bakış açısı 
ile buluşturan Kısa Film 
Yarışması’na başvurular 
17 Kasım 2023 tarihine 
kadar devam edecek. 
Ülkemizin de aralarında 
olduğu büyük bir coğ-
rafyanın yıkıcı kuraklığın 
eşiğinde olduğunu vurgu-
layan Sabancı Vakfı Genel 
Müdürü Nevgül Bilsel 
Safkan, “Sabancı Vakfı 
Kısa Film Yarışması’nın 
bu yılki temasını tüm 
dünyanın acil ve ortak 
sorunlarından biri olan 
‘su krizi’ olarak belirle-
dik. Dünyada yaklaşık 2 
milyar insan temiz içme 
suyu kaynaklarına erişe-
miyor. Her yıl 1,4 milyon 
kişi ise güvenli olmayan 
içme suyu ve sanitasyon 
eksikliği nedeniyle hayatı-
nı kaybediyor” dedi. 
 n HABER MERKEZİ

ANNESİ İÇİN ÖZEL ŞARKI!ANNESİ İÇİN ÖZEL ŞARKI!
Ünlü sanatçı Linet, annesi 
için hazırlanan yeni şarkısı-
nı müzikseverlerin beğeni-

sine sundu. “Beni Seyredin” adlı 
şarkısını önce İsrail’deki hayranla-

rının beğenisine sunan Linet, önü-
müzdeki günlerde farklı proje albümlerde 

de yer alacağını söyledi. Linet, “Bu şarkı 
annemin anısına yazıldı. Beni yetiştiren, 
beni ben yapan annem Leyla, benim tüm 
dünyamdı. Anneciğim, seni çok seviyo-
rum ve yaşadığım sürece senin değerli 
hatıranı yaşatacağıma söz veriyorum” 
dedi.  n BURAK OZAN BİRERDİNÇ

HABER MERKEZİ

Bu yıl 8. kez düzenle-
necek Sabancı Vakfı 
Kısa Film Yarışması için 
başvuru süreci başladı

ALTERNATİF müziğin 
başarılı temsilcilerin-
den söz yazarı, besteci 

ve yorumcu 
Paptircem, 
19 Temmuz 

Çarşamba 
günü Ka-

dıköy 
Do-

ro-
ck 

XL sahnesine çıkacak.  Mayıs 
ayında konserlerine İstanbul’da 
başlayan sanatçı, şehir dışı kon-
serlerinin yanı sıra Kadıköy’de ilk 
defa sahne verecek olmanın heye-
canını yaşıyor.  Sahnesine hum-
malı bir şekilde hazırlanan genç 
ve başarılı müzisyen, tüm görsel 
efekt çalışmalarını da en ince 
ayrıntısına kadar kendisi yapıyor.  
Yeni sezonda festival sahnelerin-
de de yer alacak olan Paptircem, 
çalışmalarına hızla devam ediyor.  
 n MÜGE CESUR ÖZMEN

KADIKÖY’DE SAHNE ALACAK



S üper Lig'in ikinci devresine Trab-
zonspor yenilgisi ve Antalyaspor 
beraberliği ile başlayan Beşiktaş'ta 

Teknik Direktör Sergen Yalçn, 5 puan 
kaybnn ardndan “Bizim için savaş şimdi 
başlyor” demişti. Bu açklamadan sonra 
ligde 6 maça çkan Kara Kartal, 6 galibi-
yetle 18 puan toplad; 13 gol atp kale-
sinde 3 gol gördü. Sergen Yalçn'n 
öğrencileri bu periyotta Konyaspor'u da 
penaltlarla eleyerek Türkiye Kupas'nda 
yar finale yükseldi. Siyah-beyazllar halen 
2 kupaya aday tek takm. Bu sezon oyna-
dğ 28 maçn 20'sini kazanan Sergen Yal-
çn'n öğrencileri, 2.25 puan ortalamas 
yakalad. Beşiktaş, pek çok istatistikte de 
ligin en iyisi konumunda. 

Geçen sezonu sollad 

Beşiktaş, 2019-20 sezonunu 34 maçta 19 
galibiyet, 5 beraberlik ve 10 yenilgi alarak 
62 puanla üçüncü srada bitiren Beşiktaş, 
attğ 59 gole karşlk ağlarnda 40 gol 
görmüştü. Kartal, bu sezon 28 maçta 20 
galibiyet, 3 beraberlik elde ederek 63 
puana ulaşt; 62 gol atp 29 gol yedi. 

YAŞADIĞI uzun süreli sakatlğn ar-
dndan Sivasspor maçyla ilk 11'e 
giren ve 2 gol atan Falcao, Kayseris-
por ağlarn da boş geçmedi. Son 2 
maçta 3 kez fileleri havalandran Ko-
lombiyal forvet, kalan haftalarda Ga-
latasaray'n en önemli hücum 
silahlarndan biri olacağn ispatlad. 
Fatih Terim'in, Kayserispor karşsnda 
bu sezon ilk kez uyguladğ çift forvet 
sistemini devam ettireceği öğrenildi. 
Mostafa Mohamed-Falcao ikilisinin 
uyumu ve çalşkan görüntüsü, Terim'i 
gelecek adna ümitlendirdi. Tecrübeli 
hocann, hafta içindeki taktik antren-
manlarda bek oyuncularndan daha 
fazla orta yapmalarn isteyeceği  
öğrenildi. 

Onyekuru moral buldu 

Ocak ay transfer döneminde takma 
katlan Onyekuru, yedek kalp sonra-
dan oyuna girdiği Kayserispor müca-
delesinde attğ 2 golle hem moral 
buldu hem de 6 maçlk suskunluğunu 
bozdu. Bu sezon 5'inci kez ağlar sar-
san Nijeryal futbolcu, bu gollerin 
4'ünü deplasmanda kaydetti. DHA

GALATASARAY 
KRİZDEN ÇIKTI

TÜRKİYE Özel Sporcular Spor Fede-
rasyonu'ndan yaplan açklamaya 
göre, Fransa'nn Nantes kentinde ya-
plan şampiyonann son gününde ka-
dnlarda 200 metrede Muhsine Gezer 
ve yüksek atlamada Fatma Damla 
Altn gümüş madalya, erkeklerde ise 3 
bin metrede Oğuz Türker bronz ma-
dalya kazand. Bu sonuçla Türkiye 
şampiyonay 6 altn, 5 gümüş ve 2 
bronz madalya olmak üzere toplamda 
13 madalya ile tamamlarken, 32 puan 
toplayan Kadn Milli Takm ise Av-
rupa şampiyonu oldu. Ayrca, VIR-
TUS Avrupa Salon Atletizm 
Şampiyonas'nda uzun atlama ve 60 
metrede altn madalya kazanan Esra 
Bayrak ise en iyi kadn atlet seçildi. 

13 madalya kazandlar 

Milli takmn kafile başkan Ensar 
Kurt, şampiyonada 6 kez İstiklal Mar-
ş'n okutmann gururunu yaşadkla-
rn belirterek, "Ne mutlu bize ki 
İstiklal Marşmzn kabul edilişinin 
yüzüncü ylnda Fransa'da bunu ba-
şardk. Özel sporcularmz madalyala-
rn kahraman şehitlerimize armağan 
ettiler ve şehitlerimizi asker selam ile 
andlar. Özel sporcularmz şampiyo-
nada 13 madalya kazanarak da bir re-
kora imza attlar. Bu başarya destek 
olan başta Cumhurbaşkanmz Recep 
Tayyip Erdoğan'a, Gençlik ve Spor 
Bakanmz Mehmet Muharrem Kasa-
poğlu'na, Spor Genel Müdürü Meh-
met Baylan'a, Spor Toto Teşkilat 
Başkan Bünyamin Bozgeyik'e  
teşekkür ediyorum" dedi. DHA

ÖZEL SPORCULARDAN 
ÇOK BÜYÜK BAŞARI

Şampiyonaya hazrlanyorlar

Beşiktaş Teknik Direktör  
Sergen Yalçn, ikinci devrenin 
başndaki 5 puanlk kaybn  
ardndan “Savaşmz şimdi 
başlyor” demişti. Bu sözler-
den sonra siyah-beyazllar 
ligde 6’da 6 yapt. Beşiktaş 
ligde 20 galibiyetle ligde  
en fazla kazanan takm  
durumunda. Sadece 
5 mağlubiyet alan siyah  
beyazllar 62 gol atarak  
bu alanda da lider durumda

YENİ sezon için motivasyonunun çok 
yüksek olduğunu dile getiren Japon 
pilot, "Benim için ilk sezon. Franz Tost 
da bana sürekli sürüşüme odaklan-
mam ve serinkanl davranmam söy-
lüyor. Ben de elimden gelenin en 
iyisini yaparak takmma olabildiğince 
fazla puan getirmek istiyorum" ifade-
sini kulland. Yuki Tsunoda yeni sezon 
hedefleri için ise şunlar söyledi: 
"Sezon öncesinde kendime büyük he-
defler koymay sevmiyorum. Yarş 
yarş ilerlemeyi tercih ediyorum. Bunu 
bir hedef olarak görmüyorum ama de-
diğim gibi takmma getirebildiğim 

kadar çok puan getirmek istiyorum. 
Bununla birlikte bir podyum görürsem 
bu inanlmaz olur.  
Fakat şimdilik planm hzlca takma 
ve araca adapte olup elimden gelenin 
en iyisini yapmak." 

Gasly çok hzl 

Takm arkadaş Pierre Gasly'nin çok iyi 
bir pilot olduğunu vurgulayan Tsu-
noda, "Pierre ile ilk olarak 2018'in so-
nunda Motegi'de karşlaştk. Ben o 
dönemde Red Bull Junior programna 
dahil olmuştum. Honda'nn bir hoş 
geldin partisine Pierre ve Franz Tost 

da katlmşt. El skşma ve 'Merhaba' 
deme şansna sahip olmuştum. Şimdi 
ise ayn takmdayz. Pierre Gasly'nin 
çok hzl olduğunu biliyorum. Ben de 
bir çaylak olarak aracm ve kendimi 
zorlayarak ona yardmc olacağm. 
Sonrasnda neler olacağn hep birlikte 
göreceğiz" diye konuştu.  

Gasly: çok objektifiz 

AlphaTauri'nin en iyi özelliğinin, güçlü 
ve zayf yönlerini çok iyi bilmek oldu-
ğunu dile getiren Gasly ise "Bu ko-
nuda çok objektifiz. Dolaysyla da 
herkes ayn amaç için çaba sarf ediyor. 
Bu sebeple takmn her yl çok önemli 
gelişmeler gösterdiğini söyleyebilirim. 
Takm içindeki ilişkimiz ve iş birlikteli-
ğimiz de çok iyi. Umarm bu bizi bu yl 
da iyi sonuçlara taşyacak" dedi. Yuki 
Tsunoda'nn takm için de kendisi için 
de yeni olduğunu belirten Fransz 
pilot, "Henüz onu tam olarak tand-
ğm söyleyemem. Ama bir pilot ola-
rak çok yetenekli olduğunu biliyorum. 
Geçen sene onu Formula 2 Dünya 
Şampiyonas'nda da izledim. Özellikle 
yl sonunda doğru çok etkileyici bir 
performans ortaya koydu. Çok tecrü-
besi olmamasna karşn kesinlikle çok 
hzl. Tabii ki daha öğreneceği şeyler 
var. Ama en önemli konu, birlikte bir 
takm olarak çalşabilmemiz, onun 
olabildiğince hzl bir şekilde arabaya 
adapte olmasn ve takmn ileri git-
mesi için katk vermesini sağlamamz" 
diye konuştu. 

Arac daha çok sevdim 

Gasly yeni araç için şunlar söyledi, 
"Yeni aracmz harika gözüküyor. 
Geçen ylki arac ve görüntüsünü sev-
miştim ama bu ylkini daha çok sev-
dim. Gelişme anlamnda kurallarn bu 
yl çok değişmediğini söyleyebilirim. 
Ama takmdan öğrendiğim kadaryla 
aracn gelişiminden oldukça memnun-
lar." AlphaTauri'nin ayn zamanda bir 
moda markas olduğunu söyleyen Pi-
erre Gasly, "Modaya da yarşmaya da 
fazlasyla ilgili biri olarak ikisini bir 
araya getiren bir takmda yer almak 
büyük mutluluk. Her yl tasarmlarn 
gelişmesini görmek ve bu projenin bir 
parças olmak beni çok heyecanland-
ryor" ifadesini kulland. DHA 

KARTAL HER  
ALANDA LIDER

Formula 1 ekiplerinden Scuderia AlphaTauri, yeni arac ve yeni pilotlaryla 2021 F1 Dünya 
Şampiyonas hazrlklarn sürdürüyor. Takmn iki genç pilotu Pierre Gasly ve Yuki Tsunoda, 
2021 Formula 1 Dünya Şampiyonas'nda ellerinden gelenin en iyisini yapacaklarn söyledi
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İŞLER 
YOLUNDA

MUHTEŞEM İSTATİSTİK 

En çok galibiyet alan takm: 20 
En az yenilen takm: 5 
İçerde en başarl: 14 maç, 34 puan 
En çok gol atan takm: 62

İKİNCİ DEVREDE  
BEŞİKTAŞ

Beşiktaş - Trabzonspor  1-2 M

Antalyaspor - Beşiktaş 1-1 B

Beşiktaş - Konyaspor 1-0 G

Beşiktaş - Denizlispor 3-0 G

Beşiktaş - Gaziantep FK 2-1 G

Gençlerbirliği - Beşiktaş 0-3 G

Yeni Malatya - Beşiktaş 0-1 G

Başakşehir - Beşiktaş 2-3 G

SAĞLIK EKİBİNE  
ÇİÇEK

ZİRAAT Türkiye Kupas Yar Fina-
li’nde Başakşehir’i konuk edecek 
olan Beşiktaş, dün yaplan antren-
man öncesinde sağlk ekibine çiçek 
vererek 14 Mart Tp Bayram’n kut-
lad. Takm kaptanlar Necip Uysal 
ve Atiba Hutchinson, çiçek vererek 
Sağlk Kurulu Koordinatörü Tekin 
Kerem Ülkü, Doktor Murat Çevik, 
Fizyoterapist Zeki Çetin, Fizyotera-
pist Cumhur Erol, Fizyoterapist Ser-
dar Korkmaz, Fizyoterapist Hakk 
Can Bereceli, Diyetisyen Cenk Öz-
ylmaz, Masör Cemil Karataş, 
Masör Osman Doğru ve Masör 
Erkan Ulusoy’dan oluşan sağlk eki-
binin Tp Bayram’n kutlarken, an-
trenman öncesinde sağlk ekibi ve 
futbolcular birlikte fotoğraf çektirdi. 

MKE Ankaragücü ile Demir Grup 
Sivasspor karşsndaki puan kayp-

larnn ardndan Belhanda'nn 
gönderilişinin şokunu yaşayan  

Galatasaray, deplasmandaki Hes 
Kablo Kayserispor galibiyetiyle kriz 

ortamndan çkmay başard 

Türkiye Özel Sporcular Kadn Milli 
Takm, VIRTUS Avrupa Salon  

Atletizm Şampiyonas'nda Avrupa 
şampiyonluğuna ulaşt 

14 TEMMUZ 2023 CUMA

KENDI FUTBOL 
ANLAYIŞI VAR

Milli eskrimci Fatma Zehra Köse, spora nasıl başladığını anlattı. “Maskeyi taktığım ilk anda 
kendimi şövalye gibi hissetmiştim” diyen Köse, “Sorumluluğumu erken yaşta fark etmiş oldum 
ve üstüne gitmek istedim. Kendime her zaman hedefler koydum. Hayal etmenin başarmanın 
yarısı olduğunu anladım. Hayallerimde hep İstiklal Marşı’nı okutmak vardı” ifadelerini kullandı

GEÇEN yıl düzenlenen 2022 
Avrupa Şampiyonası’nın 
ardından spora ara veren 

Fatma Zehra Köse, Demirören 
Haber Ajansı’nın (DHA) so-
rularını yanıtladı. Sporculuğu 
döneminde kendisine her zaman 
hedefler koyduğunu belirten milli 
eskrimci, 2014 Yaz Olimpiyatları, 
Avrupa ve dünya şampiyonasında 
yaşadıklarını anlattı. Küçük yaşlar-
dan itibaren minikler ve gençler 
şampiyonasında birçok birincilik 
elde eden Fatma Zehra Köse, 
müzisyen anne ve babasından 
farklı olarak spor hayatına başladı. 
Spora başlama serüveni hakkında 
konuşan Köse, teyzesi sayesinde 
eskrime başladığını belirterek, 
“Teyzem de müzisyen. Konserva-
tuvarda okuyordu. Sahne sanatla-
rında eskrim dersleri alıyordu. Bir 
gün dersine beni de götürdü. Es-
krime o şekilde başladım. Annem 
ve babam da her zaman sporun 
ve müziğin hayatımda olsun diye 
küçüklükten itibaren hep yönlen-
diriyorlardı. Spora ilk olarak kü-
çük yaşta cimnastik ile başladım. 
Daha sonra kısa bir süre voleybol 
ve basketbol oynadım. Sonra ilk 
flöre branşı ile eskrime başladım. 
2 sene sonra da kılıç kategorisine 
geçtim” şeklinde konuştu.

Kahrolmuştum!
2014 yılında gittiği ve Türkiye’nin 
ilk temsilcisi olduğu 2014 Yaz 
Olimpiyat Oyunları’na katılmasın-
dan bahseden Köse, “Avrupa’nın 
ilk beşine girip kota almamız 
gerekiyordu. Bu da dünya şam-
piyonasını belirleyecekti. Koreli 
bir rakibim vardı. 14-8 öndeyken 
maçı 15-14 kaybettim. 2014 Yaz 
Olimpiyatları’na katılmak için 
kota sıralamasında o maçı almam 
gerektiğini biliyordum. Kahrol-
muştum maç sonunda. Çünkü 
çok öndeyken maçı verdim. Fakat 
sonrasında, bir ülkenin sporcu-
sunu göndermediğini öğrendim. 
Böylelikle kota bana kaymış 
oldu. Onu öğrendiğim anda zaten 
dünyalar benim olmuştu. Çünkü 
küçüklüğümden beri hayalimdi. 
İki senemizi buna harcamıştık. 
Şampiyonaya katılacağımı öğren-
diğimde tarif edilemez duygular 

hissettim” diye konuştu.

Altın çağı yaşadık
Küçük yaşlardan itibaren ken-
disine hedefler koyduğundan ve 
hayallerinden bahseden Köse, şu 
ifadeleri kullandı: “İlk eskrime 
başladığım zaman 5’inci ya da 
6’ncı ayda Uluslararası Süper 
Minikler maçımız oldu. Orada 
şampiyon oldum. Böyle küçük 
yaşta şampiyon olmak beni çok 
motive etti. Maskeyi taktığım ilk 
anda kendimi şövalye gibi hisset-
miştim. Dolaysıyla başarı geldiği 
zaman da aslında sorumluluğumu 
erken yaşta fark etmiş oldum ve 
üstüne gitmek istedim. Yapısal 
olarak küçük yaştan itibaren de 
sorumluluk almaya müsaittim. 
Her zaman hedefler koydum 
kendime; 2014 Yaz Olimpiyatları, 
Avrupa şampiyonası ve dünya 
şampiyonası oldu. Hayal etmenin 
başarmanın yarısı olduğunu da 
anladım. Hayallerimde hep İstik-
lal Marşı’nı okutmak vardı. Gece 
yatarken maç anlarını hayal eder-
dim. Sonrasında federasyon bize 
başantrenör Valery Shturbabin’i 
getirtti. Biz Valery ile gerçekten 
çağ atladık. Altın çağı yaşadık. 
Çünkü dünyada da çok iyi bilinen 
bir antrenör. Çalışması çok zor 
birisidir. Ama ben onunla hayat 
üniversitesi okumuş gibi oldum. 
Eskrim konusunda bizlere ina-
nılmaz bir ivme kattı. Hem bilgi 
anlamında hem de eskrim neymiş 
onu öğrendik. Piste çıktığımızda 
her bir sayı için savaştık. Valery 
bize bunları en başında aşıladı.”

Destek alamadım
Türkiye Eskrim Büyükler Şam-
piyonası’nda ve dünya büyükler 
şampiyonasında başarıları olan 
Fatma Zehra Köse, DHA’ya yaptı-
ğı açıklamada, sporculuk hayatının 
kendisine getirileri olduğu kadar 
götürülerinin de olduğunu söyleye-
rek, “Sporculuk dönemim boyunca 
yani ergenlik döneminde ‘spor 
benden bir şeyler götürüyor’ gibi 
düşüncem oluyordu. ‘Sosyal hayat 
yok, arkadaşlarımı göremiyorum’ 
gibi düşüncelerim oluyordu. Fakat 
şu anda soracak olursanız iyi ki 
tüm hayatım bugüne kadar böyle 

geçmiş. Sporun bana kattığı ve o 
zorlukların, haksızlıkların bana 
kattığı her şey beni bugünkü Zeh-
ra yapan şeyler olmuş. Beni bugün 
bu olgun ve sorumluluk sahibi 
düşünceye getiren şeyler olmuş. 
Bence hayatın zorluk olmadan bir 
anlamı yokmuş, onu fark ettim” 
diye konuştu. 2022 Avrupa Şam-
piyonası’na katıldıktan sonra spor 
hayatına ara veren Köse, “Biz beş 
senedir takımla birlikte Ankara’da 
çalışıyorduk. Tesis yaşantısı, maddi 
manevi çok fazla destek alamadım. 
Ama yine de haklarını yiyemem 
bana çok şey kattılar. Ama özel-
likle maddi anlamda sıkışacak 
raddeye geldim ve son iki senedir 
çok mutsuz olduğumun farkına 
vardım. Çok sevdiğim bir iş. Hatta 
beni ben yapan spor. Ama şunun 
farkına vardım: mutluluk daha 
önemli. O sebeple İstanbul’a izne 
geldiğimde ‘ben mutlu olmak isti-
yorum’ diye düşündüm. Mutluluğu 
tercih ettim. Bu sebeple eskrimi 
bıraktım” dedi.

Geri dönebilirim
Eskrimi bıraktığını fakat formu-
nu korumak için spora devam 
ettiğini belirten Köse, “Aslında 
sürprizlerle dolu bir insanım. 
Zaten eskrimi bırakmam da bir 
anda oldu. Kesin konuşamıyo-
rum, zaten sporu da bırakma-
dım. Hem sağlığım için hem de 
formumu korumak için devam 
ediyorum. Sporcu olarak geri 
dönebilirim, antrenör olarak da 
dönebilirim. Hatta Kadın Milli 
Takım antrenörlüğü hayallerimin 
arasında duruyor. Halihazırda 
eskrimi bıraktığım gibi beden 
öğretmenliğine başladım. Hayal-
lerimin arasında müzik de var” 
diye konuştu. Valery gibi zor bir 
antrenör ile çalıştığını ifade eden 
Köse, “Dediğim gibi kuzenlerim 
ve arkadaşlarım tatile gidiyor. 
Sosyal medyadan görüyordum. Şu 
an pişmanlığım ve keşkem yok. 
Her şeyi iyi ki yaşamışım. İyi ki 
o haksızlıkları da yaşamışım, iyi 
ki Valery gibi zor bir antrenör 
ile çalışmışım. Onunla çok isyan 
ettiğim, tartıştığım zamanlar oldu. 
Tabii ki saygımı hiçbir zaman boz-
madan” diye konuştu. DHA

KENDIMI SOVALYE KENDIMI SOVALYE 
GIBI HISSETTIM!GIBI HISSETTIM!

SPORCULUĞUN da bir yerde son-
lanacağını dile getiren Köse, “Bazı 
akranlarımla konuştuğum zaman, 
mesela bir zorlukla karşılaşıyorlar 
hemen bahanelerin arkasına sığın-
mak istiyorlar. İnsan psikolojisi böy-
le. Ben de bunu yapıyorum bazen 
ama ana fikrin farkında olmak lazım 
diye düşünüyorum. Hem hayatta 
her şey geçici, bitiyor bir gün. Mese-
la sporculuk da bir yere kadar. O 
devam eden şeyin içerisinde keyif 
almak lazım. Çünkü o bir süreç ve 
hiçbir şekilde imkansız değil onun 
da farkına vardım. Biz 2017’de 
Avrupa şampiyonluğunu aldığımız 
zaman biraz imkansız diye gittik 
ama maç içinde öyle olmadı. O 
anda enerjimizi ve inancımızı verdik 
ve bir şeyler oldu. O yüzden hiçbir 
şeyden kesinlikle korkmayın. Yani 
bir tek Allah’tan korkmak lazım 
bu hayatta öyle düşünüyorum. 

Emin adımlarla ilerlemek lazım. 
Çünkü herkes hayatında travma 
veya olumsuzluk yaşıyor. Bunun 
da farkına vardım. Tek yaşayan 
ben değilmişim. Diyeceğim o ki o 
anın tadını çıkarmak, o anı güzel-
leştirmek lazım” şeklinde konuştu. 
Eskrim sporunda zorluk ve haksızlı-
ğa uğradığını söyleyen Fatma Zehra 
Köse, “Aileme çok teşekkür etmek 
istiyorum. Onlar her zaman arkam-
daydı ve yanlışımı da her zaman 
bana söylediler. İyi ki yanlışımda 
yanımda olmamışlar. Çünkü onlar 
öyle yaptıkça bir şeylerin daha çok 
farkına vardım. Ama ben haklarını 
ödeyemem. Evet zorluk ve haksızlık 
yaşadım ama federasyona, bakan-
lığa, Valery Shturbabın hocama, 
diğer antrenörlerime, herkese 
şükranlarımı iletiyorum ve teşekkür 
ediyorum. Çünkü hayata çok güzel 
hazırlanmışım” dedi.

Hiçbir şeyden Korkmayın!

MÜZIĞE hep 
ilgisinin olduğu-
nu söyleyen 
Fatma Zehra 
Köse, “Çok 

güzel yere değindik. Benim annem 
ve babam da biliyorsunuz ki müzik 
öğretmeni. Ağabeyim de müzik 
öğretmeni. Ailede çok müzisyen var. 
Müzikle haşır neşir büyüdük küçük-
lüğümüzden beri. Dolayısıyla müziğe 
hep bir ilgim vardı. Lisedeyken kon-
servatuar sınavına girmek istedim. 

Fakat ilk milli kampımla konserva-
tuar sınavım aynı güne denk geldi. 
Bilemedim ne yapacağımı. Hatta o 
zaman babam, Orhan Gencebay ile 
iş yapıyordu. Hem müzisyen biri hem 
de yönlendirir diye tavsiye aldım. 
Çok bilgin bir insan zaten sağ olsun. 
‘Müzik seninle her zaman gider, şu 
anda sporda bir başarın var. Bence 
sporunu yap, gitarını kamplarına 
götürürsün, şarkını söylersin’ gibi 
bir nasihatte bulunmuştu bana. Ben 
sporu öyle tercih ettim fakat her 

zaman antrenmandan çıkınca stresli 
ve yorgundum. Gitar ile hep rahatla-
tırdım kendimi. Her zaman müziğimi 
dinlerdim, müziksiz yolculuk hala 
yapamam ama onun dışında müzik 
benim her zaman hayallerimde var. 
Sahne deneyimim oldu. Ailem ve 
ufak tanıdığımızla birlikte sahnede 
yaşadığım o hazzı, eskrimde de yaşa-
dığımı fark ettim. O yüzden müzikle 
ilgili bir şey yapmak istiyorum. Hatta 
bir tane bestem bile var” ifadelerini 
kullandı.

Orhan babadan tavsiye aldım!

ALMAN haber sitesi Bild’e 
açıklamalarda bulunan Stefan 
Kuntz, Arda Güler’in ilk kez 

kendi döneminde A milli takıma 
yükseldiğini aktardı. Genç orta saha 
için uyarılarda bulunan Alman teknik 
adam, “Yeni Messi gibi, bir futbol 
tanrısı gibi davranılacak. Ama henüz 
Messi değil” diye konuştu.

Yetenek yeterli değil
Arda’nın oyuncu özelliklerinden bah-
seden 60 yaşındaki teknik direktör, 
“Arda, yüksek seviyede antrenman 
yapmalı, oynamaya devam etmeli. 
Hala fiziksel olarak çalışması gere-
kiyor. Olağanüstü bir yeteneği var. 
İyi bir tekniği, güçlü pasları var. Tam 
olarak nereye koşacağını biliyor. 
Arda’nın kendi futbol anlayışı var” 
ifadelerini kullandı. Son on yılda Türk 
futbolunda çabuk parlayan ancak 
daha sonra kariyeri düşüşe geçen 

birçok genç oyuncunun olduğunu 
hatırlatan Kuntz, Arda’nın futbolunu 
daha olgun oynamasını gerektiğine 
dikkati çekerek, “Tek başına yetenek 
yeterli değil. Arda harika bir kariyer 
için kendisine ‘Memnun değilim, 
dinlenmiyorum, asla doymuyorum’ 
demeli, kendini daha da geliştirmeli” 
şeklinde konuştu. DHA

A Milli Futbol Takımı Teknik Direktörü Stefan Kuntz, Real Madrid’e trans-
fer olan Arda Güler’in kendine ait bir futbol anlayışının olduğunu söyledi

FENERBAHÇE, Rusya kam-
pındaki ikinci hazırlık maçında 
Kızılyıldız’a 3-1 mağlup oldu. 
Hazırlıklarını Rusya’da sürdü-
ren Fenerbahçe, Sırbistan ekibi 
Kızılyıldız ile Smena Stadyumu’n-
da karşı karşıya geldi. Kızılyıldız, 
Peter Olayinka, Mirko Ivanic ve 
Vladimir Lucic’in attığı goller ile 
mücadeleden 3-1 galip ayrıldı. 
Sarı-lacivertli ekibin tek golünü ise 
Joao Pedro kaydetti. Fenerbahçe 

mücadeleye; Altay Bayındır, Osa-
yi, Gustavo, Szalai, Peres, Arao, 
Crespo, Burak Kapacak, İrfan 
Can Kahveci, Batshuayi, Dzeko ilk 
11’iyle başladı. Kızılyıldız ise: Po-
povic, Erakovic, Mijailovic, Dra-
govic, Bukari, Stamenic, Ivanic, 
Mitrovic, Kangwa, Krasso, Olayin-
ka ilk 11’iyle sahada yer aldı.

Kartal trübünde
Fenerbahçe’nin yeni transferi Edin 

Dzeko, Kızılyıldız ile oy-
nanan hazırlık maçında ilk 
kez sarı-lacivertli formayı 
giydi. Mücadeleye ilk 11’de 
başlayan ve kaptanlık pa-
zubandını takan tecrübeli 
futbolcu, 66 dakika sahada 
kaldı. Dzeko, 66’ncı daki-
kada yerini Mert Hakan 
Yandaş’a bıraktı. Fener-
bahçe Teknik Direktörü 
İsmail Kartal, mücade-
lenin 85’inci dakikasında 
hakeme tepkisinden dolayı 
kırmızı kart gördü. Kartal, 
maçın kalan dakikalarını 
tribünden takip etti. DHA

Fenerbahçe’den
KÖTÜ HAZIRLIK!



ALTI YASINDA
TACİZ EDİLDİM

S por Toto Süper Lig'in 30'uncu haf-
tasnda deplasmanda Aytemiz 
Alanyaspor'a 4-0 kaybeden Fraport 

TAV Antalyaspor'un 13 maçlk yenilmezlik 
serisi sona ererken, teknik direktör Ersun 
Yanal da 2021 ylndaki ilk yenilgisini ya-
şad. Akdeniz temsilcisi 2021 ylnda teknik 
direktör Yanal gözetiminde çktğ 14 
maçta 3 galibiyet, 10 beraberlik ve sadece 
1 yenilgi elde edip, 19 puan toplad. 

13 maçlk seri bitti 

Krmz beyazl takm 2020 ylnn son 
günlerinde sahasnda 6-0 kaybettiği Ata-
kaş Hatayspor maçnn ardndan oyna-
dğ 14 maçta 3 galibiyetin yan sra 10 
beraberlik alrken, 30'uncu haftada bir 
başka Antalya ekibi olan Aytemiz Alan-

yaspor'a deplasmanda 4-0 kaybetti. Akde-
niz ekibi 2021 ylnda Fatih Karagümrük, 
Göztepe ve Gençlerbirliği maçlarn kaza-
nrken, Galatasaray, Trabzonspor, İH 
Konyaspor, Beşiktaş, Yukatel Denizlispor, 
BTC Türk Yeni Malatyaspor, Gaziantep 
FK, Medipol Başakşehir, Fenerbahçe ve 
Kasmpaşa ile de berabere kald. Antal-
yaspor'un, ligde devam eden 13 maçlk 
yenilmezlik serisi ise bu hafta 4-0 kaybedi-
len Aytemiz Alanyaspor maçnda son 
buldu. 

Yanal'n 4'üncü yenilgisi 

Ligin 9'uncu haftasnda Fraport TAV An-
talyaspor'un başna geçen ve yakaladğ 
istikrarl performansla takmn üst sra-
lara taşayan Ersun Yanal, Alanyaspor 

maçnda bu sezonki 4'üncü yenilgisini 
elde etti. Tecrübeli teknik direktör Antal-
yaspor ile bu sezon Türkiye Kupas maç-
lar da dahil olmak üzere toplam 25 maça 
çkt. 21 lig maçnda 5 galibiyet, 12 bera-
berlik ve 4 yenilgi alan Yanal, Türkiye  
Kupas'nda oynanan 4 maçn tamamn 
kazanarak takmn yar finale çkartma 
başars yakalad. Teknik direktör Ersun 
Yanal, Süper Lig'de çalştrdğ hiçbir ta-
kmla Aytemiz Alanyaspor'a karş galip 
gelmeyi başaramad. 59 yaşndaki Yanal, 
9 kez rakip olarak karşlaştğ Aytemiz 
Alanyaspor'a karş 2 beraberlik ve 7 ye-
nilgi elde ederken hiçbir maçta galip gele-
medi. Yanal'n Süper Lig'de bulunan 
Atakaş Hatayspor'a karş da galibiyeti 
bulunmuyor.

SÜPER Lig'in 30. haftasnda son 
haftalarn formda iki takm Ankara-
gücü ile Göztepe Eryaman Sta-

d'nda karşlaşt. Hikmen Karaman ile iyi bir 
çkş yakalayan Ankaragücü, bu maç da kaza-
narak alt sralardan kurtuluş mücadelesini 
devam ettirmek istiyor. Son 5 haftada 4 galibi-
yet 1 beraberlik alarak iyi bir seri yakalayan 
Göztepe de üst sralara trmanmann peşinde...  

İlk yar 1-0 

Maçn ilk yarsna ev sahibi Ankaragücü etkili 
başlad. 14. dakikada sol kanattan ceza saha-
snn ön çizgisine kadar gelen Lobjanidze’nin 
sert şutunda kaleci İrfan Can Eğribayat, topu 
kornere tokatlad. Ankaragücü, Borven'in at-
tğ golle 1-0 öne geçti. Sol kanatta Endri Çe-
kici topla rakiplerinden syrldktan sonra ceza 
sahasna ortasn gönderdi. Börven rakibinin 
önüne geçerek kafa vuruşunu yapt ve takmn 
1-0 öne geçirdi. 37. dakikada MKE Ankara-
gücü kontra atağnda Geraldo topun yönünü 
sağdan sol kanada çevirerek pasn Lobjanid-
ze’ye aktard. Bu oyuncunun ceza sahasna 
girmeden çektiği şutta top kaleci İrfan Can 
Eğribayat’n üzerine gitti. İlk yar bu skorla 
sona erdi. 

Net skor 

Maçn 61. dakikasnda Ankaragücü Börven'in 
attğ golle durumu 2-0'a getirdi. İkinci yarda 
oyuna giren Paintsil, topla birlikte ceza saha-
sna yaklaşt. Sağ kanattan bindirme yapan 
Kitsio tek pasla Börven'e gönderdi. Börven 
penalt noktasnn hemen ilerisinden şutunu 
att ve topu filelerle buluşturdu. 
 Ankaragücü bu golden 2 dakika sonra, dakika 
63'te fark 3'e çkard. Ceza sahasnn sağ çiz-
gisinde Kitsiou, dşardaki arkadaş Endri Çe-
kici'ye yerden pasn gönderdi. Endri, gelişine 
çok sert bir şut çekti ve topu ağlara gönderdi: 
3-0. MKE Ankaragücü, rakibini 3-0 yenerek 
bu sezon ilk kez üst üste 3. galibiyetini elde 
etti. Göztepe ise 5 maç sonra sahadan  
yenilgiyle ayrld. 

Ankaragücü 
3’te 3 yaptı

LİGDE attğ 18 golle bir 
anda dikkatleri üzerine 
çeken ve şimdiden transfe-

rin gözdesi haline gelen Boupendza 
konusunda da ilginç gelişme var. 
Hatayspor cephesinden geçtiğimiz 
haftalarda yaplan ‘Boupendza’y 
Türkiye’de kalacaksa Fenerbahçe’nin 
almasn isteriz’ açklamasndan 
sonra bu transferin gündemde ol-
duğu her platformda konuşulmaya 
başlamş, taraftarlar önümüzdeki 
yln kadrosunda Boupendza’y şim-
diden görmeye başlamşt. Özellikle 
önümüzdeki Milli maç arasnda Ha-
tayspor’un yeni stadnn açlşna Fe-
nerbahçe’nin katlmas ve açlş 
maçn Hatayspor Fenerbahçe’nin 
oynayacak olmas da bu transferin 
bitmesinin bir delili olarak görülm-
üştü. 

Önemli bir golcü 

Ancak görüşünü aldğmz Fener-
bahçeli bir yetkili “Buopendza ligi-
mize renk katan önemli bir golcü. 
Ancak biz Fenerbahçe olarak bu 
oyuncuyla kesinlikle ilgilenmiyoruz. 
Ayrca telaffuz edilen 8-10 milyon 

Euro gibi bir rakamlar hiçbir futbol-
cuya vermeyi düşünmeyen bir yap-
mz var. Bu nedenle milli arada 
oynanacak stat açlş maçnn fut-
bolcu transferiyle hiçbir alakas bu-
lunmamaktadr. Hatay’a iki kulüp 
arasndaki iyi ilişkilerin ve dostluğun 
pekişmesinden başka bir gidiş ama-
cmz yok" dedi.  

Hatayspor açklamşt 

Hatayspor Basn Sözcüsü Rahmi 
Vard, Fenerbahçe'nin ilgisini net bir 
şekilde doğrulamş ve ''Açkças 
oyuncumuzun Türkiye’de kalp, Tür-
kiye’de hizmet etmesini isteriz. Tabii 
ki burada kalmasn isteriz. Fener-
bahçe’nin almasn isteriz. Galatasa-
ray da alabilir. Ama futbolcumuzun 
aklnda böyle bir şey yok. Açk söylü-
yorum Hatayspor’da başarl olduk-
tan sonra yurt dşna gitmek 
istediğini belirtti. Yurtiçi ve yurtdşn-
dan 6-7 kulüp teklif getirdi. Kimisi 
takas önerdi, kimisi teklif. Rusya’dan 
bir kulüp var. Dinamo Kiev talip. 
Türkiye’den de Fenerbahçe açk açk 
oyuncuyu istiyor. Fenerbahçe iyi bir 
teklif yapt.'' sözlerini kullanmşt.

Boupendza ile ilgilenmiyoruz
Süper Lig'de Hatayspor formas ile frtna gibi esen Boupendza’nn ad Fenerbahçe 
ile anlrken sar lacivertli yetkililerinden “ilgilenmiyoruz” mesaj geldi

Fraport TAV Antalyaspor'a 55 yllk kulüp tarihinde ilk kez 13 maçlk yenilmezlik  
serisi yakalatan teknik direktör Ersun Yanal ve takm, 2021 ylndaki ilk yenilgisini bir 
başka Antalya ekibi Aytemiz Alanyaspor karşsnda ald. Krmz beyazl takm, Yanal  
yönetiminde ligde çktğ 21 maçta 5 galibiyet, 12 beraberlik ve 4 yenilgi elde etti

2021 YILINDA  
TEK YENILGI 

TRABZONSPOR’DA 
her geçen sezon yükse-
len performansyla alkş 

toplayan Uğurcan Çakr, Avru-
pa’nn dev kulüpleri tarafndan iz-
leniyor. Son dönemde ise en ciddi 
takip İtalyan devi Juventus tara-
fndan başlatld. Juve’nin scout 
ekibi, yeni ve gelecek vaat eden bir 
kaleci arayşnda olduğu için 24 
yaşndaki Uğurcan’ listeye dahil 
etti. Sene başndan beri sürekli 
performansn artran Uğurcan, 
Juve yetkilileri tarafndan beğenili-
yor. Serie A ekibinin mevcut kad-
rosunda efsane eldiven Gianluigi 
Buffon’un 43 yaşna gelmesi ve 
artk veda zamannn yaklaşmas, 
30 yaşn aşan Wojciech 
Szczesny’ye alternatif aranmas 
nedeniyle Uğurcan Çakr bir anda 
liste başna çkt. 

Ugurcan Çakır’a 
Juventus talip  

Süper Lig'in 30. haftasnda Hikmet Ka-
raman'la birlikte çkşa geçen Ankara-
gücü, sahasnda son haftalarn forma 

takm Göztepe'yi 3-0 gibi net bir 
skorla mağlup ederek alt sralardan 
kurtulma adna önemli bir galibiyet 

daha elde etti. Sar lacivertliler, Hikmet 
Karaman yönetiminde çktğ 3. ma-

çnda 3. galibiyeti elde etti.

KAZAN Kremlin Cup'n finalinde 
Rus Zakharov'u yenen milli tenisçi-
miz Yank Erel profesyonel kariye-

rinin ilk ITF tekler şampiyonluğunu elde etti. 
Rusya'da sert zeminde düzenlenen toplamda 
15 bin dolar ödüllü ITF turnuvas Kazan 
Kremlin Cup'ta srasyla Moldoval, Rus, 
Özbek ve yar finalde de Rus rakibini yenen 
Yank Erel, finalde 1 numaral seri baş Alexey 
Zakharov'un rakibi oldu. 20 yaşndaki temsil-
cimiz, final mücadelesinde ev sahibi ülkeden 
Alexey Zakharov karşsnda 6-3, 3-0 öndeyken 
rakibinin maçtan çekilmesi ile şampiyonluğa 
ulaşt. Kariyerinin ilk profesyonel tekler zafe-
rini Rusya'da kazanan Yank Erel yaptğ açk-
lamada, "Umarm devam gelecek. Günün 
anlam ve önemine ithafen bu şampiyonluğu, 
canla başla pandemi ile savaşan sağlk çal-
şanlarmza armağan ediyorum. 14 Mart Tp 
Bayram kutlu olsun" dedi. DHA 

Milli tenisçinin 
ilk şampiyonluğu
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FRAPORT TAV Antalyaspor'un de-
neyimli teknik direktörü, kariyeri 
boyuncu 612 maçta görev ald. 
Yanal, bu maçlarda 273 galibiyet, 
153 beraberlik ve 186 yenilgi elde 
etti. Süper Lig'de ise 502 maçta tek-
nik adam olarak görev yapan teknik 
adam 213 galibiyet, 133 beraberlik 
ve 156 yenilgi ald. Ersun Yanal, 
Samet Aybaba, Şenol Güneş, Rza 
Çalmbay, Ylmaz Vural ve Aykut 
Kocaman ile birlikte Süper Lig'de 
500 maçta görev yapan 6 teknik di-
rektörden biri konumunda. Yanal, 
Denizlispor, MKE Ankaragücü, 
Gençlerbirliği, Manisaspor, Eskişe-
hirspor, Trabzonspor, Fenerbahçe 
ve Antalyaspor olmak üzere 8 ta-
km çalştrrken, A Milli Takmn 
başnda da yer ald. Deneyimli tek-
nik direktörün kariyerinde Fener-
bahçe ile de 1 Süper Lig 
şampiyonluğu bulunuyor. DHA 

YANAL’IN  
KARİYERİ

*
S por Toto Süper Lig'in 30'uncu haf-

tasnda deplasmanda Aytemiz 
Alanyaspor'a 4-0 kaybeden Fraport 

TAV Antalyaspor'un 13 maçlk yenilmezlik 
serisi sona ererken, teknik direktör Ersun 
Yanal da 2021 ylndaki ilk yenilgisini ya-
şad. Akdeniz temsilcisi 2021 ylnda teknik 
direktör Yanal gözetiminde çktğ 14 
maçta 3 galibiyet, 10 beraberlik ve sadece 
1 yenilgi elde edip, 19 puan toplad. 

13 maçlk seri bitti 

Krmz beyazl takm 2020 ylnn son 
günlerinde sahasnda 6-0 kaybettiği Ata-
kaş Hatayspor maçnn ardndan oyna-
dğ 14 maçta 3 galibiyetin yan sra 10 
beraberlik alrken, 30'uncu haftada bir 
başka Antalya ekibi olan Aytemiz Alan-

yaspor'a deplasmanda 4-0 kaybetti. Akde-
niz ekibi 2021 ylnda Fatih Karagümrük, 
Göztepe ve Gençlerbirliği maçlarn kaza-
nrken, Galatasaray, Trabzonspor, İH 
Konyaspor, Beşiktaş, Yukatel Denizlispor, 
BTC Türk Yeni Malatyaspor, Gaziantep 
FK, Medipol Başakşehir, Fenerbahçe ve 
Kasmpaşa ile de berabere kald. Antal-
yaspor'un, ligde devam eden 13 maçlk 
yenilmezlik serisi ise bu hafta 4-0 kaybedi-
len Aytemiz Alanyaspor maçnda son 
buldu. 

Yanal'n 4'üncü yenilgisi 

Ligin 9'uncu haftasnda Fraport TAV An-
talyaspor'un başna geçen ve yakaladğ 
istikrarl performansla takmn üst sra-
lara taşayan Ersun Yanal, Alanyaspor 

maçnda bu sezonki 4'üncü yenilgisini 
elde etti. Tecrübeli teknik direktör Antal-
yaspor ile bu sezon Türkiye Kupas maç-
lar da dahil olmak üzere toplam 25 maça 
çkt. 21 lig maçnda 5 galibiyet, 12 bera-
berlik ve 4 yenilgi alan Yanal, Türkiye  
Kupas'nda oynanan 4 maçn tamamn 
kazanarak takmn yar finale çkartma 
başars yakalad. Teknik direktör Ersun 
Yanal, Süper Lig'de çalştrdğ hiçbir ta-
kmla Aytemiz Alanyaspor'a karş galip 
gelmeyi başaramad. 59 yaşndaki Yanal, 
9 kez rakip olarak karşlaştğ Aytemiz 
Alanyaspor'a karş 2 beraberlik ve 7 ye-
nilgi elde ederken hiçbir maçta galip gele-
medi. Yanal'n Süper Lig'de bulunan 
Atakaş Hatayspor'a karş da galibiyeti 
bulunmuyor.

SÜPER Lig'in 30. haftasnda son 
haftalarn formda iki takm Ankara-
gücü ile Göztepe Eryaman Sta-

d'nda karşlaşt. Hikmen Karaman ile iyi bir 
çkş yakalayan Ankaragücü, bu maç da kaza-
narak alt sralardan kurtuluş mücadelesini 
devam ettirmek istiyor. Son 5 haftada 4 galibi-
yet 1 beraberlik alarak iyi bir seri yakalayan 
Göztepe de üst sralara trmanmann peşinde...  

İlk yar 1-0 

Maçn ilk yarsna ev sahibi Ankaragücü etkili 
başlad. 14. dakikada sol kanattan ceza saha-
snn ön çizgisine kadar gelen Lobjanidze’nin 
sert şutunda kaleci İrfan Can Eğribayat, topu 
kornere tokatlad. Ankaragücü, Borven'in at-
tğ golle 1-0 öne geçti. Sol kanatta Endri Çe-
kici topla rakiplerinden syrldktan sonra ceza 
sahasna ortasn gönderdi. Börven rakibinin 
önüne geçerek kafa vuruşunu yapt ve takmn 
1-0 öne geçirdi. 37. dakikada MKE Ankara-
gücü kontra atağnda Geraldo topun yönünü 
sağdan sol kanada çevirerek pasn Lobjanid-
ze’ye aktard. Bu oyuncunun ceza sahasna 
girmeden çektiği şutta top kaleci İrfan Can 
Eğribayat’n üzerine gitti. İlk yar bu skorla 
sona erdi. 

Net skor 

Maçn 61. dakikasnda Ankaragücü Börven'in 
attğ golle durumu 2-0'a getirdi. İkinci yarda 
oyuna giren Paintsil, topla birlikte ceza saha-
sna yaklaşt. Sağ kanattan bindirme yapan 
Kitsio tek pasla Börven'e gönderdi. Börven 
penalt noktasnn hemen ilerisinden şutunu 
att ve topu filelerle buluşturdu. 
 Ankaragücü bu golden 2 dakika sonra, dakika 
63'te fark 3'e çkard. Ceza sahasnn sağ çiz-
gisinde Kitsiou, dşardaki arkadaş Endri Çe-
kici'ye yerden pasn gönderdi. Endri, gelişine 
çok sert bir şut çekti ve topu ağlara gönderdi: 
3-0. MKE Ankaragücü, rakibini 3-0 yenerek 
bu sezon ilk kez üst üste 3. galibiyetini elde 
etti. Göztepe ise 5 maç sonra sahadan  
yenilgiyle ayrld. 

Ankaragücü 
3’te 3 yaptı

LİGDE attğ 18 golle bir 
anda dikkatleri üzerine 
çeken ve şimdiden transfe-

rin gözdesi haline gelen Boupendza 
konusunda da ilginç gelişme var. 
Hatayspor cephesinden geçtiğimiz 
haftalarda yaplan ‘Boupendza’y 
Türkiye’de kalacaksa Fenerbahçe’nin 
almasn isteriz’ açklamasndan 
sonra bu transferin gündemde ol-
duğu her platformda konuşulmaya 
başlamş, taraftarlar önümüzdeki 
yln kadrosunda Boupendza’y şim-
diden görmeye başlamşt. Özellikle 
önümüzdeki Milli maç arasnda Ha-
tayspor’un yeni stadnn açlşna Fe-
nerbahçe’nin katlmas ve açlş 
maçn Hatayspor Fenerbahçe’nin 
oynayacak olmas da bu transferin 
bitmesinin bir delili olarak görülm-
üştü. 

Önemli bir golcü 

Ancak görüşünü aldğmz Fener-
bahçeli bir yetkili “Buopendza ligi-
mize renk katan önemli bir golcü. 
Ancak biz Fenerbahçe olarak bu 
oyuncuyla kesinlikle ilgilenmiyoruz. 
Ayrca telaffuz edilen 8-10 milyon 

Euro gibi bir rakamlar hiçbir futbol-
cuya vermeyi düşünmeyen bir yap-
mz var. Bu nedenle milli arada 
oynanacak stat açlş maçnn fut-
bolcu transferiyle hiçbir alakas bu-
lunmamaktadr. Hatay’a iki kulüp 
arasndaki iyi ilişkilerin ve dostluğun 
pekişmesinden başka bir gidiş ama-
cmz yok" dedi.  

Hatayspor açklamşt 

Hatayspor Basn Sözcüsü Rahmi 
Vard, Fenerbahçe'nin ilgisini net bir 
şekilde doğrulamş ve ''Açkças 
oyuncumuzun Türkiye’de kalp, Tür-
kiye’de hizmet etmesini isteriz. Tabii 
ki burada kalmasn isteriz. Fener-
bahçe’nin almasn isteriz. Galatasa-
ray da alabilir. Ama futbolcumuzun 
aklnda böyle bir şey yok. Açk söylü-
yorum Hatayspor’da başarl olduk-
tan sonra yurt dşna gitmek 
istediğini belirtti. Yurtiçi ve yurtdşn-
dan 6-7 kulüp teklif getirdi. Kimisi 
takas önerdi, kimisi teklif. Rusya’dan 
bir kulüp var. Dinamo Kiev talip. 
Türkiye’den de Fenerbahçe açk açk 
oyuncuyu istiyor. Fenerbahçe iyi bir 
teklif yapt.'' sözlerini kullanmşt.

Boupendza ile ilgilenmiyoruz
Süper Lig'de Hatayspor formas ile frtna gibi esen Boupendza’nn ad Fenerbahçe 
ile anlrken sar lacivertli yetkililerinden “ilgilenmiyoruz” mesaj geldi

Fraport TAV Antalyaspor'a 55 yllk kulüp tarihinde ilk kez 13 maçlk yenilmezlik  
serisi yakalatan teknik direktör Ersun Yanal ve takm, 2021 ylndaki ilk yenilgisini bir 
başka Antalya ekibi Aytemiz Alanyaspor karşsnda ald. Krmz beyazl takm, Yanal  
yönetiminde ligde çktğ 21 maçta 5 galibiyet, 12 beraberlik ve 4 yenilgi elde etti

2021 YILINDA  
TEK YENILGI 

TRABZONSPOR’DA 
her geçen sezon yükse-
len performansyla alkş 

toplayan Uğurcan Çakr, Avru-
pa’nn dev kulüpleri tarafndan iz-
leniyor. Son dönemde ise en ciddi 
takip İtalyan devi Juventus tara-
fndan başlatld. Juve’nin scout 
ekibi, yeni ve gelecek vaat eden bir 
kaleci arayşnda olduğu için 24 
yaşndaki Uğurcan’ listeye dahil 
etti. Sene başndan beri sürekli 
performansn artran Uğurcan, 
Juve yetkilileri tarafndan beğenili-
yor. Serie A ekibinin mevcut kad-
rosunda efsane eldiven Gianluigi 
Buffon’un 43 yaşna gelmesi ve 
artk veda zamannn yaklaşmas, 
30 yaşn aşan Wojciech 
Szczesny’ye alternatif aranmas 
nedeniyle Uğurcan Çakr bir anda 
liste başna çkt. 

Ugurcan Çakır’a 
Juventus talip  

Süper Lig'in 30. haftasnda Hikmet Ka-
raman'la birlikte çkşa geçen Ankara-
gücü, sahasnda son haftalarn forma 

takm Göztepe'yi 3-0 gibi net bir 
skorla mağlup ederek alt sralardan 
kurtulma adna önemli bir galibiyet 

daha elde etti. Sar lacivertliler, Hikmet 
Karaman yönetiminde çktğ 3. ma-

çnda 3. galibiyeti elde etti.

KAZAN Kremlin Cup'n finalinde 
Rus Zakharov'u yenen milli tenisçi-
miz Yank Erel profesyonel kariye-

rinin ilk ITF tekler şampiyonluğunu elde etti. 
Rusya'da sert zeminde düzenlenen toplamda 
15 bin dolar ödüllü ITF turnuvas Kazan 
Kremlin Cup'ta srasyla Moldoval, Rus, 
Özbek ve yar finalde de Rus rakibini yenen 
Yank Erel, finalde 1 numaral seri baş Alexey 
Zakharov'un rakibi oldu. 20 yaşndaki temsil-
cimiz, final mücadelesinde ev sahibi ülkeden 
Alexey Zakharov karşsnda 6-3, 3-0 öndeyken 
rakibinin maçtan çekilmesi ile şampiyonluğa 
ulaşt. Kariyerinin ilk profesyonel tekler zafe-
rini Rusya'da kazanan Yank Erel yaptğ açk-
lamada, "Umarm devam gelecek. Günün 
anlam ve önemine ithafen bu şampiyonluğu, 
canla başla pandemi ile savaşan sağlk çal-
şanlarmza armağan ediyorum. 14 Mart Tp 
Bayram kutlu olsun" dedi. DHA 

Milli tenisçinin 
ilk şampiyonluğu

15SPOR 15 MART 2021 PAZARTESİwww.gazetedamga.com.tr

FRAPORT TAV Antalyaspor'un de-
neyimli teknik direktörü, kariyeri 
boyuncu 612 maçta görev ald. 
Yanal, bu maçlarda 273 galibiyet, 
153 beraberlik ve 186 yenilgi elde 
etti. Süper Lig'de ise 502 maçta tek-
nik adam olarak görev yapan teknik 
adam 213 galibiyet, 133 beraberlik 
ve 156 yenilgi ald. Ersun Yanal, 
Samet Aybaba, Şenol Güneş, Rza 
Çalmbay, Ylmaz Vural ve Aykut 
Kocaman ile birlikte Süper Lig'de 
500 maçta görev yapan 6 teknik di-
rektörden biri konumunda. Yanal, 
Denizlispor, MKE Ankaragücü, 
Gençlerbirliği, Manisaspor, Eskişe-
hirspor, Trabzonspor, Fenerbahçe 
ve Antalyaspor olmak üzere 8 ta-
km çalştrrken, A Milli Takmn 
başnda da yer ald. Deneyimli tek-
nik direktörün kariyerinde Fener-
bahçe ile de 1 Süper Lig 
şampiyonluğu bulunuyor. DHA 

YANAL’IN  
KARİYERİ

*

14 TEMMUZ 2023 CUMA

BEŞİKTAŞ’IN ESKİ FUTBOLCUSU DELE ALLİ, 
HAYATINI GÖZYAŞLARIYLA ANLATTI! 

GEÇTIĞIMIZ sezon Beşik-
taş’ın Everton’dan kiralık 
olarak kadrosuna kattığı 

İngiliz futbolcu Dele Alli, Manches-
ter United’ın efsane oyuncularından 
Gary Neville’a özel hayatına dair 
açıklamalarda bulundu. Yaşadık-
larını anlatmanın kendisi için zor 
olduğunu aktaran 27 yaşındaki 
futbolcu, “Muhtemelen anlatmak 
için doğru zaman. Uzun zamandır 
sakladığım bir şey olduğu için bu 
konuda konuşmaktan korkuyorum. 
Türkiye’den döndüğümde ameliyat 
olmam gerektiğini öğrendim. Zi-
hinsel olarak kötüydüm. Bir reha-
bilitasyon merkezine gitmeye karar 
verdim. Bunun zamanının geldiğini 
hissettim” diye konuştu.

Başım belaya girdi
Kuralsız büyüdüğünü ifade eden 
Dele Alli, “Rehabilitasyonda, 
kötü bir çocuk olduğumu söyleme 
iznimin olmadığını öğrettiler. Ama 
başım polisle çok kez belaya girdi. 
Annem çok içki içerdi. Ancak olan-
lar için onu suçlamıyorum. Rehabi-
litasyona gitmek onu, yaşadıklarını 
ve başa çıkmak zorunda kaldığı 
şeyleri anlamama yardımcı oldu. 
Gitmeme izin verdiğinde ve evlat 
edinildiğimde bile, istediğim hayatı 
yaşama şansı için bunun gerekli 
olduğunu biliyordu. Orada kalsam, 
hayatım tek bir yöne gidecekti” 

şeklinde konuştu.

Bana destek oldular
Dele Alli, yaşadığı süreçte kulübü 
Everton’dan aldığı desteği hiçbir 
zaman unutmayacağını belirtti. O 
süreçte mutlu olduğunu etrafına 
göstermek istediğini kaydeden Dele 
Alli, şunları dile getirdi: “Kararı 
kendiniz vermeniz gerekiyor. Bir 
döngünün içindeydim. Bana za-
rar veren şeylere güveniyordum. 
Kazanmak için savaşıyor ve antren-
manlara gülümseyerek gidiyordum. 
Mutlu olduğumu göstermek isti-
yordum. İçimdeki savaşı kaybedi-
yordum. Değişim zamanı gelmişti. 
Bu yüzden altı haftalığına rehabili-
tasyon merkezine gittim. Everton, 
inanılmazdı ve bana destek oldular. 
Onlara sonsuza kadar minnettar 
kalacağım. Hayatımın en büyük 
kararını verdiğim bir dönemde bu 
kadar anlayışlı oldukları için daha 
fazlasını isteyemezdim.”

Mourinho’yu suçlamıyorum
2019-2021 yıllarında Tottenham 
Hotspur’da beraber çalıştığı Porte-
kizli teknik adam Jose Mourinho 
hakkında da konuşan Dele Alli, 
“Kötü gidişatı başlatan tek bir an 
söylemem zor. Fakat en mutsuz 
anımı söyleyebilirim. Mourinho 
zamanında, 24 yaşındaydım. Bir 
sabah kalktım, aynaya baktım ve 24 

yaşında futbolu bırakıp bırakma-
mayı düşündüm. Bunun için asla 
Mourinho’yu suçlamıyorum, kimse-
yi suçlamıyorum. Kendimi kontrol 
etmem gerekiyordu” diye konuştu.

Annem alkolikti
Orta saha oyuncusu, çocukluk dö-
nemine dair de çarpıcı açıklamalar 
da yaptı. Çocukluğuyla ilgili pek 
fazla konuşmadığını anlatan Alli, 
“Annem alkolikti. Altı yaşındayken 
annemin bir arkadaşı tarafından 
tacize uğradım. Afrika’ya gönde-
rildim. Yedi yaşında sigara içmeye 
başladım. Sekiz yaşında uyuşturucu 
satmaya başladım. Yaşlı biri, bana 
bisikletli birini kimsenin durdurma-
yacağını söyledi. Ben de futbol topu 
ve bisiklet ile etrafta gezinmeye ve 
uyuşturucu satmaya başladım. On 
bir yaşımdayken biri beni köprü-
den aşağı sarkıttı. 12 yaşında evlat 
edinildim. O andan itibaren harika 
bir aile beni yanına aldı. Benim 
için yaptıklarını yapacak daha iyi 
insanlar isteyemezdim. Eğer Tanrı 
insanları yarattıysa, bu onlardı. 
Harikaydılar. Onlara gerçekten 
açılmak benim için zordu çünkü 
benden tekrar kurtulmak kolaydı. 
Onlar için olabileceğim en iyi çocuk 
olmaya çalıştım. 16 yaşında profes-
yonel olarak ilk takımda oynamaya 
başladım. Her şey oradan sonra 
gelişti” diye konuştu. DHA

Geçen sezon Beşiktaş’ta kiralık olarak forma giyen orta saha oyuncusu Dele Alli, 
çocukluk dönemine dair çarpıcı açıklamalar da bulundu. “Annem alkolikti. Altı yaşın-
dayken annemin bir arkadaşı tarafından tacize uğradım” diyen Alli, “Afrika’ya gön-
derildim. Yedi yaşında sigara içmeye başladım. Sekiz yaşında uyuşturucu satmaya 
başladım. On bir yaşımdayken biri beni köprüden aşağı sarkıttı” ifadelerini kullandı

Öz annemle 
konuşmuyorum
DELE Alli, annesiyle iletişimde ol-
madığını belirterek sözlerini şöyle 
tamamladı: “Artık annemle ko-
nuşmuyorum. Görmeye hiç gitmek 
istemedim. 18 yaşındayken biyolo-
jik annem ve babam, basına gidip 
beni evlat edinen ailenin benden 
fayda sağladığını söyledi. Sözleş-
melerimi incelemek istiyorlardı. 
Yıllardır annemle konuşmamıştım. 
Bunun annemin kararı olmadığını 
biliyordum çünkü Milton Keynes’i 
terk etmediğini biliyordum. Bunu 
yapamazdı. Sonra kendimi ihanete 
uğramış hissettim. Ve annemle 
ilişkimi sürdüremediğim için üzül-
düm.” Dele Alli’ye açıklamalarının 
ardından Türkiye’de ve dünyada 
bir çok sporsever mesajlarıyla des-
tek oldu.

ANTALYA Büyükşehir 
Belediyesi’nin pehlivanları, 
662’nci Tarihi Kırkpınar 

Yağlı Güreşleri’nde kazandıkları 
başarının ardından Antalya’ya 
geldi. 662’nci Tarihi Kırkpınar 
Yağlı Güreşleri’nde başpehli-
van Yusuf Can Zeybek’i güreş 
severler Döşemealtı ilçesinde 
karşıladı. Kent girişinde başlayan 
kortejde üstü açık otobüsle tur 
atan Zeybek, vatandaşları selam-
ladı. Zeybek’in yanında eşi Sü-
meyye Zeybek de yer aldı. Altın 
kemerin sahibi Zeybek’e güreş 
severler yoğun ilgi gösterdi. 

Törenle kutlandı
Yaklaşık 2 saat süren kortejin 
ardından Antalya Büyükşehir 
Belediyesi’nin hizmet binasına 
gelen Zeybek, mutluluğunu 
güreşseverlerle paylaştı. Belediye 
binası önünde gerçekleştirilen 
törende hemşehrileri, Zeybek’e 
sevgi gösterisinde bulundu. Tö-
rende Kırkpınar’da ikincilik elde 
eden İsmail Balaban da yer aldı. 
Antalya Büyükşehir Belediye 
Başkanı Muhittin Böcek, başpeh-
livan Zeybek, Balaban ve güreş-
lere katılan pehlivanları tebrik 
etti, hediyeler ile ödül verdi.

Tebrik ediyorum
Törende konuşan Başkan Böcek, 

“Ata sporunda bizleri onurlandı-
ran güreşçilerimizi gözlerinden, 
onları bugüne getiren annele-
rinin ellerinden öpüyorum. 29 
yıldır Antalya’da güreşseverlerle 
bütün güreşlere katıldık. Antal-
yamız’a 2006 yılında Konyaaltı 
Belediye Başkanlığı dönemimde 
Osman Aynur, 2013, 2017’de 
İsmail Balaban, 2019’da Ali 
Gürbüz, 2022’de Mustafa Taş, 
2023’te Yusuf Can Zeybek ile 
cumhuriyetimizin ikinci yüzyılın-
da altın kemeri getirdik. Yusuf 
Can Zeybek’i tebrik ediyorum. 
Önümüzdeki süreçte aynı azim 
ve kararlılıkla 
ata sporumuzu 
gelecek nesil-
lere aktarmaya 
devam ede-
ceğiz. 2024’te 
altın kemeri 
Antalya’ya 
getirmek için 
çalışacağız” 
dedi. 

Başkanımız 
destekliyor
Başpehlivan 
Yusuf Can 
Zeybek ise 
“Çok mutlu-
yum. Cumhu-
riyetimin ikinci 

yüzyılında Antalya’ya kemeri 
getirmek gurur verici. İsmail 
abiyle biz başarı elde ettik. 3 kere 
üst üste kemeri kazanıp ebedi 
sahibi olmak istiyorum. Güreşi 
çok seviyoruz. Antalya güreşi çok 
seviyor. Başkanımız bizi destek-
liyor. Çalışmayı bırakmayacağız. 
Güreşten önce Edirne’ye gitti-
ğimde ‘Kemeri alıp bu caddede 
yürümek istiyorum’ dedim. Bu 
duyguyu dünya şampiyonasında 
da hissettim ve dünya ikincisi 
oldum. Edirne’de de aynı hisleri 
hissettim ve kemeri almak nasip 
oldu” diye konuştu. DHA

GÜREŞİ ÇOK SEVİYORUZ
662’nci Tarihi Kırkpınar Yağlı Güreşleri’nde altın kemeri kazanan Yusuf Can Zeybek, 
memleketi Antalya’da coşkuyla karşılandı. Zeybek, “Güreşi çok seviyoruz. Antalya 
güreşi çok seviyor. Başkanımız bizi destekliyor. Çalışmayı bırakmayacağız” dedi

HAKAN Çalhanoğlu, 
baba ocağı Bayburt’a 
geldi. Çalhanoğ-

lu’nu ‘Milyonların kaptanı, 
Bayburt’un gururu Hakan 
Çalhanoğlu memleketine 
hoş geldin’ pankartıyla 
karşılayan hemşehrileri, 
sevgi gösterisinde bulundu. 
Yoğun kalabalığın ‘Bayburt 
seninle gurur duyuyor’ 
sloganlarıyla karşıladığı 
Çalhanoğlu, araç konvoyu 
eşliğinde kent merkezine 
geldi. Hakan Çalhanoğlu 
burada sevenleriyle birlikte 
üçlü çekti. Başarılı futbol-
cudan imza almak isteyen 
yüzlerce kişi izdihama da 
neden oldu. Kalabalık 
nedeniyle valilik ve bele-
diye ziyaretlerini gerçek-
leştiremeyen 29 yaşındaki 
futbolcu, baba ocağı olan 
Konursu Köyü’ne geçti. 
Çalhanoğlu, yarın kentte 
bir dizi ziyaretlerde bu-
lunup, bazı etkinliklere 
katılacak. DHA

SÜPER Lig ekiplerinden 
Başakşehir’in Burdur kampı 
başladı. Tarifeli uçak ile Ispar-

ta Süleyman Demirel Havalimanına 
inen Başakşehirli futbolcular, otobüsle 
Burdur Mehmet Akif Ersoy Üniversite-
si Tesisleri’ne geldi. Tesislere gelişinde 
Başakşehir kafilesini Makü Rektör 
Yardımcısı Prof.Dr. Hakan Öner ile 

Spor Bilimleri Fakültesi Dekanı Prof.
Dr. Emrah Atay karşıladı. Geçen yıl 
da yeni sezon hazırlıklarının ilk etabını 
Burdur Mehmet Akif Ersoy Üniversi-
tesi Tesisleri’nde yapan Başakşehir, bu 
yıl da 24 Temmuz’a kadar Burdur’da 
kamp yapacak. Başakşehir 14 Temmuz 
günü aynı tesislerde kamp yapan Antal-
yaspor ile hazırlık maçı yapacak. DHA

Başakşehir Burdur’da 

TAKIMA KATILDILAR

Çalhanoğlu 
Bayburt’ta
A Milli Futbol Takım’nın 
kaptanı ve Inter’in oyuncusu 
Hakan Çalhanoğlu, ailesiyle 
geldiği memleketi Bay-
burt’ta coşkuyla karşılandı

Sarıyer’i Süper 
Lig’e çıkaracağız

1940 yılında kurulan, 13 
yıl eski adıyla 1.lig, güncel 
adıyla Süper Lig’de mücade-

le eden, Rıdvan Dilmen ve Sercan 
Görgülü gibi sayısız yıldız futbolcu-
lar yetiştiren Sarıyer SK hafta sonu 
yeni kongresini gerçekleştirecek. 
Uzun bir dönemdir eski parlak 
günlerini arayan Sarıyer SK’da güç-
lü bir oluşum için kollar sıvanırken 
oluşuma liderlik eden başkan adayı 
Sertaç Güven, “Sarıyer sevdalıları 
olarak kulübümüze, değerimize 
sahip çıkmaya ve hakettiği yere 
getirmeye, Süper Lig’e çıkarmaya 
karar verdik. Bunu başaracak çok 
güçlü bir oluşum yaptık. Gerekli 
nitetikler bizde mevcut. Sarıyer 
aşkı, aidiyeti var. Spor yöneti-

mi, tecrübesi var. Projeyi hayata 
geçirecek güç ve her türlü hazırlı-
ğımız var. Sarıyer’in maddi sorunu 
kalmayacağı gibi, güçlü kadro için 
gerekli bütçeyi de hazırladık. Takı-
mı önce TFF 1’inci Lig’e sonra da 
Süper Lig’e yükseltecek projemiz 
hazır, iyi bir teknik ekip kuracağız 
ve bunları Sarıyerimiz’e sunmaya 
hazırız” diye konuştu. Trabzonspor 
eski Başkan Yardımcısı Sertaç 
Güven, hem spor hem iş dünya-
sında güçlü işadamları ile yola 
çıkarken, Sarıyer için destek olacak 
bazı isimler şöyle: Serhan Çetin-
saya, Taylan Işıldar, Mustafa Gür, 
Doruk Malhan, Sercan Akdağ, 
Birkan Göl, İrfan Aşçıoğlu ve Fırat 
Fidan. DHA

Türk futbolunun ve İstanbul’un köklü kulüplerin-
den Sarıyer Spor Kulübü, ‘Hedef Süper Lig’ parola-
sıyla proje takımı oluyor. Güçlü bir oluşumla proje 
oluşturan Başkan adayı, İş ve Spor adamı Sertaç 
Güven, “Sarıyer’i Süper Lig’e çıkaracağız” dedi

FENERBAHÇE’NIN yeni 
transferleri Alexander Dji-
ku ve Umut Nayir, sarı-la-

civertli ekibe dahil oldu. Yeni 
sezon hazırlıklarını Rusya’da 
sürdüren Fenerbahçe, teknik 
direktör İsmail Kartal yöneti-
minde sabah saatlerinde günün 
ilk çalışmasını gerçekleştirdi. 
Konakladıkları otelin salonunda 
iki gruba ayrılan sarı-lacivertli 
oyunculardan Kızılyıldız maçın-
da görev alanlar rejenarasyon 
çalışması yaptı. Diğer futbolcu-
lar ise ısınma ve koordinasyon 
hareketlerinin ardından kuvvet 
ve dayanıklılık çalışması gerçek-
leştirdi. Fenerbahçe’de takıma 
yeni katılan Alexander Djiku ve 
Umut Nayir ise antrenmanda yer 
aldı. DHA
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Beylikdüzü Belediyesi’nin düzenlediği Kültürsem 2023 Yaz Kültür-Sanat Kampı’na 
katılan çocuk ve yetişkinler hem eğleniyor hem de öğreniyor. Baleden gitara, zekâ 
oyunlarından temel müzik eğitimine kadar 30 ayrı branşta düzenlenen etkinlikler 18 
Ağustos’a kadar devam edecek. Belediye Başkanı Mehmet Murat Çalık, “Eğitimde fırsat 
eşitliği ilkesiyle çocuklarımızın iyi bir eğitim almasını sağlayacağız” diye konuştu

EĞİTİMDE fırsat eşitliği sağlamak 
için çalışmalarını sürdüren Bey-
likdüzü Belediyesi, Kültür İşleri 

Müdürlüğü bünyesinde faaliyet gösteren 
KÜLTÜRSEM’in yaz dönemi Kül-
tür-Sanat Kampı başladı. Beylikdüzü’nde 
yaşayan 2 bin 466 kursiyerin yetişkin ve 
çocuk kategorileri olmak üzere toplamda 
30 farklı branşta, birbirinden nitelikli 
eğitimlerden ücretsiz olarak faydalana-
bileceği yaz kursları 18 Ağustos’a kadar 
sürecek. Kurslar, Beylikdüzü Atatürk 
Kültür ve Sanat Merkezi, Özgecan Aslan 
Kültür Merkezi,Zübeyde Ana Sosyal 
Yaşam Merkezi, Galeri Beylikdüzü ve 
Yaşam Vadisi Sanatla Yaşam Atölyele-
ri’nde veriliyor.

30 farklı branşta eğitim 
Kültür Sanat Kampı kapsamında çocuk; 
gitar, keman, bağlama, karakalem resim, 
yaratıcı drama, zekâ oyunları, bale, 
eğlenceli tarih, modern dans, jonglörlük 
eğitimi, kukla oynatma eğitimi, temel 
müzik eğitimi, Türk sanat müziği, İngi-

lizce, hikâye yazım teknikleri ve etkili 
konuşma kategorilerinde eğitim alıyor. 
yetişkin ise takı tasarımı, kâğıt rölyef, 
dekoratif boyama teknikleri, karakalem 
resim, yağlı boya resim, dekoratif makro-
me, gitar, modern dans, Türk sanat 
müziği repertuarı, temel müzik eğitimi, 
kemençe ve İngilizce konuşma branşla-
rında eğitim alıyor.

Seferberlik başlatıldı
Kurslar kapsamında ayrıca bu yıl ilk kez 
Matematik Seferberliği başlatıldı. İlko-
kula giden çocukların matematik beceri-
lerini artırmak için düzenlenen kurslarda 
eğitim gören çocukları ziyaret eden Bey-
likdüzü Belediye Başkanı Mehmet Murat 
Çalık, öğrencilerle matematik soruları 
çözdü. Çalık, “Özellikle aileleri destek-
leyerek eğitimde fırsat eşitliği ilkesiyle 
sürdürdüğümüz kurslarda tüm çocukları-
mızın iyi bir eğitim almasını sağlayacağız. 
Beylikdüzü Belediyesi olarak çocukla-
rımızı varlıkta eşitleyerek geleceklerine 
destek olmaya devam edeceğiz. Kursla-
rımıza ilgi gösteren tüm komşularımıza 
teşekkür ediyorum” diye konuştu.  

MAYA Perest’in müzik piyasasına güçlü bir giriş 
yaptığı ve yayınlandığı ilk günden bu yana ilgiyi 
üzerinde tutan şarkısı “Yok Bana Bu Cihanda” 
şimdi remix versiyonuyla dinleyiciyle buluşuyor. 
Sözleri Maya Perest ve yayıncı, şair Dündar Hı-
zal, bestesi Maya Perest imzası taşıyan şarkının 
remix’i Cüneyt Karayalçın’a ait. Maya Perest’in 
Yok Bana Bu Cihanda şarkısının remix versi-
yonu bugün tüm dijital platformlarda yayında 
olacak. ■ HABER MERKEZİ

Yok bana bu cihanda 

HABER MERKEZİ

Yaz pikniği düzenledi
YAZ pikniği renkli ve eğlenceli 
görüntülere sahne oldu. Gençlik 
ve Spor Hizmetleri Müdürlüğü’n-
de görev yapan spor eğitmenleri 
tarafından yetişkinliklere yönelik 
spor aktiviteleri gerçekleştirilir-
ken, çocuklar da yarışmalar ve 
animasyon gösterileri ile eğlen-
celi ve keyifli bir gün geçirdi. 
Etkinlikte coşku,Nesrin Güneş 
konseriyle doruğa çıktı. Küçük-
çekmeceliler, müziğe oyunlar 
ve halaylarla eşlik etti. Küçük-
çekmece Belediyesi, pikniğe 
katılmak isteyen vatandaşlar için 
ilçenin dört bir yanından ring 
seferleri düzenledi.  

Çok teşekkür ederiz
Pikniğe Cumhuriyet Mahalle-
si’nden katılan Cihan Üstündağ, 

“Belediyeden gelen bilgi mesajıy-
la piknikten haberimiz oldu. Ger-
çekten iyi düşünülmüş bir prog-
ram. Deşarj olmaya ihtiyacımız 
vardı. Mekân güzel, ortam güzel, 
her şey en ince ayrıntısına kadar 
düşünülmüş. Küçükçekmece 
Belediye Başkanımız Kemal Çebi 
başta olmak üzere emeği geçen 
herkese çok teşekkür ederiz” 
dedi. Küçükçekmeceli vatandaş-
lardan Şehri Karagüdekoğlu ise 
“Küçükçekmece Belediyesi’nin 
sosyal medya hesapları aracılı-
ğıyla piknikten haberimiz oldu. 
Komşularımla ve çocuklarımla 
geldim. Biz yetişkinler hem eğle-
nip hem kafa dinlerken çocukla-
rımızda düzenlenen yarışmalar ve 
oyunlarla zaman geçiriyor” dedi.
 ■ HABER MERKEZİ

Küçükçekmece Belediyesi göl kenarında ‘Yaz Pikniği’ düzenledi. Sosyal Yardım İşleri 
Müdürlüğü tarafından düzenlenen etkinlikte yetişkinler doğanın ve güzel havanın 
tadını çıkarırken çocuklar da gün boyu düzenlenen etkinliklerle gönüllerince eğlendi

ATLI POLİSLERLE 
ORMAN DENETİMİ
MALTEPE’DE artan hava sıcaklık-
larının ardından orman yangınlarını 
önlemek amacıyla atlı polislerin de 
katılımıyla denetim yapıldı. Maltepe 
İlçe Emniyet Müdürlüğü ekipleri, 
hava sıcaklıklarının artmasıyla birlikte 
ilçedeki ormanlarda çıkabilecek olası 

yangınları önlemek amacıyla dene-
tim yaptı. Denetimlere atlı birlikler, 
Köpek Eğitim Merkezi Büro Amirliği 
ekipleri, özel harekat ekipleri, yunus 
ve toplum destekli polisler katıldı. 
Denetimlere polis helikopteri de 
havadan destek verdi. DHA
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